

# မြန်မာ့အလင်း

၁၂၅၅ ခုနှစ် တည်ထောင်သည်။ Established in 1914  
Myanma Alinn Daily

ဘုရားဂုဏ်ကို အာရုံပြု၍  
ကောင်းစွာနိုးကြား

နေ့စဉ်ညဉ့်ပါ အမြဲမပြတ် ဘုရားဂုဏ်ကို အာရုံပြု၍ ဖြစ်သော  
သတိရှိသူ ဂေါတမမြတ်စွာဘုရား၏ တပည့်တို့သည်  
အခါခါသိမ်း ကောင်းစွာ နိုးကြားသောအားဖြင့် နိုးကြား  
ရကုန်၏။

ပတ်ဏ္ဍကဝင် (ဇေယျ - ၂၉၆)

၁၃၀၅ ခုနှစ်၊ ပြာသိုလဆန်း ၁၃ ရက်

၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီ ၂၃ ရက်၊ အင်္ဂါနေ့

အတွဲ (၆၃)၊ အမှတ်(၁၅၅)

## နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်လုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်း၍ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိလာအောင် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၂။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများအားဖြင့်တင်၍ နိုင်ငံစီးပွားဖြင့်အားပေးရန် ပြည်သူလူထုတစ်ရပ်လုံး၏ လူမှုစီးပွားဘဝမြှင့်တင်ရေး ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ နိုင်ငံတော်၏ ပကတိအနှစ်သာရဖြစ်သော ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ရရှိထားသည့် ပြည်တွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးရလဒ်များ တည်မြဲစွာမြှင့်တင်ရေးအတွက် (NCA) ပါ သဘောတူညီချက်များ အတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၄။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် နိုင်ငံစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၅။ ဆန္ဒမပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံး၏ အခွင့်အရေးများ နှစ်နာမှမရှိစေရေးနှင့် နည်းလမ်းကျန် မှန်ကန်မှုရှိသည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ်ဖြစ်စေရေး ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ဖြင့်စီးပါက လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပ၍ ထွက်ပေါ်လာသည့် အစိုးရအား နိုင်ငံတော်တာဝန်လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက် သွားမည်။

**နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ**  
**နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး**  
**သတိုးမဟာသရေစည်သူ သတိုးသီရိသုဓမ္မ မင်းအောင်လှိုင်**  
**“(၅) ကြိမ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ သုတေသန**  
**ညီလာခံ” ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင်ပြောကြားသည့် ဂုဏ်ပြုမိန့်ခွန်း**



ဒီနေ့ကျင်းပပြုလုပ်တဲ့ “(၅) ကြိမ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ သုတေသနညီလာခံ” သို့ တက်ရောက်လာကြတဲ့ တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များ ပြည်တွင်း/ပြည်ပ သုတေသနပညာရှင်များနှင့် ဧည့်သည်တော်များအားလုံး မင်္ဂလာအပေါင်းနှင့် ပြည့်စုံကြပါစေ၊ စိတ်၏ ချမ်းသာခြင်း ကိုယ်၏ ကျန်းမာခြင်းနှင့် ပြည့်စုံကြပါစေလို့ ဆုမွန်ကောင်းတောင်းရင်း နှုတ်ခွန်းဆက်သလိုက်ပါတယ်။

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ကြီးမှူးကျင်းပတဲ့ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ သုတေသနညီလာခံ ကျင်းပခဲ့တာ ယခု(၅) ကြိမ်တိုင်ခဲဖြဲဖြစ်ပါတယ်။ ဒီညီလာခံတွေမှာ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ သုတေသနပညာရှင်များရဲ့ ကြိုးပမ်းအားထုတ်မှုဖြင့် ထွက်ပေါ်လာသော သုတေသနရလဒ်များကို စီးမောင်းထိုး တင်ပြခွင့်ရပြီး ကျန်းမာရေးတွေ့ရှိချက် အသိပညာများကို

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁



**ပုဂံရှိ အာနန္ဒာဘုရားကြီး၏ (၉၃၃) ကြိမ်မြောက်**  
**ဗုဒ္ဓပူဇော်ပွဲတော် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပမည်**

ညောင်ဦး ဇန်နဝါရီ ၂၂

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ညောင်ဦးမြို့နယ် ပုဂံမြို့ဟောင်းရှိ အာနန္ဒာဘုရားကြီး၏ (၉၃၃) ကြိမ်မြောက် ဗုဒ္ဓပူဇော်ပွဲတော်ကို ဇန်နဝါရီ ၂၁ ရက်မှစတင်ကာ သံဃာတော်အရှင်သူမြတ်များမှ ဘုရားကြီး တောင်ဘက်မှစ၍ အသံမစ်မဟာပဋ္ဌာန်းရွတ်ဖတ်ပူဇော်ခြင်းဖြင့် စတင်ခဲ့ပြီဖြစ်ကြောင်း အာနန္ဒာဘုရားကြီး ဂေါပကဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော်ဝင်းချိုထံမှ သိရသည်။

စာမျက်နှာ ၆ ကော်လံ ၁

### ယနေ့ မာတိကာ

**၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး ဘတ်စကက်ဘောပြိုင်ပွဲ ကျင်းပမည်**

ပြည်တွင်းသတင်း စာ ၆

**တတိယအကြိမ်မြောက် မြန်မာ့အားသုံးအလှူ အသားတိုးနွား နို့စားနွားနှင့် ဆိတ်အလှူ ပြပွဲနှင့်ပြိုင်ပွဲ ကျင်းပမည်**

ပြည်တွင်းသတင်း စာ ၇

မြန်မာပြည်တွင်  
Mobile Top-up Discount အများဆုံး 5%  
လွယ်ကူ လျင်မြန် အဆင်ပြေဆုံး  
လူကြိုက်အများဆုံး "TRUSTY Pay"  
မြန်မာ့ No.1

TRUSTY PAY  
Download ရယူရန်

Google Play App Store

### မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနှိမ်နင်းရေး လူတိုင်းနှင့်သက်ဆိုင်သည့်တာဝန်

နှစ်သစ်၏အစ ယခုလပိုင်းအတွင်းမှာ မူးယစ်ဆေးဝါး ပမာဏ အမြောက်အမြား ဖမ်းဆီးရမည့်သတင်းများ ခဝစ်တိစိတ် တွေ့နေရသည်။ နယ်စပ်ဒေသများ တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု ကင်းမဲ့နေခြင်း၊ နိုင်ငံ၏ အတွင်းပိုင်းဒေသအချို့၌ အကြမ်းဖက် တိုက်ခိုက်မှုများ ဖြစ်ပေါ်နေခြင်း စသည်တို့ကိုအခွင့်ကောင်းယူ၍ မူးယစ်ဆေးဝါး သယ်ဆောင်ရောင်းဝယ်မှုများ ပိုမိုပြုလုပ်လာ ကြခြင်းဖြစ်သည်ဟု ဆိုနိုင်သည်။ ထို့အပြင် အချို့မူးယစ်ဆေးဝါး သယ်ဆောင်ရောင်းဝယ်မှုများတွင် အကြမ်းဖက်လက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းများ၏ အဖွဲ့ဝင်များ တိုက်ရိုက်ပါဝင်နေကြသလို အချို့မူးယစ်ဆေးဝါးအဖွဲ့များမှာ နောက်ကွယ်၌ အဆိုပါအဖွဲ့များ ကကြိုးကိုင်ဆောင်ရွက်နေကြသည့် သလွန်အချို့ရုံနေကြသည်။

ယခုနှစ်နဝါရီလ တတိယပတ်ကုန်အထိ ဖော်ပြခဲ့သည့်မူးယစ် ဆေးဝါး ပမာဏအမြောက်အမြားဖမ်းဆီးရမည့်သတင်းများ အနက် ဇန်နဝါရီ ၄ ရက်တွင် တပ်မတော်(ရေ)က မြန်မာ့ပင်လယ် ပြင်ပ၌ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည့် ငွေကျပ် ၆၆ ဒသမ ၂၅ ဘီလီယံတန်ဖိုးရှိ အိုင်ကီ(မက်သ်အဖက်တစ်) ၁ ဒသမ ၅၅ တန် ဇန်နဝါရီ ၈ ရက် တွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပြည်ကြီးတက္ကသိုလ် နယ်၌ ဖမ်းဆီးရမိ ခဲ့သည့် ငွေကျပ် ၄ ဒသမ ၉၄၇ ဘီလီယံတန်ဖိုးရှိ မိတ်ကြွေးသွပ် ဆေးပြား ၁၆ သိန်းနှင့် ဘီနိုဗီ ကိုလီ ၁၀၀ ဝန်း ဇန်နဝါရီ ၃၀ ရက် တွင် နောင်ချိုမြို့နယ်၌ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည့် ငွေကျပ် ၃၀ ဘီလီယံ တန်ဖိုးရှိ အိုင်ကီ နှစ်တစ်စုံတည်း ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည့် မူးယစ်ဆေးဝါး ပမာဏများပြားသကဲ့သို့ ငွေကြေးတန်ဖိုးအရလည်း ကြီးမား သည်။ ဝင်လယ်ပြင်၌ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သော စက်လှေတစ်စင်းစီစီအစုံ တင်ဆောင်လာသည့် မူးယစ်ဆေးဝါးများမှာ ကော့သောင်းမှ တစ်ဆင့် ပြည်ပသို့ ရောင်းချရန်ပြင်ဆင်လျှင် သိရသည်။

အခြားမူးယစ်ဆေးဝါးဖမ်းဆီးရမိမှုများမှာ အနည်းဆုံး တန်ဖိုး ငွေကျပ်သိန်း ၄၀၀၀ ကျော်မှာသည့် ငွေကျပ်သန်းပေါင်း ၂၀၀၀ (နှစ်ဘီလီယံ)ခန့်အထိ အသီးသီးပါဝင်ကြပြီး ဘီနိုဗီ မိတ်ကြွေးသွပ်ဆေး၊ အိုင်ကီစီအို၊ မက်သ်အဖက်တစ်၊ Happy Water စသည့် မူးယစ်ဆေးဝါးအမျိုးမျိုးဖြစ်ကြသည်။ ၎င်းမူးယစ် ဆေးဝါးများကို ကလေးမှ တီးတိုင်း၌ တောင်ကြီးမှ ကော့သောင်း သို့၊ ရှမ်းပြည်နယ်မှ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးသို့၊ ရှမ်းပြည်နယ်မှ ကချင်ပြည်နယ်သို့၊ ရန်ကုန်သို့ စသည်ဖြင့် သယ်ဆောင်ကြစဉ် ဖမ်းမိခြင်းဖြစ်ရာ ဥပဒေကိုချက်ဖျက်ပြု၍ လောဘ၏သွေးဆောင် ရာဇဝင်ကဲ့သို့ အတင်ရဲစွာ လိုက်ပါကြခြင်းဖြစ်ပါသည်။

မူးယစ်ဆေးဝါး ထိန်းချုပ်ရေးဗဟိုဌာနတွင် “အကျိုးအမြတ်များလှ သော မူးယစ်ဆေးဝါးကုန်သွယ်မှုသည် နိုင်ငံတော်ပျက် ရုတ်စွဲ၊ မှုခင်းများအား အားပေးလျက်ရှိပြီး အကျိုးကျေးဇူးနှင့် ဆက်စပ်သော တရားမဝင်လုပ်ငန်းများကိုလည်း ဖြစ်စေလျက်ရှိ သဖြင့် နိုင်ငံရေးလုံခြုံရေးနှင့် နိုင်ငံသားတစ်ဦး တစ်ယောက်ချင်းစီ၏ လုံခြုံမှုကိုပါ ခြိမ်းခြောက်စေလျက်ရှိပါသည်။ တစ်ချို့ကုန်သည်များပင် ဥပဒေပိုင်းဆိုင်ရာအရ ဟာကွက်များရှိနေခြင်း တားဆီးနှိမ်နင်း ရေးဆိုင်ရာ စွမ်းဆောင်နိုင်စွမ်းလည်း အားနည်းချက်များ ရှိနေသေးခြင်း၊ မှုခင်းဆိုင်ရာ စုံစမ်းစစ်ဆေးရေး စွမ်းဆောင်ရည် နည်းနေသေးခြင်း၊ များစွာ တည်ဆောက်ရာတွင် အခြေခံရမည့် သတင်းအချက်အလက်များနှင့် သို့မည်ပုံ ကျ အထောက်အထား များ ရရှိနိုင်မှုနည်းပါးခြင်း စသည်တို့သည် စီမံခန့်ခွဲမှုများအဖြစ် တည်ရှိလျက်ရှိပါသည်။ ထို့ပြင် တရားဥပဒေစိုးမိုးမှု အားနည်းသော အထူးဒေသများတွင် သက်ဆိုင်ရာပူးလိမ္မော်နှင့် ဝေါင်းစည်းနှိုင်း ဆောင်ရွက်မှုများ ပြုလုပ်ရန်အခက်ခဲခြင်း စသည်ဖြစ်ပေါ်နေမှုများ လည်း ဖမ်းဆီးဆေးဝါးထုတ်လုပ်ခြင်း သယ်ဆောင်ရောင်းဝယ်ခြင်း နှင့် သုံးစွဲခြင်းတို့အား ထိန်းချုပ်တားဆီးရာ၌ အခက်အခဲများ အဖြစ် ရှိနေပါသည်။”ဟူ၍ ဖော်ပြထားသည့်ကို တွေ့ရသည်။

၂၀၂၃ ပြည့်နှစ် အစောပိုင်းမှစ၍ လက်ရှိကာလအထိ မြန်မာ နိုင်ငံတွင် ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် ကိုစစ်-၃၉ ကူစစ်ကက်ကလောင်နှင့် နိုင်ငံရေးအပြောင်းအလဲပဋိပက္ခများ၊ နိုင်ငံတွင်း ဒေသအချို့ မတည်ငြိမ်မှုများက မူးယစ်ဆေးဝါးထုတ်လုပ်မှု သယ်ဆောင် ရောင်းဝယ်မှုတို့ကို ပိုမိုအားပေးနေသည့်သမားဖြစ်ပါသည်။ မူးယစ် ပိုက်သားတို့အတွက် အကျိုးအမြတ်လွန်စွာကြီးမားသည့် မူးယစ် ဆေးဝါးသည် နိုင်ငံနှင့်လူ့အဖွဲ့အစည်းအတွက် အန္တရာယ်ရှိသလို လူသားထုတစ်ရပ်လုံးအတွက်လည်း အန္တရာယ်ဖြစ်သည့်အလျောက် မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနှိမ်နင်းရေးသည် လူတိုင်းနှင့်သက်ဆိုင် သည့် တာဝန်တစ်ရပ်အဖြစ် ပါဝင်ထမ်းဆောင်ကြရန် တိုက်တွန်း နှိုးဆော်အပ်ကြောင်း။

### ညီညွတ်မှုဖြင့် ရှေ့သို့ချီ ပြည်ထောင်စုစု့ ပန်းတိုင်ဆီ။

### အများအားဖြင့် သာယာမည်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၂  
 နေပြည်တော်နှင့် ရန်ကုန်မြို့တို့ အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ အများ အားဖြင့် သာယာမည်။ မန္တလေး မြို့နှင့်အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ တစ်အသင့်အတင့်ဖြစ်ထွန်းမည်။  
 မနက်ဖြန်အတွက် ခန့်မှန်းချက်များ နေပြည်တော်၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ ရခိုင်ပြည်နယ်နှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်တို့တွင် ညအပူချိန်များ အနည်းငယ် လျော့နည်းနိုင်သည်။ ဘက်လပင်လယ်အော်အခြေ အနောက် ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင် မြောက်ပိုင်းတွင် အများအားဖြင့် သာယာမနေပြီး ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင် တောင်ပိုင်းနှင့် ဘက်လပင်လယ်အော်တို့တွင် တစ်အနည်းငယ်မှ တစ်အသင့်အတင့် ဖြစ်ထွန်း နေသည်။

နိုး/စလ



### ၂၀၂၄ ခုနှစ် (၇၇)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ အမျိုးသားရေးဦးတည်ချက်များ

- ပြည်ထောင်စုကြီးထားစဉ်တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးအတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူ့အားလုံးက ပြည်ထောင်စု စိတ်ဓာတ်ဖြင့် ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး။
- တိုင်းပြည်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးကို အပြည့်အဝရရှိစေရန်အတွက် နိုင်ငံတော်အစိုးရ၊ တပ်မတော်နှင့် ပြည်သူ့ အတူတူ လက်တွဲကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။
- တိုင်းရင်းသားပြည်သူ့အားလုံး၏ လူ့စီးပွားဘဝမြှင့်တင်ရေးအတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူလူထု တစ်ရပ်လုံးအကျုံးဝင်သော စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကဏ္ဍအခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများနှင့် MSME အခန်းကဏ္ဍတို့ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။
- နိုင်ငံတော်၏ အမျိုးသားရေးအမြင်နှင့် တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာ စုံလုံရေးအတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူ့အားလုံးက ပိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။
- ခေတ်မီစွဲမြဲတိုးတက်ရေး နိုင်ငံတော်ဖြစ်ပေါ်လာရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့်ဒီမိုကရေစီစနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကြီးထွားမှုအမျိုးသားရေး ဝိုင်းရင်းသားအားလုံး ပိုင်းဝန်းဆောင်ရွက်ရေး။

### တရားမအထူးအယူခံမှု (၄)မျှ ရုံးထိုင်ကြားနာ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၂  
 ပြည်ထောင်စုတရားသူကြီးချုပ် ဦးသာဌေးနှင့် ပြည်ထောင်စုတရားသူ ထုတ်တော်ချုပ် တရားသူကြီးများဖြစ်ကြသော ဦးမျိုးမောင်၊ ဒေါ်ခင်မေရီ၊ ဒေါ်သင်းသင်းနီ၊ ဒေါ်မြမြမြ၊ ဒေါ်အေးတို့ပါဝင်သည့် အထူးအယူခံရန်သည့် ယနေ့နံနက် ၉ နာရီခွဲတွင် ပြည်ထောင်စုတရားသူထုတ်တော်ချုပ် ရုံးခန်း

အမှတ်(၁) ရုံးခန်း၌ တရားမအထူးအယူခံမှုအမှတ် ၄၇/၂၀၂၂ (မကျော်)၊ ၁၀/၂၀၂၃ (တနင်္သာရီ)၊ ၂၅/၂၀၂၃ (ကချင်)၊ ၂၆/၂၀၂၃ (မန္တလေး)၊ စုစုပေါင်း တရားမအထူးအယူခံမှု (၄)မျှတို့ကို ရုံးထိုင်ကြားနာခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
 သတင်းစဉ်

### ပြည်သူ့ကြားက ပြည်သူ့စကား အစီအစဉ်ထုတ်လွှင့်မည်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၂  
 မြန်မာ့လူ့ နှုတ်လွှင့် ထုတ်လွှင့်တင်ဆက်ပေး အတတ်စဉ် ကြာသပတေးနေ့ နံနက် ၁၀ မျက်မှောက်ကာလတွင် ဖြစ်ပွားလျက်ရှိသော လုံခြုံရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် အကြမ်းဖက်မှု တားဆီးရေးဆိုင်ရာကဏ္ဍစုံများနှင့် ဖတ်သင်ကြားရန် ဖတ်သင်မှုများ၏ ရင်တွင်း ခံစားချက် စကားသံများအား သတင်း FM ၏ “ပြည်သူ့ကြားက ပြည်သူ့စကား” အစီအစဉ်မှ “လက်နက်ကိုင် သောင်းကျန်းသူများ၏ ဘုရားပုထိုးများဖျက်ဆီးမှုအပေါ် ကန့်ကွက် ရွတ်ချ” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဇန်နဝါရီ ၂၄ ရက်

မှန်လွှဲ ၁ နာရီတွင် ထုတ်လွှင့်တင်ဆက်ပေး အတတ်စဉ် ကြာသပတေးနေ့ နံနက် ၁၀ မျက်မှောက်ကာလတွင် ဖြစ်ပွားလျက်ရှိသော လုံခြုံရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် အကြမ်းဖက်မှု တားဆီးရေးဆိုင်ရာကဏ္ဍစုံများနှင့် ဖတ်သင်ကြားရန် ဖတ်သင်မှုများ၏ ရင်တွင်း ခံစားချက် စကားသံများအား သတင်း FM ၏ “ပြည်သူ့ကြားက ပြည်သူ့စကား” အစီအစဉ်မှ “လက်နက်ကိုင် သောင်းကျန်းသူများ၏ ဘုရားပုထိုးများဖျက်ဆီးမှုအပေါ် ကန့်ကွက် ရွတ်ချ” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဇန်နဝါရီ ၂၄ ရက်

### တစ်လှေတည်းစီး၊ တစ်ခရီးတည်းသွား ပြည်ထောင်စုစု့ သွေးချင်းများ တွဲထားလက်များ ဝိုင်စေသား။

၀ ရှေ့မှန်

ဆွေးနွေးခွင့်၊ ဖလှယ်ခွင့်ရှိစေရန် စင်မြင့်တစ်နေရာဖြစ်တဲ့အတွက် ကျွန်းမာရော့ဝန်ကြီးဌာန၏ ရည်မှန်းချက်ဖြစ်တဲ့ လူတိုင်း သက်တမ်းစေ့ အသက်ရှည်စွာနေထိုင်ရေးနှင့် လူတိုင်း ရောဂါဘယ သက်ရှင်ရေးဆိုတဲ့ ရည်မှန်းချက်နှစ်ရပ်ကို ပြည့်စုံစေနိုင်ဖို့အတွက် များစွာ အထောက်အကူ ဖြစ်စေခဲ့ပါတယ်လို့ သိရပါတယ်။

ကျွန်းမာရော့ဆိုင်ရာ သုတေသနများက ထွက်ပေါ်လာတဲ့ တီကွဒိုင်မာတဲ့ ရလဒ်အပြိုင်သုတေသနတွေရှိချက်များပေါ် မူတည်ပြီး ကျွန်းမာရော့မှုဝါဒလမ်းညွှန်ချက်များ၊ မှန်ကန်တီကွဒိုင်မာတဲ့ ဆဲလ်ကုထုံးများကို ရှုမှတ်ဖတ်ထုတ်နိုင်ခဲ့ပါတယ်။ အဲဒီလိုအခြေခံ အချက်အလက်များ မှတ်တိုင်ရန် ဆောင်ရွက်သော သုတေသနများ ဟာ အရည်အသွေးမြင့်မားတဲ့ သုတေသနကောင်းများဖြစ်ပြီး လိုအပ် လှပါတယ်။ ဒီလိုအရည်အသွေးမြင့်မားဖို့အတွက် မှန်ကန်တဲ့ သုတေ သနနည်းပညာများကို အသုံးပြုဖို့လိုသလို သုတေသနကျင့်ဝတ်နဲ့ ညီညွတ်စွာဆောင်ရွက်ထားတဲ့ သုတေသနများဖြစ်ဖို့ အထူးလိုအပ် လှပါတယ်။

ဒီအချက်ကို စီမံအေးဆေးရေး ယူနစ် (၅) ကြိမ်မြောက် ဖြန့်ဖြူးနိုင်ရေး ကျွန်းမာရော့ဆိုင်ရာ သုတေသနညီလာခံ အဓိကသုတေသန ဦးတည်ချက်အခြေခံအဖြစ် “Enhancing Research Integrity and Research Ethics” “နိုင်ငံမာပြီး သုတေသနကျင့်ဝတ်နည်းပြည့်စုံ သော သုတေသနကောင်းများကို တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ကြပါစို့” လို့ သတ်မှတ်ထားပြီး ယင်းနှင့်ပတ်သက်တဲ့ ပညာရေးဆိုင်ရာ နှီးနော့ ဖလှယ်ပွဲကို ကျွန်းမာရော့ဝန်ကြီးဌာနအောက်မှာ ဖွဲ့စည်းထားတဲ့ သုတေသနကျင့်ဝတ်ကော်မတီများမှ အတွေ့အကြုံရှိသူတွေအား ပညာရှင်များ ဦးဆောင်ဆွေးနွေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလိုသုတေ သန ကျင့်ဝတ်ဆိုင်ရာနည်းပညာများကို အတွေ့အကြုံရလှသလို ကျွန်းမာရော့ဝန်ကြီးဌာနအောက်မှာရှိတဲ့ သုတေသနကျင့်ဝတ်ကော်မတီ များ ပိုမိုအားကောင်းနိုင်စေရေးအတွက် ရလဒ်ကောင်းများ ပေါ်ထွက်လာမှာ ဖြစ်တယ်လို့ ယုံကြည်မိပါတယ်။

သုတေသနတွေ့ရှိချက်အရေးပါပုံကို မျက်စိထင်ထင် တွေ့မြင်ရ

ဒါ့အပြင် ယနေ့ကမ္ဘာကြီးမှာ ပြောင်းလဲလာတဲ့ နေထိုင်စားသောက် မှုပုံစံများကြောင့် မကူးစက်တတ်သော ရောဂါများဖြစ်တဲ့ သွေးတိုး၊ ဆီးချို၊ အလွန်နီ၊ ကင်ဆာ စတဲ့ရောဂါများကို ကြိုတင်ကာကွယ် မှု ထိရောက်စွာ ကာသိမ့်မှုအတွက် ရှေ့ဆက်ရမည့် ကျန်းမာရေး လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့်ပတ်သက်ပြီး ဝါရင့်သားတော်ကြီးများ၊ ဆေးပညာရှင်များမှ ပါဝင်ဆွေးနွေးဆွဲ “ကျေးဇူးတင်တတ်သော ရောဂါများကာကွယ်ခြင်း၊ ဖြစ်ပွားမှုလျော့ပါးအောင် ဆောင်ရွက်ခြင်း လုပ်ငန်းစဉ်များဆိုင်ရာ” ပညာရှင်ဆွေးနွေးပွဲကိုလည်း ကျင်းပမှာဖြစ် လို့ ကျားဆီးဆေး နှုတ်ကောက်တော်မူနိုင်သော ကျွန်းမာရော့ နှုတ်ကောက်များရှိပြီး အထောက်အကူကောင်းများရှိမှာ မလွန်ဖြစ်ပါဘူး။ ကင်ဆာရောဂါနှင့်ပတ်သက်ပြီး ပြည့်စုံစွာ ပညာရှင်များ ပါဝင်ဆွေးနွေးမှာလည်း သိရပါတယ်။ ကင်ဆာနှင့်ပတ်သက်လို့ သုတေသနတွေ့ရှိချက် မြောက်မြားစွာပေါ် အခြေခံကာ လေ့လာ သုံးသပ်ပြီး ရေးဆွဲခဲ့တဲ့ “Myanmar National Cancer Control Strategic Action Plan (2023-2027)” ကို မကြာခင်မှာ ၂၀၂၃ ဇီဝင်ဘာ (၂၇) ရက်နေ့က အသိပေးစိတ်ဆက်ပေးခြင်းဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့လို့ သုတေသန တွေ့ရှိချက်များ အရေးပါပုံကို မျက်စိထင်ထင် တွေ့မြင်ရပါတယ်။

မကူးစက်နိုင်တဲ့ရောဂါများ အရေးပါပုံကို ရောဂါနိုင်ငံသားရောဂါ များဖြစ်တဲ့ ကိုဗစ်ရောဂါ၊ ခေမာယူဗိုလီတီရောဂါ၊ သွေးလွန်တုံ့ပြန် ရောဂါ၊ ငှက်ဗူးရောဂါတို့ကိုလည်း စဉ်ဆက်မပြတ် စောင့်ကြည့် သကတသနပြုလုပ်နေဖို့လည်းလိုအပ်ပါတယ်။ ရောဂါကုထုံးသစ်များ ကာကွယ်ဆေးများ ထုတ်ဖော်ဖို့ အရေးပါအပြေအခြေအလက်အလက် များကို ဖော်ထုတ်နိုင်ဖို့အတွက် သုတေသနများကို စဉ်ဆက်မပြတ် ဆောင်ရွက်နေဖို့လိုအပ်ပါတယ်။ ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန (ရန်ကင်းနီ ရုံးချုပ်) တွင် အဆင့်မြင့်ဖော်မီကျူးပညာရေးဌာန ရန်ကင်းနီခန်း တည်ထောင်ခြင်းဟာ ယခု (၂၀၂၄) ခုနှစ် (၅) ကြိမ်မြောက် ဖြန့်ဖြူးနိုင်ရေး ကျွန်းမာရော့ဆိုင်ရာ သုတေသနညီလာခံမှာဆိုင်ရာ (၁၀) နှစ်ပြည့် မြောက်ခဲ့ပြီလို့ သိရပါတယ်။ ဒီစာတိုခွဲခန်းကို ကိုဗိုလီယားအပြည်ပြည် ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် (၂၀၁၄) ခုနှစ်တွင် တည်ဆောက်ခဲ့ပြီး ဓာတ်ခွဲခန်းတည်ထောင်ခြင်းရဲ့ ရည်ရွယ် ချက်မှာ ခေတ်နီနည်းပညာနဲ့ ဓာတ်ခွဲခန်းဆိုင်ရာ အထောက်အကူပြု

❖ မကူးစက်နိုင်တဲ့ရောဂါများ အရေးပါသလို ကူးစက်နိုင်သောရောဂါများဖြစ်တဲ့ ကိုဗစ် ရောဂါ၊ ခေမာယူဗိုလီတီရောဂါ၊ သွေးလွန်တုံ့ပြန်ရောဂါ၊ ငှက်ဗူးရောဂါတို့ကို လည်း စဉ်ဆက်မပြတ် စောင့်ကြည့်သုတေသနပြုလုပ်နေဖို့လည်း လိုအပ်ပါတယ်။ ရောဂါကုထုံးသစ်များ၊ ကာကွယ်ဆေးများထုတ်ဖော်ဖို့ အရေးပါတဲ့ အခြေခံ အချက်အလက်များကို ဖော်ထုတ်နိုင်ဖို့အတွက် သုတေသနများကို စဉ်ဆက်မပြတ် ဆောင်ရွက်နေဖို့လိုအပ်

❖ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ် - ၁၉ မျိုးကွဲများ၏ မျိုးရိုးဗီဇများကို ရှာဖွေဖော်ထုတ် စမ်းသပ်လေ့လာသုံးသပ်ခြင်းများကို အစဉ်တစိုက် လုပ်ဆောင်နေပြီး ယခုအခါ ကိုဗစ်-၁၉ မျိုးကွဲဗီဇစစ်ခြင်း စမ်းသပ်မှုပေါင်း (၃၀၀) ကျော်ကို အောင်မြင်စွာ ပြုလုပ်ခဲ့ပြီးဖြစ်

ပစ္စည်းများအသုံးပြုပြီး ကူးစက်နိုင်သော ရောဂါသုံးမျိုးဖြစ်သည့် (ငှက်ဗူး၊ အသွယ်ရောင်အသားဝါ တီဘီ) ဆိုင်ရာ သုတေသနစွမ်းရည် ကို အားကောင်းလာစေရန်နှင့် မြန်မာပြည်သူများအတွက် ကူးစက် နိုင်သော ရောဂါများနှင့် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုစနစ် ပိုမို ကောင်းမွန်လာစေရန် အထောက်အကူဖြစ်စေရန်တို့ ဖြစ်ပါတယ်။ ဓာတ်ခွဲခန်းတွင် အဆင့်မြင့်ဓာတ်ခွဲခန်းနည်းပညာအသုံးပြုထားသော စီလ်လီမြို့မှု အဆင့်(၂) အဆက်ရှိ ဓာတ်ခွဲခန်းပါဝင်ပြီး သုတေသနများနှင့် နည်းပညာရှင်များအား ရက်စည်လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးခဲ့တဲ့အတွက် မြန်မာနိုင်ငံမှာ ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါကာလအတွင်း အဆင့်မြင့် ဖော်လီကျူးသုတေသနစင်တာတည် အရေးပါတဲ့အခန်းကဏ္ဍမှာ ပါဝင်ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့တယ်လို့ သိရပါတယ်။

ကိုဗစ်-၁၉ မျိုးကွဲဆိုင်ရာ အချက်အလက်များ အများပြည်သူသိရှိစေရန် သတင်းမျှဝေ

မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ မျိုးကွဲများ၏ မျိုးရိုးဗီဇများကို ရှာဖွေဖော်ထုတ် စမ်းသပ်လေ့လာသုံးသပ်ခြင်းများကို အစဉ်တစိုက် လုပ်ဆောင်နေပြီး ယခုအခါ ကိုဗစ်-၁၉ မျိုးကွဲဗီဇစစ်ခြင်း စမ်းသပ် မှုပေါင်း (၃၀၀) ကျော်ကို ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာနတွင် ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါတယ်လို့ သိရပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း ပျံ့နှံ့နေထိုင်သော ကိုဗစ်-၁၉ မျိုးကွဲဆိုင်ရာ အချက်အလက်များကို အများပြည်သူ သိရှိစေရန် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ သတင်းမျှဝေခဲ့တယ်လို့ သိရတဲ့ ရာစုကလည်း ဂုဏ်ယူမိပါတယ်။

ရာစုနှစ်စာခုံအကြားမှာဖြစ်ပွားခဲ့တဲ့ ကမ္ဘာ့ကပ်ရောဂါဖြစ်တဲ့ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါနှင့်ပတ်သက်ပြီး မှတ်တမ်းမှတ်ရာများ နောင်လာ နောက်သားများသိရှိစေဖို့အတွက် ရည်ရွယ်ကာ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီး ဌာနနှင့် တပ်မတော်ဆေးသုတေသနတပ်မှ သုတေသီများပူးပေါင်းပြီး ကမ္ဘာ့ကပ်ရောဂါ ကိုဗစ်-၁၉ ဆိုင်ရာ သုတေသနလုပ်ငန်းများကို ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြတာလို့ သိရရပါတယ်။ အဲဒီသုတေသန လုပ်ငန်းကထုတ်ပေါ်လာတဲ့ သုတေသနရလဒ်စာတမ်းများကို ယခု ညီလာခံမှာ တင်သွင်းဖော်ပြပေးမိသလို သိရှိရတာကြောင့်မို့လို့ ဝမ်းမြောက်ဂုဏ်ယူမိပါတယ်။

အရေးပါသော ကူးစက်ရောဂါစစ်ခွဲဖြစ်တဲ့ တီဘီရောဂါနဲ့ ပတ်သက်ပြီး ဆေးယူဗိုလီတီရောဂါအတွက် ကုထုံးသစ်တစ်ခုစီကို သုတေသနပြုလုပ်ပြီး လူနာများတွင် လက်တွေ့အသုံးပြုကာသုံးစွဲ မှု ဆောင်ရွက်လျက်ရှိတယ်လို့ သိရရပါတယ်။ ဒီဆေးယူဗိုလီတီဘီ အတွက် သုတေသနတွေ့ရှိချက်များနှင့် ပတ်သက်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံနှင့် တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံမှ သုတေသနပညာရှင်များ ပါဝင်ဆွေးနွေး မယ့် ပညာရှင်ဆိုင်ရာ နှီးနော့ဖလှယ်ပွဲကျင်းပသွားမှာလည်း သိရှိရပါတယ်။

ဆေးနှင့်ဆေးနှီးနှီး တက္ကသိုလ်/ကျောင်းများတွင် အရည်အသွေး အာမခံစနစ် တိုးမြှင့်အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်နိုင်ရန်ရည်ရွယ်၍ အရည်အသွေးအာမခံမှုဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းစဉ်များ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် မှုများနှင့်ပတ်သက်သော ပညာရှင်ဆိုင်ရာနှီးနော့ဖလှယ်ပွဲ ထည့်သွင်း ထားကြောင်းလည်း သိရှိရပါတယ်။

ဒီနှစ် (၅) ကြိမ်မြောက် ဖြန့်ဖြူးနိုင်ရေးကျွန်းမာရော့ဆိုင်ရာ သုတေသန

ညီလာခံကို (၂၀၂၄) ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ (၂၇) ရက်နေ့မှ (၂၆) ရက်နေ့ အထိ (၅) ရက်တိုင်တိုင်ကျင်းပမှာဖြစ်ပြီး သုတေသနစာတမ်း (၅၀) ခုနှင့် သုတေသနရလဒ်စာတမ်း (၅၁) စောင်တို့ကို တင်သွင်းဖော်ပြပြီး ပြသသွားမှာလို့သိရပါတယ်။ ကျန်းမာရေးကဏ္ဍအသီးသီးမှ သုတေသန ကောင်းများ ပေါ်ထွက်လာစေဖို့ သုတေသနထောက်ပံ့ဖြေကြားမှုကို ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် သုတေသနရရှိပုံနှင့်အတောက်အပံ့ ဆောင်ပေးတာ ယခု (၂၀၂၃-၂၀၂၄) တက္ကသိုလ်ဆိုင်ရာ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီး ဌာနနှင့် နှီးနော့ဝန်ကြီးဌာနများမှ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သော သုတေသန စီမံချက် (၂၀၁၃) ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် ခွင့်ပြုငွေကြေးဝင်သုံး (၁၀၀) ကျော် ခွဲဝေချထားပေးပြီး သုတေသနများ ဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်း သိရှိရပါတယ်။

ညီလာခံကြိုအောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရန် လုပ်ငန်းတာဝန်များ သတ်မှတ်၍ စနစ်တကျ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြတာပဲ လို့သိရှိရတဲ့အတွက် ညီလာခံကျင်းပရေးဦးစီးကော်မတီ၊ လုပ်ငန်း ကော်မတီနှင့် ဆက်ကော်မတီများဖြစ်သော စာတမ်းကြိုပြင်ရေး ဆက်ကော်မတီ၊ သုတေသနစာတမ်းပုံစံတားဖတ်ကြားတင်သွင်းရေး နှုတ်ကော်မတီ၊ သုတေသနစာတမ်းပုံစံတားဖတ် အကောင်အထူး စာတမ်း ဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းကော်မတီ၊ မြန်မာ့နေ့စဉ်အထောက်အကူ ပြုဆောင်ရွက်ပေးတဲ့ မှတ်တမ်းတီတို့မှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် - စာတမ်း ပိုစတာများ ဖော်ပြထားတင်သွင်းသူ သုတေသီများ ပညာရှင်ဆိုင်ရာ နှီးနော့ဖလှယ်ပွဲ မှုပွဲတွင် ပါဝင်ဆွေးနွေးကြည့် မြင်တွင်း/ပြည်ပပညာရှင်များကိုလည်း မှတ်တမ်းတင်ချီးကျူးပေးကြောင်း အလေးထားထည့်သွင်းပြောကြား လိုပါတယ်။

နိုင်ငံတကာနှင့် ရင်ပေါင်တန်းပြီး သုတေသနကျင့်ဝတ်နည်းပြည့်စုံသော အရည်အသွေးမီ သုတေသနကောင်းများ ဆောင်ရွက်

ကိုဗစ်-၁၉ အခြေခံ (၅) ကြိမ်မြောက် ဖြန့်ဖြူးနိုင်ရေးကျွန်းမာရော့ ဆိုင်ရာသုတေသနညီလာခံကြိုကျင်းပခြင်းဖြင့် ညီလာခံမှ ရည်ရွယ်ချက်များဖြစ်သော ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာသုတေသန ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာပညာရှင်များ တိုးတက်လာပြီး ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု အဆင့်အတန်းမြင့်မားလာစေရန်နှင့် သုတေသနတွေ့ရှိချက်များကို လက်တွေ့အသုံးချမည့် သက်ဆိုင်ရာ ကျန်းမာရေးပညာရှင်များ သိရှိဆွေးနွေးနိုင်စေရန်ဆိုတဲ့ ရည်ရွယ် ချက်များ ပြည့်စုံမှုက ရရှိလာသော အထောက်အထားခိုင်မာသော သုတေသနရလဒ်များသည် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကော်မတီ၏ လွှမ်းမိုးမှုတည်ချက်တစ်ခုဖြစ်တဲ့ “တစ်မျိုးသားလုံး သက်တည် ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးအတွက် ပြည့်သွားလုံးကျွတ်ပေးခြင်း” ကျန်းမာ ရောဂါနှင့် အာဏာစာကဏ္ဍဖြစ်တင်ဆောင်ရွက်ရေး” ကို ပိုမိုမည် ရလာအောင် ကျန်းမာရရှိမည်ပဲ ယုံကြည်ပါကြောင်းနှင့် နိုင်ငံတကာနှင့် ရင်ပေါင်တန်းပြီး သုတေသနကျင့်ဝတ်နည်းပြည့်စုံသော အရည်အသွေးမီ သုတေသနကောင်းများ အစဉ်တစိုက် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် သုတေသီပညာရှင်များက လေ့ကျင့်သောမြင့်မြင့် အားသွန်ခွန်ခိုက် ကြိုးပမ်းကြစေလိုကြောင်း ဆန္ဒပြုနေနေကောင်းကောင်းရင်းကို နှီးနော့ ဖလှယ်ပွဲ အပါအဝင်။

အားလုံးကိုကျေးဇူးတင်ပါတယ်။



# (၅၂)ကြိမ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံကျန်းမာရေးဆိုင်ရာသုတေသနညီလာခံ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကျင်းပ

## သုတေသနစီမံချက် ၂၀၁ ခုအတွက် ခွင့်ပြုငွေကျပ်သန်း ၁၁၀၀ ကျော် ခွဲဝေချထားပေးပြီး အမျိုးသားကျန်းမာရေးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများအတွက် များစွာအရေးကြီးလှသဖြင့် သုတေသနပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ဆက်လက်ပံ့ပိုးသွားမည်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၂

(၅၂)ကြိမ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံကျန်းမာရေးဆိုင်ရာသုတေသနညီလာခံ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန အမှတ်(၅) စီကလမ်း ဒဂုံမြို့နယ် ရန်ကုန်မြို့တွင် ယနေ့နံနက်ပိုင်းကာကွယ်ပရာ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ပါမောက္ခ ဒေါက်တာသက်နိုင်ဝင်း ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးစိုသိန်း၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ပါမောက္ခ ဒေါက်တာအေးထွန်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ရှေးဦးစွာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးလှိုင်ဖျံဖြူကြီး သတိုးမဟာသရေစည်သူ သတိုးသီရိသုဓမ္မ မင်းအောင်လှိုင်က Video Message ပေးပို့၍ ဂုဏ်ပြုမိန့်ခွန်း ပြောကြားသည်။

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးလှိုင်ဖျံဖြူ ဖျံဖြူကြီး သတိုးမဟာသရေစည်သူ သတိုးသီရိသုဓမ္မ မင်းအောင်လှိုင် ၏ ဂုဏ်ပြုမိန့်ခွန်းကို စာမျက်နှာ ရှေ့ဖုံးနှင့် ဥ တွင် သိမ်းခြားဖော်ပြထားပါသည်။)

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ပါမောက္ခဒေါက်တာ သက်နိုင်ဝင်းက အများစုကားပြောကြားရာတွင် ယနေ့စီမံချက် ၂၀၁၀ ညီလာခံကို “နိုင်ငံပေါ် မှုးသုတေသနကျင့်တတ်ခြင်း ပြည့်စုံသော သုတေသနကောင်စီများကို တိုးမြှင့် ဆောင်ရွက်ကြပါစို့ - Enhancing Research Integrity and Research Ethics” ဟု သတိမှတ်ထားရှိပါကြောင်း၊ ယနေ့စီမံချက် ၂၀၁၀ ညီလာခံတွင် ဆေးသုတေသန ဦးစီးဌာန (ရန်ကုန်မြို့ချုပ်) ရှိ အဆင့်မြင့်

မြင်းဆိုင်ရာ ဆွေးနွေးပွဲများ ကျန်းမာရေး ဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ ပြည်သူ့ ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန၊ ကုသရေးဦးစီး ဌာန၊ ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာနနှင့် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန လက်အောက် ရှိ တပ်မတော်ဆေးသုတေသနတပ်မှ သုတေသီများ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့်

သုတေသနစာတမ်းများ ပါဝင်သည်ကို တွေ့ရှိရကြောင်း၊ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန သည် သုတေသနများ ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးအတွက် ယခုဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် နှိုင်းယှဉ် ဝန်ကြီးဌာနများမှ သုတေသီများအား အပည့်ချ သုတေသနလုပ်ငန်းများ လုပ်ဆောင်နိုင်ရေးအတွက် သုတေသန စီမံချက် ၂၀၁၀ ခုအတွက် ခွင့်ပြုငွေကျပ် သန်း ၁၁၀၀ ကျော် ခွဲဝေချထားခဲ့ပေးခြင်း ဖြစ်ကြောင်း။

သုတေသနညီလာခံသည် သုတေသန ပညာရှင်များ၊ ဆေးပညာရှင်များ စီမံခန့်ခွဲ သူများက သုတေသနရလဒ်နှင့် တွေ့ရှိချက်များကို ၎င်းတို့၏အတွေ့အကြုံနှင့် အသိပညာများကိုအပြည့် ပုံသုံးသုံးချက်



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ပါမောက္ခဒေါက်တာ သက်နိုင်ဝင်း (၅၂)ကြိမ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံကျန်းမာရေးဆိုင်ရာသုတေသနညီလာခံ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် အများစုကားပြောကြားပွဲ

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ရန်ကုန်တိုင်းဒေသ ကြီးဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက သုတေသနပိုမိုတိုးမြှင့်ကို လှည့်လည် ကြည့်ရှုသည်။ (အောက်ပုံ)

ဆက်လက်၍ ပထမနေ့နံနက်ပိုင်း အစီအစဉ်အဖြစ် ဒုတိယဝန်ကြီး ပါမောက္ခ ဒေါက်တာအေးထွန်းက သဘာပတိအဖြစ် ဆောင်ရွက်ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ် ဆေးထိုးနှံထားမှုဆိုင်ရာ သုတေသန စာတမ်း၊ ဦးနှောက်ရောင်ခြင်းပွားမှု အကြောင်းရင်း ရောဂါလက္ခဏာများ၊ ဓာတ်ခွဲခွဲစစ်ဆေးမှုစီမံခန့်ခွဲရေး ရောဂါ

“တင်းသွင်းမှု စာတမ်းများတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကင်ဆာရောဂါ၊ တီဘီ ရောဂါ၊ အသည်းရောဂါ၊ ဦးနှောက်နှင့် ဦးနှောက်အမြှေးရောင်ရောဂါ၊ မြေဆီပ်၊ သွေးလွန်တပ်ကျမ်း၊ ရိုတာဗိုင်းရပ်(စ်)၊ ငှက်ဖျားရောဂါ၊ ဆင်ပတ်ကျမ်းရောဂါ၊ တိုင်းရင်းဆေး၊ သွားဘက်ဆိုင်ရာ၊ အားကစားဆိုင်ရာ၊ ဆေးဝါးဗေဒဆိုင်ရာ၊ အာဟာရဆိုင်ရာ၊ ကိုယ်ဝန်စောင့်ရှောက်မှုဆိုင်ရာ၊ သူနာပြုများ၏ ဆေးရုံကွပ်ကဲဆိုင်ရာ၊ ဆေးပညာသင်ကြားရေးနှင့် အက်ဖြတ်နည်းဆိုင်ရာ သုတေသနများနှင့်ပတ်သက်သော သုတေသန စာတမ်းများ ပါဝင်မည်”



မော်လီကျူးသုတေသနစင်္ဘာ (Advanced Molecular Research Centre) ၏ (၁၀)နှစ်ပြည့် အထိမ်းအမှတ်အတွက် ဂုဏ်ပြုအဖတ်တရ အစီအစဉ်တစ်ခု ပါဝင်သည်ဟု သိရှိရကြောင်း။

သုတေသနစာတမ်းများပါဝင် ညီလာခံသို့တင်သွင်းမည့် စာတမ်း များတွင် ကိုဗစ်ရောဂါနှင့်ပတ်သက် သည့် မြန်မာနိုင်ငံ၌ ရင်ဆိုင်တွေ့ကြုံ ခဲ့ရသော ကိုဗစ်ကပ်ရောဂါဆိုင်ရာ ပြည်သူ လူထု၏ ကျန်းမာရေးအသိပညာ၊ ရောဂါ ကာကွယ်မှုနှင့် ကာကွယ်ဆေးထိုးခွင့် များ အခြေအနေများ၊ ကူးစက်နိုင်သော ဆေးယဉ်းဝါးတီဘီရောဂါဆိုင်ရာ သုတေ သနစာတမ်းများ၊ မကူးစက်တတ်သော ရောဂါများအားကာကွယ်ခြင်း၊ ထိန်းချုပ်

များ အကြံပြုချက်များအား မျှဝေနေရာ ရလည်ဖြစ်ခြင်းကြောင့် မှုပါဝင် စီမံခန့်ခွဲ ယူ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုနှင့် အမျိုးသား ကျန်းမာရေးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု များအတွက် များစွာအရေးကြီးလှသဖြင့် သုတေသနပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ဆက်လက်ပံ့ပိုး သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ဆေးသုတေသနဦးစီး ဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ပါမောက္ခ ဒေါက်တာ ဇော်သန်းထွန်းက ကြိုဆို နှုတ်ခွန်းဆက်စကား ပြောကြားပြီး စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင် ဓာတ်ပုံရိုက်ကြ သည်။

သုတေသနပိုမိုတိုးမြှင့်ပေးရန် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား အပြီးတွင်

ပြစ်စဉ်များအား လေ့လာသောသုတေသန စာတမ်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ လက်စွေးစဉ် အားကစားသမားများအကြားတွင် ကျန်းမာ ရေးအတွက် အန္တရာယ်ဖြစ်စေနိုင်သော အပြုအမူများ၊ ခြစ်ပေါ်ပျံ့နှံ့မှုများအား လေ့လာခြင်း သုတေသနစာတမ်းများကို ဖတ်ကြားတင်ပြကြပြီး တက်ရောက်လာ သော ပညာရှင်များ၊ သုတေသီများက သီလိလည်များကို မေးမြန်းဆွေးနွေးကြ သည်။ ထို့နောက် ဒုတိယဝန်ကြီးက နိဂုံးချုပ်အမှာစကား ပြောကြားပြီး နံနက်ပိုင်းစာတမ်းဖတ်ပွဲ အခမ်းအနားကို ရုပ်သိမ်းလိုက်သည်။

မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ကိုဗစ်-၁၉ အပြည့်ပြည့် ဆိုင်ရာပေးပို့ဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့ကိုစီ (Korea International Cooperation

Agency- KOICA) က ဆောက်လုပ် လှူဒါန်းခဲ့သော ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန (ရန်ကုန်မြို့ချုပ်)ရှိ အဆင့်မြင့်မော်လီကျူး သုတေသနစင်္ဘာ (Advanced Molecular Research Centre) ၏ (၁၀)နှစ်ပြည့် အထိမ်းအမှတ်အတွက် ဂုဏ်ပြုအဖတ်တရ အစီအစဉ်ကို ကျင်းပသည်။

ယင်းအစီအစဉ်တွင် ဆေးသုတေသန ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ပါမောက္ခ ဒေါက်တာဇော်သန်းထွန်းနှင့် ကိုဗစ်ပွား ရိုင်ငံတို့မှ အပြည့်ပြည့်ဆိုင်ရာ တီဘီ ရောဂါ သုတေသနစင်္ဘာကဏ္ဍ ဒေါက်တာ Sundae Song တို့က ကြိုဆိုနှုတ်ခွန်း ဆက်စကားပြောကြားကာ ဂုဏ်ပြု Video Clip ကို ဖွင့်လှစ်ပြသသည်။

ဆေးယဉ်းဝါးတီဘီရောဂါတွေ့ရှိချက်များ ဆက်လက်၍ ကူးစက်နိုင်သောရောဂါ တစ်ခုဖြစ်သည့် ဆေးယဉ်းဝါးတီဘီရောဂါ အတွက် သုတေသနတွေ့ရှိချက်များနှင့် ပတ်သက်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ကိုဗစ်ပွား ရိုင်ငံတို့မှ သုတေသနပညာရှင်များ ပါဝင် ဆွေးနွေးကြသည့် “Myanmar-Korea Joint Symposium (2024)- Combating Drug-Resistant Tuberculosis” ပညာရှင် ဆိုင်ရာ နှိုင်းနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲများ တက္ကသိုလ် များ၊ နှိုင်းနှိုင်းဝန်ကြီးဌာနများရှိ သုတေသီ ပညာရှင်များ၏ အခြေခံသုတေသန သတင်း ၂၃ စာတမ်း အသုံးပြုသုတေသန

စာတမ်း ၂၂ စောင်၊ ကျန်းမာရေးစနစ် သုတေသနစာတမ်း ၁၃ စောင်၊ သုတေ သနပိုမိုတိုးမြှင့်ပေးပေးပေးပေးပေးပေး ၁၀၉ စောင်တို့ကို တင်သွင်းဖတ်ကြား ပြသကြမည်ဖြစ်သည်။

ယင်းတင်သွင်းမည့် စာတမ်းများတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ၊ ကင်ဆာရောဂါ၊ တီဘီ ရောဂါ၊ အသည်းရောဂါ၊ ဦးနှောက်နှင့် ဦးနှောက်အမြှေးရောင်ရောဂါ၊ မြေဆီပ်၊ သွေးလွန်တပ်ကျမ်း၊ ရိုတာဗိုင်းရပ်(စ်)၊ ငှက်ဖျားရောဂါ၊ ဆင်ပတ်ကျမ်းရောဂါ၊ တိုင်းရင်းဆေး၊ သွားဘက်ဆိုင်ရာ၊ အားကစားဆိုင်ရာ၊ ဆေးဝါးဗေဒဆိုင်ရာ၊ အာဟာရဆိုင်ရာ၊ ကိုယ်ဝန်စောင့်ရှောက် မှုဆိုင်ရာ၊ သူနာပြုများ၏ဆေးရုံကွပ်ကဲ ဆိုင်ရာ၊ ဆေးပညာသင်ကြားရေးနှင့် အက်ဖြတ်နည်းဆိုင်ရာ သုတေသနများ နှင့်ပတ်သက်သော သုတေသနစာတမ်း များ ပါဝင်မည်ဖြစ်သည်။

စာတမ်းဆန်းဖြည့်သွားမည့် ညီလာခံသို့ တင်သွင်းလာသည့် စာတမ်းများမှ အခြေခံသုတေသန (Basic Research) စာတမ်းဆန်းများ လက်တွေ့ အသုံးပြုသုတေသန (Applied Research) စာတမ်းဆန်းများ ကျန်းမာရေးစနစ် သုတေသန (Health Systems Research) စာတမ်းဆန်းများ ပုံစံစာတမ်းဆန်းများနှင့် လူငယ်သုတေသီဆုများကို စာတမ်းဆု ရွေးချယ်ပေးဆောင်ကော်မတီက စီစစ် ရွေးချယ်၍ ဆုများချီးမြှင့်သွားမည်ဖြစ် ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းဦး

### ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ခန့်အပ်တာဝန်ပေး

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်  
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ  
အမိန့်အမှတ်၊ ၇ / ၂၀၂၄  
၁၃၅၅ ခုနှစ်၊ ပြာသိုလဆန်း ၁၂ ရက်  
(၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၂၂ ရက်)  
ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ခန့်အပ်တာဝန်ပေးခြင်း

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီသည် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၄၁၅ ခု၊ ဝန်ကြီးဌာနအဖွဲ့အစည်းအဖွဲ့အား နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌရှေးဝန်ကြီးဌာန (၃)၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး အဖြစ် ခန့်အပ်တာဝန်ပေးလိုက်သည်။

အမိန့်အရ  
အောင်လင်းဌေး  
ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး  
အတွင်းရေးမှူး

### ဒုတိယဝန်ကြီး ခန့်အပ်တာဝန်ပေး

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်  
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ  
အမိန့်အမှတ်၊ ၈ / ၂၀၂၄  
၁၃၅၅ ခုနှစ်၊ ပြာသိုလဆန်း ၁၂ ရက်  
(၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၂၂ ရက်)  
ဒုတိယဝန်ကြီး ခန့်အပ်တာဝန်ပေးခြင်း

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီသည် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၄၁၅ ခု၊ ဝန်ကြီးဌာနအဖွဲ့အစည်းအဖွဲ့အား နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌရှေးဝန်ကြီးဌာန (၄) ဒုတိယဝန်ကြီးအဖြစ် ခန့်အပ်တာဝန်ပေးလိုက်သည်။

အမိန့်အရ  
အောင်လင်းဌေး  
ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး  
အတွင်းရေးမှူး

## မိုးဘိုင်းငွေပေးချေမှုလမ်းကြောင်းများမှတစ်ဆင့် ငွေကြေးလိမ်လည်မှုကားဆီးရေး အသိပညာပေးဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၂

ဘဏ်များနှင့် ငွေရေးကြေးရေး ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများပေးပေါင်း၍ အများပြည်သူသို့ မိုးဘိုင်းငွေပေးချေမှုလမ်းကြောင်းများမှတစ်ဆင့် ငွေကြေးလိမ်လည်မှုကားဆီးရေး အသိပညာပေးဆွေးနွေးပွဲ အခမ်းအနားကို မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်မှ ဦးဆောင်၍ ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ Hilton Hotel ၊ Grand Ballroom ၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားသို့ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းရှိန်၊ စီးပွားရေးနှင့်ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးထွန်းအုံး၊ နေပြည်တော်ကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်းထွန်းဦး၊ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ် ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်သန်းသန်းဆွေ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ဝန်ကြီးဌာနနှင့်အဖွဲ့အစည်းများ၊ မိုးဘိုင်းငွေပေးချေရေး ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများ (၃)ကြပ်ကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များ၊ ဘဏ်များ၊ မိုးဘိုင်းငွေပေးချေရေး ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများ၊ ရောင်းချသူကုန်ပစ္စည်း ငွေကောက်ခံရုံးလင်းလင်းသည် ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများမှ တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များ၊ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်ရှိ ပုဂ္ဂလိကလုပ်ငန်းရှင်များ တက်ရောက်ကြသည်။

#### နည်းပညာမြှင့်တင်ကာကွယ်

ဆွေးနွေးပွဲတွင် ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းရှိန်က ၂၀၂၄ ခုနှစ်အစောပိုင်း၌ ခေတ်မီနည်းပညာများ ဖွဲ့စည်းနှင့်အညီ တိုးတက်ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိပြီး လူမှုရေး၊ စီးပွားရေးတို့တွင် Social Media များမှာတစ်ဆင့် Online အသုံးပြုမှုများ များပြားလာသည်နှင့်အမျှ Online ဇန့်စံ၏ လုံခြုံရေးကို သိရှိနားလည်တားရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံတွင် အွန်လိုင်းလိမ်လည်မှု ၂၀၂၁ ခုနှစ်မှ ၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွင်း အမှုပေါင်း ၄၀၂ မှ ၆၅၀ ခန့်မြင့်ကြောင်း၊ နိုင်ငံခြားသားများ ပါဝင်သည့် ငွေကြေးလိမ်လည်မှု Social Media များမှတစ်ဆင့် ချိတ်ဆက်၍ ရင်းနှီးမှုရယူ၍ တန်ဖိုးကြီးဥစ္စာပစ္စည်းများ ပေးပို့ပေးနိုင်ပြီး ဆွဲဆောင်လိမ်လည်ကြခြင်းဖြစ်ပြီး အသိပညာလိမ်လည်မှုတွင် ပါဝင်သည့် နိုင်ငံ့ဂျီအိုအားယူနိုင်သော ၂၃ ဦး၊ ထိုင်းနိုင်ငံသား တစ်ဦးနှင့် မြန်မာနိုင်ငံသား ၅ ဦးတို့ကို အရေးယူနိုင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီက ဆက်သွယ်ရေးကွန်ရက်ဆိုင်ရာ ငွေကြေးလိမ်လည်မှုများနှင့်စပ်၍ တားဆီးကာကွယ်ရန် သတင်းအချက်အလက်ရယူခြင်းနှင့် စစ်ဆေးဖော်ထုတ်ရေးယူခြင်းဆိုင်ရာ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ (SOP) များကို ထုတ်ပြန်ပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ ဆက်သွယ်ရေးကွန်ရက်များနှင့်ဆိုင် မိုးဘိုင်းငွေပေးချေရေး လိမ်လည်မှုများအား ကာကွယ်တားဆီးနိုင်ရန်နှင့် မိုးဘိုင်းငွေပေးချေရေးလိမ်လည်မှုများနှင့် စပ်လျဉ်းပြီး



ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းရှိန် တက်ရောက်ပြီး ငွေကြေးလိမ်လည်မှုလုပ်ငန်းများပေးပေါင်း၍ အများပြည်သူသို့ မိုးဘိုင်းငွေပေးချေမှုလမ်းကြောင်းများမှတစ်ဆင့် ငွေကြေးလိမ်လည်မှုကားဆီးရေး အသိပညာပေးဆွေးနွေးပွဲ အခမ်းအနားတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

အများပြည်သူသို့ အသိပညာပေးရန်ကိစ္စကိုများစွာ သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍအလိုက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပေးနိုင်မည့် အစီအစဉ်များ ကြံတွေ့နေရသည့် အခက်အခဲများ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် သိရှိနိုင်စေရန်အတွက် တက်ရောက်လာသူများမှ ပါဝင်ဆွေးနွေးခြင်းဖြင့် မသဘာဝများက လိမ်လည်မှုများ ကျူးလွန်သည့်နေရာတွင် မိုးဘိုင်းငွေပေးချေမှုလမ်းကြောင်းများကို အသုံးပြုမှုအပေါ် နည်းပညာမြှင့်တင်ကာကွယ်ပေးနိုင်ရန် တိုက်တွန်းပြောကြားသည်။

#### ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားရန်လို

ယင်းနောက် မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်သန်းသန်းဆွေက နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ လမ်းညွှန်မှုဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားသည့် မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ် ဦးဆောင်သော ဆက်တိုက်ဝန်ကြီးဌာနများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု အားကောင်းစေရန် မိုးဘိုင်းငွေပေးချေရေး ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများကြိုမြှင့်ပုံစံကော်မတီဖွဲ့စည်းပေးပြီး ဘဏ်နှင့်မိုးဘိုင်းငွေပေးချေရေး ဝန်ဆောင်မှုများကို အသုံးပြု၍ လိမ်လည်မှုစီမံခန့်ခွဲမှုတိုက်တွင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ရမည့် စံလုပ်ငန်းစဉ်များဆိုင်ရာ လမ်းညွှန်ချက် (SOP) များအတိုင်း လိုက်နာဆောင်ရွက်၍ ငွေကြေးလိမ်လည်မှုများအား အချိန်မီတားဆီးနိုင်ရေးနှင့် အရေးယူမှု မြန်ဆန်ရေးဆိုင်ရာလုပ်ငန်းအဖွဲ့ (Action Task Force) ဖွဲ့စည်းရန် စီမံဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ် အနေဖြင့် ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှုအဖွဲ့အစည်းအဖွဲ့အစည်းကမ်းများနှင့်ဆိုင် မိုးဘိုင်းငွေပေးချေရေးလုပ်ငန်းများ စနစ်တကျ ကျယ်ပြန့်စွာ

အသုံးပြုနိုင်ရန် ဆောင်ရွက်ပေးနေသကဲ့သို့ ပြည်သူများအနေဖြင့်လည်း မိမိအငွေကြေးများကို လိမ်လည်မှုမခံရစေရန် မိမိတို့ကိုယ်တိုင် ကာကွယ်ရန်နှင့် အခိုးရန်များနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားရန် လိုအပ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

#### ဆွေးနွေး

ဆွေးနွေးပွဲတွင် အသိပညာပေးအစီအစဉ်အနေဖြင့် မိုးဘိုင်းငွေကြေးစနစ် လုံခြုံမှုရရှိရေးအတွက် ဖန်တီးနိုင်သည့်သဘာဝ အကြောင်းအရာများနှင့် ကျင့်သုံးဆောင်ရွက်နိုင်မည့် နည်းလမ်းကောင်းများကို အပြန်အလှန် ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းခြင်း၊ ပညာပေးဗီဒီယိုပြသခြင်းများ ဆောင်ရွက်သည်။ ထို့နောက်မြန်မာ့ဘဏ်အချက်အလက် လုံခြုံရေးအသင်း၏ ပူးတွဲတည်ထောင်သူ ဦးရဲသူရကက အွန်လိုင်းလိမ်လည်မှု နည်းပညာလမ်းညွှန် လုပ်ငန်းများနှင့် လုပ်ငန်းများကို သုံးသပ်တင်ပြခြင်းနှင့် နေ့စဉ်နှင့်အမျှ ၈၇ပြည်သို့သော မိုးဘိုင်းငွေကြေး လုံခြုံမှုဆိုင်ရာ အကြောင်းအရာများ၊ လိမ်လည်မှုဆိုင်ရာနည်းပညာများ၊ မိမိကိုယ်ကို ကာကွယ်နိုင်မည့် နည်းလမ်းများကို အပြန်အလှန်စကားပိုင်းဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်မှ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌကြားရေးမှူး ဦးရာဇာလင်း ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနမှ ရုံးမှူးကြီးညွန့်ဝေ၊ ကမ္ဘောဇဘဏ်လိမ်လည်မှု ဦးစီးကြိုက်၊ Wave Money မှ ဒေါ်ခိုင်သေဇွယ်၊ City Mart Holding Limited မှ ဦးမြင်းမူးစိုးဝင်း၊ Lady Grace Online Shop Owner ဒေါ်သေကမ္ဘာမှ တို့က ဆွေးနွေးကြသည်။

သတင်းစဉ်



## လှပတ္တာမြို့နယ်၌ မျက်စိရောဂါဝေဒနာရှင် ၆၄၆ ဦးအား အခမဲ့ကုသပေး

လှပတ္တာ ဇန်နဝါရီ ၂၂  
လှပတ္တာ ဇန်နဝါရီ ၂၂ မျက်စိအထူးကုဆေးအဖွဲ့နှင့် ဆေးရုံကြီးမှ မျက်စိရောဂါဝေဒနာရှင်များအား အခမဲ့ကုသပေးခြင်းဖြစ်ပြီး လှပတ္တာမြို့နယ်ရှိ မျက်စိရောဂါဝေဒနာရှင်များအား ဇန်နဝါရီ ၁၁ ရက်မှ ၂၀ ရက်အထိ အခမဲ့စစ်ဆေးပေးလျက်ရှိသည်။ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာ လှပတ္တာ

မြို့နယ် (၃)မိုင်မြို့ရှိ ၃၀၀၀ (၂၀၀) ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၌ မျက်စိရောဂါ ဝေဒနာရှင်များအား ရေစိမိစစ်ဆေးသတ်စဉ်၊ ပါဝင်စစ်ဆေးသတ်စဉ်၊ မျက်စိရောဂါ စစ်ဆေးပေးပေးခြင်းဖြစ်ပြီး မျက်စိအထူးကုဆေးအဖွဲ့ မျက်စိဆရာဝန်ကြီးများက အမြင်စစ်ဆေးပေးခြင်း၊ မျက်စိအထူးကုဆေးအဖွဲ့မှ ဖုန်းစိတ်လှူဒါန်းခြင်းဖြင့် ရေချိုးပေးခြင်း၊ စသည့်စစ်ဆေးပေးခြင်း

များကို ဆောင်ရွက်ပေးသည်။ (ဝဲပုံ) ဇန်နဝါရီ ၁၁ ရက်မှ ၂၀ ရက်အထိ မျက်စိရောဂါဝေဒနာရှင် စုစုပေါင်း ၆၄၆ ဦး၊ ခွဲစိတ်လူနာ ၇၀ ဦးအား မျက်စိကုန်ဆုံးမာရော ဇောင့်ရောဂါကုသပေးနိုင်ခဲ့ပြီး Intra Ocular lens (IOL) မျက်စိအထူးကုဆေးမှ ဖုန်းစိတ်လှူဒါန်း ဖြင့် ၃၁ ခုအခမဲ့ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ခရိုင်မြို့နယ်(ဘက်)





# ဝန်ကြီးဌာနတွင်း ဝန်ထမ်းစွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ရေး သင်တန်းအမှတ်စဉ် (၁/၂၀၂၄) ဖွင့်လှစ်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၂

ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနရှိ အရာထမ်းနှင့် အမှုထမ်းများ စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ရေးသင်တန်းအမှတ်စဉ် (၁/၂၀၂၄) ဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ အဆိုပါဝန်ကြီးဌာန ရုံးအမှတ်(၁) ၌ ကျင်းပသည်။ (ယာဝု)

ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာကံခမ်း ခေတီ ယဝန်ကြီး၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများ သင်တန်းသား သင်တန်းသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

သည့်ဝန်ထမ်းကောင်းတစ်ယောက်ဖြစ်စေရန်နှင့် မိမိနိုင်ငံနှင့် ဝန်ကြီးဌာနအပေါ် သစ္စာရှိစွာဖြင့် စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်မှုများဖြစ်အောင် တက်တက်ကြွကြွ တွေးတောဆောင်ရွက်ကြရန် တိုက်တွန်းပြောကြားသည်။

အဆိုပါသင်တန်းတွင် ဝန်ကြီးဌာန၏ ရည်မှန်းချက်၊ တာဝန်နှင့် အကောင်အထည်ဖော်နိုင်မှု၊ စီမံခန့်ခွဲမှု (Management) ကောင်းမွန်သည့် အုပ်ချုပ်မှုစနစ် (Good Governance) နှင့် နိုင်ငံတစ်ဝန်းပွဲပွားနိုင်ငံတစ်ဝန်း နည်းဥပဒေများ၊



ကတိတ်များကို ဖိတ်ခေါ်၍ ဝါရီ ၂၇ ရက်အထိ ဖွင့်လှစ်သည့် ဝန်ကြီးဌာနအဖွဲ့အစည်းအဖွဲ့ဝင်များနှင့် သင်တန်းကာလမှာ ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၂ ရက်မှ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၇ ရက်အထိ ဖွင့်လှစ်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

## ပြည်မြို့ ခုတင် (၅၀၀) ဆေးရုံကြီး၌ အငြိမ်းစားခင်းနှင့်ဝန်ထမ်းများအား အခမဲ့ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်

ပြည် ဇန်နဝါရီ ၂၂

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပြည်မြို့ ခုတင် (၅၀၀) အထွေထွေရောဂါကုဆေးရုံကြီး၌ လစဉ် ၂၀ ရက်နေ့တိုင်း ဒေသတွင်းရှိ အငြိမ်းစားခင်းနှင့်ဝန်ထမ်းများအား အထွေထွေရောဂါဆိုင်ရာ ဆေးဝါးကုသစစ်ဆေးမှုများနှင့် အခမဲ့ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာ ယနေ့နံနက်က အငြိမ်းစားခင်းဝန်ထမ်း ၁၃၄ ဦးအား အခမဲ့ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။



လက်ဝဲရောဂါနှင့် ဝန်ထမ်းများအား သေကွပ်ကဲမှုစစ်ဌာနချုပ် (ပြည်) မှ စိုလ်မူးချုပ်ဆန်းဖြောင့်မောင်က ဆေးဝါးထောက်ပံ့စရိတ် ငွေကျပ်တစ်သိန်းကို လည်းကောင်း၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့မှ ပေးအပ်သည့် ဆေးဝါးထောက်ပံ့စရိတ် ငွေကျပ်ငါးသိန်းကို ခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ပဉ္စရပ် ဦးသိန်းအောင်က လည်းကောင်း ပေးအပ်လျှောက်ခံရ ဆေးရုံအုပ်ကြီး ဒေါက်တာ သီတာနိုးက လက်ကမ်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။

## ရွှေတောင်မြို့နယ်တွင် ပျိုးပေါင်ဖြင့် ပျိုးထောင်ပုံအဆင့်ဆင့်နှင့် ဆားရည်စိမ်၍ မျိုးစပါးသန့်စင်ခြင်း လုပ်ငန်းအဆင့်ဆင့်သမ္မာပြုပွဲကျင်းပ

ရွှေတောင် ဇန်နဝါရီ ၂၂

ရွှေတောင်မြို့နယ် သရက်တောရပ်ကွက်၊ နှစ်တန်းလမ်းရှိ မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန စိုက်ပျိုးရေး ဝိုင်းခင်းတွင် ယနေ့ နံနက်က လက်ဆွဲကောက်စိုက်စက်ဖြင့် စီမံကိန်းရက် (၉၀) စပါးမျိုး စိုက်ပျိုးရန် ပျိုးပေါင်ဖြင့် ပျိုးထောင်ပုံအဆင့်ဆင့်နှင့် ဆားရည်စိမ်၍ မျိုးစပါးသန့်စင်ခြင်း လုပ်ငန်း အဆင့်ဆင့်တို့ကို တောင်သူများအား လက်တွေ့သရုပ်ပြ ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အောင်က နွေစပါးပန်းတိုင်အထွက်နှုန်း ပြည့်စုံကျော်လွန်စွာ ရရှိစေရေး သတိတမ်းတို အထွက်ကောင်းမျိုးများ ပြောင်းလဲစိုက်ပျိုးရေး၊ ပျိုးထောင်စိုက်ပျိုးရေးနှင့် ကြာဦးများ မပြုလုပ်စေရေး ဆွေးနွေးပြီး မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ဦးမျိုးအောင်က ပျိုးပေါင်ဖြင့် ပျိုးထောင်ပုံအဆင့်ဆင့်နှင့် ဆားရည်စိမ်၍ မျိုးစပါးသန့်စင်ခြင်း လုပ်ငန်း အဆင့်ဆင့်တို့ကို တောင်သူများအား လက်တွေ့သရုပ်ပြ ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ကိုကိုမင်း (မြန်မာ့ဆက်)



## တတိယအကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ရွာသွေးအလှူ အသားတိုးနွား၊ နို့စားနွားနှင့်ဆိတ်အလှူ ပြပွဲနှင့်ပြိုင်ပွဲ ကျင်းပမည်

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၂၂

မြန်မာနိုင်ငံတွင် မွေးမြူလျက်ရှိသည့် မြန်မာ့ရွာသွေးများ ကြီးပြင်းလှပသောကြောင့် မြန်မာမျိုးရင်း နွားသိုး

များကို ကုန်ဘောင်ခေတ်မှ ယနေ့ကာလအထိ ကျေးလက်တောင်သူများ မွေးမြူထိန်းသိမ်းခဲ့ရာ ထိုသို့ မွေးမြူထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်မှုအပေါ် အသိ

အမှတ်ပြုသည့်အနေဖြင့် နိုင်ငံတော်က တီရစ္ဆာနိုပြည်နှင့် ပြိုင်ပွဲများကိုကျင်းပ၍ ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်လျက်ရှိရာ ရန်ကုန်မြို့ မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ် ပြည်ပရင်းနှီးငွေအတွင်း၌ မြန်မာရွာသွေးအလှူ အသားတိုးနွား၊ နို့စားနွားနှင့် ဆိတ်အလှူ ပြပွဲနှင့်ပြိုင်ပွဲကို တတိယအကြိမ်မြောက် အဖြစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၂ ရက်တွင် ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ယခင်အစိုးရများက ပြခန်းများကို ဖွင့်လှစ်ပြသသွားမည်ဖြစ်ပြီး ပြိုင်ပွဲဝင်မွေးမြူရေတီရစ္ဆာနိုများကို ပြိုင်ပွဲရက်မတိုင်မီ တစ်ရက်အလို နံနက် ၉ နာရီမှ ညနေ ၆ နာရီအတွင်း နို့စားနွားပြိုင်ပွဲအတွက် မွန်လုံ ၂ နာရီမတိုင်မီ ပြိုင်ပွဲကျင်းပမည့်နေရာသို့ ရွဲဆောင်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။



မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနက ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးတွင် ၂၀၂၄ ခုနှစ် တတိယအကြိမ်မြောက် မြန်မာရွာသွေးအလှူ အသားတိုးနွား၊ နို့စားနွားနှင့် ဆိတ်အလှူပြပွဲတွင် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်နိုင်ရန် ပြိုင်ပွဲအမျိုးအစား ခုနစ်မျိုး သတ်မှတ်ထားပြီး ခိုင်းနွားမျိုး နွားသိုးအလှူ၊ နို့စားနွားအလှူနှင့် နို့စားနွားမတစ်မျိုး အသားတိုးနွား၊ ဆိတ်အလှူ/အမ အလှူပြိုင်ပွဲတို့၌ မွေးမြူတောင်သူများ ယှဉ်ပြိုင်နိုင်ရန် ဖိတ်ခေါ်ထားသည်။ ပြိုင်ပွဲတွင်

ပြိုင်ပွဲမတိုင်မီ တစ်ရက်အလို နံနက် ၉ နာရီမှစ၍ ခင်ကျင်ပြသသွားမည်ဖြစ်သည်။ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့က ကြီးပွားကျင်းပသည့် ခုတင်အကြိမ်မြောက် မြန်မာရွာသွေးအလှူ အသားတိုးနွား၊ နို့စားနွားနှင့် ဆိတ်အလှူပြပွဲနှင့်ပြိုင်ပွဲကို ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၁၀ ရက်မှ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၁ ရက်အထိ ၃ ရက် ကျင်းပခဲ့ကာ တတိယအကြိမ်မြောက် ပြပွဲနှင့်ပြိုင်ပွဲကို ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၂ ရက်မှ ၄ ရက်အထိ ၃ ရက် စဉ်ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သစ္စာ(mna) ဓာတ်ပုံ-ကနူး

## အိမ်ပြင်ပဗဟိုထွန်းသော မီးများကို နေ့အလင်းရောင်ရိုချိန်တွင် ပိတ်ထားခြင်းဖြင့် လျှပ်စစ်ကို ရွှေ့တာပါ



# ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း ၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွက် မြန်မာ့ရုပ်ရှင်ထူးချွန်ဆုချီးမြှင့်ပွဲ အခမ်းအနားကျင်းပရန် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်နေမှုများ ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၂  
၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွက် မြန်မာ့ရုပ်ရှင် ထူးချွန်ဆုချီးမြှင့်ပွဲ အခမ်းအနား ကျင်းပရေးအဖွဲ့အစည်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးမောင်မောင်အုန်းသည် ခုတ်ယူဝန်ကြီး ဦးရဲတင်၊ မြန်မာနိုင်ငံ ရုပ်ရှင်အညွှန်းအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကြည်စိုးထွန်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ယနေ့ ဝမ်းလှော်ပွဲတွင် အခမ်းအနားကျင်းပမည့် နေပြည်တော်ရှိမြန်မာ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်းရှင်းဗဟိုဌာန - ၁ မှ ဤတင်ပြင်ဆင် ဆောင်ရွက်နေမှုများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ (ယာဝု)

ကြည့်ရှုစစ်ဆေး  
ဦးမောင်မောင်အုန်းသည် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးနှင့် အဖွဲ့သည် အဝင်မုခ်ဦး၊ ရွှေရင်ထိုး တင်ဆက်ပေးမည့်နေရာ၊ Fashion Award ဆုများ၊ Fashion Award အက်ဖြတ်ဖိတ်ခေါ်များနှင့် Interview Booth၊ ဂုဏ်ပြုခံ လျှောက်လမ်း (Red Carpet) နေရာများကိုလည်းကောင်း၊ အခမ်း အနား ကျင်းပမည့် ကျောက်စိမ်း ခန်းမ၌ အကယ်ဒမီဆုပေးပွဲ စင်မြင့်တင်ဆောင်နေမှု၊ LED ဘုတ်များတင်ဆက်နေမှု၊ မျှော်ရပြ ရေး စင်မြင့်တင်ဆောင်မည့် တံခွန်၊ အသံစနစ်နှင့် မီးစနစ်များ တင်ဆက်ပြီးစီးနေမှု၊ နေရာထိုင်ခင်း များ၊ စီစဉ်ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု



အနားသို့ တက်ရောက်ကြည့်ရှုမည့်သူ များအတွက် နေရာထိုင်ခင်းနှင့် စည်းရုံးရေးအစီအစဉ်များ၊ ဖိတ် ကြားရေး၊ တည်းခိုနေထိုင်ရေး၊ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး၊ ဤဆိုင် နေရာချထားရေး၊ ကျန်းမာရေးနှင့် လုံခြုံရေးကိစ္စရပ်များ၊ ကျွေးမွေး ဧည့်ခံမည့် အစီအစဉ်များနှင့် ပတ်သက်၍ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေး သည်။  
၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွက် မြန်မာ့ ရုပ်ရှင်ထူးချွန်ဆုချီးမြှင့်ပွဲ အခမ်း

အနားကို ဖေဖော်ဝါရီ ၂ ရက်တွင် နေပြည်တော်ရှိမြန်မာအပြည်ပြည် ဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်းရှင်းဗဟိုဌာန-၁ မှ ခမ်းနားထင်ရှားစွာ ကျင်းပသွား မည်ဖြစ်ပြီး အခမ်းအနားသို့ တက် ရောက်လာကြမည့် အနုပညာရှင် များကို မြန်မာ့ရုပ်ရှင်ထူးချွန်ဆု များအပြင် ဖက်ဂုဏ်ဆုများ (Fashion Awards) ကိုလည်း ပေးအပ်ချီးမြှင့်သွားမည် ဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။  
သတင်းစဉ်

## ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာချာလီသန်း ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ်တွင် Grade-12 သို့ တက်ရောက်ပညာသင်ကြားနေသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ပညာသင်ထောက်ပံ့ကြေးပေးအပ်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၂  
၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ်တွင် Grade-12 သို့ တက်ရောက်ပညာ သင်ကြားနေသော ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ပညာသင် ထောက်ပံ့ကြေး ပေးအပ်သည့် အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်း တွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အင်းစိန်မြို့နယ်ရှိ ဆေးဝါးသမိုင်း ပြခန်း၌ကျင်းပရာ စက်မှုဝန်ကြီး ဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ချာလီသန်း၊ ပြည် ထောင်စုဝန်ကြီးရုံးမှ ညွှန်ကြားရေး များချုပ်၊ မြန်မာ့ဆေးဝါးလုပ်ငန်း ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ ဒုတိယ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ စက်ရုံမှူး နှင့် တာဝန်ရှိသူများ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ တက်ရောက်ကြ သည်။



များကို ဆည်းပူးလေ့လာနိုင်မည် ဖြစ်ကြောင်း၊ အခြေခံပညာ Grade-12 သည် နောင်ဆက်တက် လေ့လာသင်ကြားလိုသည့် ပညာ ရပ်များအတွက် ပေါင်းစည်းတတ် စား သွားယူဖြစ်နေကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ အနေဖြင့် ဆေးပညာ၊ စက်မှု၊ စိုက်ပျိုးရေး စသည့် ကဏ္ဍအဖွဲ့ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန် လိုအပ်လျက် ရှိကြောင်း၊ ရေရှည်စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန်အတွက် ပညာ ရပ်များကို အခြေခံပညာမှစ၍ လေ့လာသင်ယူပြီး စနစ်တကျ အသုံးချရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ တက်ရောက် ပညာသင်ကြားနေ သော ကျောင်းသား ကျောင်းသူ များအနေဖြင့် နိုင်ငံအကျိုးကို သယ်ဖိုး နှိုင်းပြီး နိုင်ငံတော်အတွက် အားကိုး ရသည့် သားကောင်း သမီးကောင်း များဖြစ်အောင် ကြိုးစားအားထုတ် ကြရန် ပြောကြားသည်။ (အမေပီ)

ဆေးဝါးကုန်ကြမ်းများဝယ်ယူ ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးသည် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန အနေဖြင့် ဆေးဝါးကုန်ကြမ်းများ ကို ထုတ်ပြန်ထားသည့် အစိန် ညွှန်ကြားရေးမှူးများနှင့်အညီ တင်ပို့ ခေါ်ယူ၍ ဝယ်ယူဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်း၊ ဆေးဝါးစက်ရုံများသို့ ကုန်ကြမ်းများနှင့် စက်စွဲဦးများ တင်သွင်းနေသည့် ကုမ္ပဏီများ အနေဖြင့် ရရှိသည့်အမြတ်အနှစ် ရလုပ်ငန်း (Corporate Social Responsibility-CSR) တို့တွင် အသုံးပြုစေလိုကြောင်း၊ ဆေးဝါး စက်ရုံများ စဉ်ဆက်မပြတ် လည်ပတ်နိုင်ရန်နှင့် ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်စေလိုအတွက် ပူးပေါင်း ပါဝင်ဆောင်ရွက်ပေးစေလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။  
ထို့နောက် ဆေးဝါးကုန်ကြမ်း များနှင့် စက်ပစ္စည်းများ တင်သွင်း နေသည့် ကုမ္ပဏီများမှ တာဝန်ရှိ သူများက လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေ မှုအခြေအနေများကို ရှင်းလင်း တင်ပြရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ မြန်မာ့ ဆေးဝါးလုပ်ငန်း ဦးဆောင် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ ဒုတိယအမြဲတမ်း အတွင်းဝန်နှင့် စက်ရုံမှူးတို့က ကုမ္ပဏီများ၏ လိုအပ်ချက်ကို ပြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ပေးနေမှု အခြေအနေကို ပြန်လည်ရှင်းလင်း ပြောကြားကြသည်။  
စက်ရုံလည်ပတ်နိုင်ရေး ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးသည် မရမ်းကုန်းမြို့နယ် သလွာဝတ်လမ်းရှိ MSME ဗဟို ဌာန၌ ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ၏ ကုန်သွယ်ရေးဆိုင်ရာ ကိုယ်စား လှယ် Mr. Vladimir Kazadava နှင့်တွေ့ဆုံ၍ အမှတ် (၂) သမတ် စက်ရုံ (ပင်းပတ်) အမြန်ဆုံး ပြန်လည် စတင်လည်ပတ်နိုင်ရေး ပြင်ဆင်မှုအတွက် နည်းစဉ်ဖြင့် Cryosattile များကို စက်ရုံ တည်ဆောက်၍ ထုတ်လုပ်နိုင်ရေး၊ နေကြောနှင့် ဝါစေ့မှ စားသုံးဆီ များ ထုတ်လုပ်နိုင်ရေးတို့အတွက် လာရောက် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံနိုင်ရေး ကိစ္စရပ်များကို ရင်းနှီးမြှုပ်နှံလင်းစွာ ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
သတင်းစဉ်

## ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဘာသာပေါင်းစုံချစ်ကြည်ညီညွတ်ရေးအဖွဲ့ မှော်ဘီခရိုင် အလုပ်အမှုဆောင်ခန့်အပ်လွှာပေးအပ်ပွဲကျင်းပ

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၂၂  
ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဘာသာပေါင်းစုံချစ်ကြည် ညီညွတ်ရေးအဖွဲ့ မှော်ဘီခရိုင် အလုပ်အမှုဆောင်ခန့်အပ်လွှာပေးအပ် ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့ ဗိုလ်တထောင် မြို့နယ် ကမ်းနားလမ်းရှိ ဗဟိုအစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ

ဗဟိုဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝဏ္ဏ၊ ဗဟိုအထွေထွေအတွင်းရေးမှူး ဦးခင်ဝေနှင့် ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင်များ တိုင်းပွဲအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်းထွန်းနှင့် တိုင်းအလုပ် အမှုဆောင်များ၊ ဖိတ်ကြားထားသော ခရိုင်ဥက္ကဋ္ဌများ၊ မှော်ဘီခရိုင် အလုပ်အမှုဆောင်များ ခုန့်စွာတက်ရောက်ကြကြောင်း သိရသည်။  
သတင်းစဉ်





# ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးလှမိုး သမဝါယမစာရင်းရေးစာရင်းကိုင် သက်မွေးပညာသင်တန်းကျောင်း(မကျေး)မှ လေ့လာရေးခရီးစဉ် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် တွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၂  
 သမဝါယမဦးစီးဌာန၊ သမဝါယမ စာရင်းရေးစာရင်းကိုင် သက်မွေး ပညာသင်တန်းကျောင်း (မကျေး) မှ နေပြည်တော်နှင့်ပတ်ဝန်းကျင် လေ့လာရေးခရီး လာရောက်ကြ သည့် ဒုတိယနှစ် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် တွေ့ဆုံပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်း ကသမဝါယမနှင့်ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုး ရေးဝန်ကြီးဌာန ရုံးအမှတ် (၁၆) ၌ ကျင်းပရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးလှမိုး၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမြင့်စိုး၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ ကျောင်းအုပ်ကြီး၊ ကြီးကြပ်သူ ဆရာ ဆရာမများနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ တက်ရောက်ကြသည်။



တိုက်တွန်းပြောကြား ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အတွက် အလုပ်အကိုင်အခွင့် အလမ်းများရရှိရေးနှင့် လုပ်ငန်း အတွေ့အကြုံကို တစ်ပါတည်းရရှိ ရန်အတွက် Internship Program များ ထည့်သွင်းရေးဆွဲ ခဲ့ပြီး သမဝါယမအသင်းများနှင့် စီးပွားရေး အဖွဲ့အစည်းများသို့ လက်တွေ့လေ့လာ ဆောင်ရွက် စေခဲ့ပါကြောင်း၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအနေဖြင့် စာကို ကြိုးစားသင်ယူပြီး မိမိအတွက်၊ မိသားစုအတွက် နိုင်ငံတော် အတွက် အားကိုးအားထားပြုရ မည့် လူ့ချွန်လူကောင်းများဖြစ် အောင် ကြိုးစားဆောင်ရွက်စေ လိုကြောင်း တိုက်တွန်းပြောကြား သည်။

ယင်းနောက် လေ့လာရေး အဖွဲ့ဝင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ များကိုယ်စား ကျောင်းသူတစ်ဦး က ကျေးဇူးတင်စကား ပြောကြား သည်။

ရင်းလင်းပြသ လေ့လာရေး အဖွဲ့ဝင်များ သည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းက သမဝါယမဦးစီးဌာန ညွှန်ကြား ရေးမှူးချုပ် ဦးအောင်သူရနှင့် တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ စာရ စီယံ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး အား သွားရောက်ဖူးမြော်ကြည့်သည်၊ ကြံပြီး အလှူငွေများ ပေးအပ် လှူဒါန်းသည်။ ထို့နောက် ဗုဒ္ဓ

မော်ကွန်းပြတိုက်တွင် တာဝန်ရှိ သူတစ်ဦးက ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ် ကြီး တည်ထားကိုးကွယ်ဖြစ်ပေါ် လာသည့် သမိုင်းကြောင်းနှင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် မှတ်တမ်းများ ကို Projector ဖြင့် ရင်းလင်းပြသ သည်။

သွားရောက်လေ့လာ ထိုမှတစ်ဆင့် လေ့လာရေး အဖွဲ့ဝင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ များသည် အမျိုးသားပြတိုက်သို့ သွားရောက်လေ့လာကြရာ တာဝန် ရှိသူများက အမျိုးသားပြတိုက်ရှိ ရေးဟောင်းရုပ်ကြွင်းနှင့် ပန်းချီ များ၊ မြို့ဟောင်းပုံစံငယ်များ၊ မြန်မာဘုရားများ အသုံးပြုခဲ့သည့် ပလ္လင်နှင့် ထီးသုံးနန်းပုံသုံးပစ္စည်း

ကိုလည်းကောင်း၊ တိုင်းရင်းသား ရုပ်သံလိုင်း (NRC) ထုတ်လွှင့်နေ မှုများကိုလည်းကောင်း၊ စီမံကွပ် ကြည့်ကြည့်နှင့် ရေဒီယိုထုတ်လွှင့်မှု အစီအစဉ်များကို လည်းကောင်း တာဝန်ရှိသူများက လိုက်လံ ရင်းလင်းပြသ၍ လေ့လာရေးအဖွဲ့ သွားရောက်၍ မဟာဗေဒဓိဓတေ တ်မြတ်ကြီးနှင့်ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော် မြတ်ကို ဖူးမြော်ကြရာ တာဝန်ရှိသူ ဂေါက်အဖွဲ့က သတ္တသတ္တယာ နှစ်နှစ်ခွာဖြစ်သော မဟာဗေဒဓိဓတ နှင့် ရွှေပလ္လင်၊ အနိပိတသတ္တယာ စေတီတော်၊ စက်မသတ္တယာ စကြာ တော်၊ ရတနာယရသတ္တယာ ရတနာစစ်အိမ်၊ အပီပလသတ္တယာ ဆိတ်တော်သားတို့ နားခိုရာ ညောင်ပင်၊ မုလိန္ဒသတ္တယာ ရေအိုင်၊ ရာဇာဓိပတိသတ္တယာ လင်းလွန်ပင် နေရာများသို့ လိုက်လံရင်းလင်းပြသသည်။

ကမြေဖော်ပြ မှုထိုမှတစ်ဆင့် လေ့လာရေး အဖွဲ့သည် မြန်မာအသံနှင့်ရုပ်မြင် သံကြား (MRTV) သို့ သွားရောက် လေ့လာကြရာ ဒုတိယညွှန်ကြား ရေးမှူးချုပ် ဦးဝင်းသုက ပင်မ အဆောက်အအုံရှိ Auditorium ခန်းမတွင် ကြိုဆိုနှုတ်ခွန်းဆက် ကောင်းပြောကြားပြီး မြန်မာ့ရုပ်မြင် သံကြား၏ သတင်းရိုက်ကူး သင်ကြားပေးလျက် ရှိကြောင်း တည်းဖြတ်ထုတ်လွှင့်ပုံ အဆင့်ဆင့် သိရသည်။

သမဝါယမနှင့် ကျေးလက် ဖွံ့ဖြိုးရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ပညာ ဆက်လက်သင်ယူရန် အခက်အခဲ ရှိသူများကို စာရင်းရေးစာရင်းကိုင် ပညာဖြင့် သက်မွေးလေ့လာနိုင်ရန် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးနဲ့ သက်မွေး မှုပညာ သင်ယူတတ်မြောက်ပြီး သူများထံမှ တွဲချိန်သူများကို သမဝါယမကော်ပိုလီများနှင့် သမ ဝါယမနှင့် စီမံခန့်ခွဲမှုပညာ တက္ကသိုလ်များသို့ ပေါင်းကူး၍ ပညာဆက်လက်သင်ယူနိုင်သည့် အခွင့်အလမ်းများ ရရှိနိုင်ရေးရန် ရည်ရွယ်လျက် သမဝါယမစာရင်း ရေး စာရင်းကိုင်သင်တန်းပေးပညာ သင်တန်းကျောင်းများကို မကျေး၊ မန္တလေး၊ မော်လမြိုင်၊ တောင်ကြီး နှင့် ပုသိမ်မြို့များ၌ ဖွင့်လှစ် ပြုသင်ကြားပေးလျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။

## မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးနယ်မြေ မဲဆန္ဒရှင်ပြည်သူများ မြန်မာအိတ်လက်ထရော့နစ်မဲပေးစက်ဖြင့် လက်တွေ့စမ်းသပ်မဲပေးလေ့လာခြင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်

မန္တလေး ဇန်နဝါရီ ၂၂  
 မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး နယ်မြေ မဲဆန္ဒရှင်ပြည်သူများ မြန်မာ အိတ်လက်ထရော့နစ် မဲပေးစက်ဖြင့် လက်တွေ့စမ်းသပ် မဲပေးလေ့လာ သည့် အသိပညာပေးအစီအစဉ် ကို ဇန်နဝါရီ ၁၅ ရက်မှစ၍ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် ပြင်းလင်းမြို့နယ် ရုပ်ကွက်ကို ကျေးရွာ အုပ်စု ၂၊ ၃ မှ ပြည်သူ ၅၀၀ ဦး၊ အမရပူရမြို့နယ် ရုပ်ကွက်/ ကျေးရွာအုပ်စု ၂၊ ၃ မှ ပြည်သူ ၅၀၀ ဦး တက်ရောက်ပြီး လက်တွေ့စမ်းသပ်

မဲပေးလေ့လာခဲ့ကြသည်။ တိုင်းဒေသကြီး၊ ခရိုင်နှင့် မြို့နယ်ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် မြို့နယ်ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲများမှ တာဝန်ရှိသူများက MEVM စက်ဖြင့် စမ်းသပ်မဲပေးမှု အဆင့်ဆင့်ကို ရင်းလင်းပြသခဲ့ကြ ပြီး တက်ရောက်လာကြသည့် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနတို့မှ ဝန်ထမ်း များ နိုင်ငံရေးပါတီများကို ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် မဲဆန္ဒရှင် ပြည်သူများက စိတ်ပါဝင်စားစွာ လက်တွေ့စမ်းသပ် မဲပေးခဲ့ကြ သည်။ စမ်းသပ်မဲပေးသူများက

ယခင်ကျင်းပခဲ့သည့် ရွေးကောက် ပွဲများတွင် မှန်အဖွဲ့ဝင်များ အဖြစ် ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် အတွေ့အကြုံ များအရ နောင်ကျင်းပမည့် ရွေးကောက်ပွဲများအတွက် ပိုမို ကောင်းမွန်စေမည့် အကြံပြုချက် များ ပေးခဲ့ကြသည်။ မြန်မာ အိတ်လက်ထရော့နစ် မဲပေးစက်ဖြင့် လက်တွေ့စမ်းသပ် မဲပေးလေ့လာ မြင်အစီအစဉ်ကို မန္တလေးတိုင်း ဒေသကြီးနယ်မြေရှိ မြို့နယ်များ တွင် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွား မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။



## မက်မန်မြို့နယ်၌ စတော်ဘယ်ရီပင်များ စမ်းသပ်စိုက်ပျိုးခဲ့ရာ အောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းလျက်ရှိ

မက်မန် ဇန်နဝါရီ ၂၂  
 ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) "ဝ"ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း၊ မက်မန် မြို့နယ် အေးကျန်ကျေးရွာအုပ်စု တောင်သူ ဦးသက်နိုင်၏ စံပြဘက်စုံ စိုက်ပျိုးရေးဖြင့် စတော်ဘယ်ရီပင်များကို ယခုနှစ်တွင် စတင်စမ်းသပ် စိုက်ပျိုးခဲ့ရာ အောင်မြင်မှုရှိကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ မက်မန်မြို့နယ် အေးကျန်ကျေးရွာ စိုက်ပျိုးရေးဖြင့် ၃ ရှစ်လှည့်သီးနှံပင်များဖြစ်သော တေတပင်များ၊ သရက်ပင်များနှင့် လက်ဖက်ရည်ကို စိုက်ပျိုးထားရှိရာ ယခုနှစ်တွင် ကျိုင်းတုံမြို့မှ စတော်ဘယ်ရီပင်များပင်ယူ၍ စမ်းသပ်စိုက်ပျိုးရာတွင် အောင်မြင်

မှုရှိကြောင်း သိရသည်။

မက်မန်မြို့နယ်တွင် ရာသီဥတုတူကောင်းမွန်ခြင်း၊ မြေညှစ် ကောင်းမွန်ခြင်းတို့ကြောင့် စတော်ဘယ်ရီစိုက်ပျိုးရာတွင် အောင်မြင်မှု ရှိကြောင်း၊ စတော်ဘယ်ရီသီးများ စတင်သီးရာတွင် အသီးနှုန်း ကောင်းမွန်မှုရှိကြောင်း၊ လာမည့်နှစ်တွင် စတော်ဘယ်ရီများကို တိုးချဲ့ စိုက်ပျိုးသွားဖြစ်ကြောင်း၊ ဒေသခံပြည်သူများအနေဖြင့် စမ်းသပ်၍ စေ့ကုန်ထုတ်လွှင့်ရေးအဖွဲ့ကြားသုံးကြောင်း စတော်ဘယ်ရီစိုက်ပျိုးသူ တောင်သူ ဦးသက်နိုင်က သိရသည်။

စောဥမ္မာ (ခရိုင်/ပြန်/ဆက်)

# TNLA အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူအဖွဲ့က နှစ်ဆန်မြို့အဝင်ရှိ စေတီတစ်ဆူအား ဖြိုဖျက်ဆီးပြီးဌာပနာထည့်သွင်းပူဇော်ထားသည့် ရတနာများအား ယူဆောင်သွားမှုနှင့်ပတ်သက်၍ အဖွဲ့အစည်းအသီးသီးမှ ပြင်ထန်စွာကန့်ကွက်ရှုတ်ချကြောင်း သဘောထားထုတ်ပြန်ချက်များထုတ်ပြန်

**နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၂**  
 လက်ကိုင်ကိရိယာအကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူအဖွဲ့များသည် ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်များ ယုံကြည်ကိုးကွယ် ပူဇော်နေသည့် ဘုရား၊ စေတီ၊ ပုထိုးများ၊ ဗုဒ္ဓဆင်းတုတော်များနှင့် ဘာသာရေးဆိုင်ရာ အဆောက်အအုံများကို ဝှံ့ဖျက်၊ ပစ်ခတ်ဖျက်ဆီးခြင်း၊ လက်နက်ကြီးများဖြင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်ခြင်း၊ ဖြိုဖျက်ဆီးခြင်း၊ ဘုရား၊ စေတီများကို အကာအကွယ်ယူပြီး ခံစစ်ခံခန်းများပြုလုပ်ခြင်း စသည့် ဗုဒ္ဓဘာသာကိုစော်ကားသည့် လုပ်ရပ်များ လုပ်ဆောင်ခဲ့သည်။ ယခုထူးလည်း TNLA အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူအဖွဲ့သည် ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) နှစ်ဆန်မြို့အဝင်ရှိ တောင်ကုန်းပေါ်၌ တည်ထားကိုးကွယ်ထားသည့် စေတီတစ်ဆူအား ဘက်ပုန်းဖြင့် ဖြိုဖျက်ဆီးကာ စေတီအတွင်း ဌာပနာထားသည့်

ပစ္စည်းများအား ယူဆောင်သွားခဲ့သည်။  
 ထိုသို့ လက်နက်ကိုင် အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူအဖွဲ့များ အနေဖြင့် ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်များ၏ ယုံကြည်ကိုးကွယ်မှုကို ပစ်ခတ်ထား၍ ဘာသာ၊ ဘာသာနာအား ညှိုးနွမ်းစေရန် ယုတ်မာရိုင်းစိုင်းစွာ စော်ကားဖျက်ဆီးနေခြင်းသည် မည်သို့မျှ လက်ခံနိုင်ဖွယ်ရာမရှိသည့်အတွက် ဗုဒ္ဓဘာသာဂလ္လာဏထုဝအသင်း YMBA (ဗဟို)၊ ဘာသာဝင်အဖွဲ့ချစ်ကြည်ညိုညွတ်ရေးအဖွဲ့(ဗဟို)၊ မြန်မာနိုင်ငံ ဝေပေါက်ခရစ်ယာန်မဟာမိတ်အဖွဲ့ချုပ်(ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံ မက်သဒစ်အသင်းတော်(အောက်မြန်မာပြည်))၊ ယုံကြည်ခြင်း ဝေပေါက်အသင်းတော်(ပဲခူး)၊ လွတ်မြောက်ခြင်းအသင်းတော်(ရန်ကုန်)၊ မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ လိမ္မော်ဘာသာရေးဗဟိုအဖွဲ့ချုပ်၊ မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာတစ်လိမ္မော်

ဖောင်အေရှင်း(ဗဟို)၊ သန္တန်ဓမ္မပုလဲက (လိမ္မော်)အဖွဲ့ချုပ်၊ မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ အစုလောင်းဘာသာရေးအဖွဲ့ကြီး၊ ပိန္နဲကုန်ရခိုင်ကုမ္ပဏီ၊ ဘူးသီးတောင်အစုလောင်းဘာသာရေးအဖွဲ့ကြီး၊ ဘုရားအသင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံစစ်မူထမ်းဟောင်းအဖွဲ့၊ မြန်မာနိုင်ငံသတင်းမီဒီယာကောင်စီ၊ မြန်မာနိုင်ငံအာကစားမီဒီယာများအဖွဲ့ချုပ်၊ မြန်မာနိုင်ငံရုပ်ရှင်အစည်းအရုံး၊ မြန်မာနိုင်ငံဂီတအစည်းအရုံး(ဗဟို)၊ မြန်မာနိုင်ငံ ပန်းချီပန်းပုအစည်းအရုံး(ဗဟို)၊ မြန်မာနိုင်ငံသတင်းအစည်းအရုံး(ဗဟို)၊ မြန်မာနိုင်ငံဟာသာပညာရှင်များ အစည်းအရုံးနှင့် မြန်မာနိုင်ငံသတင်းစာရေးဆရာအသင်းတို့မှ ပြင်းထန်စွာ ကန့်ကွက်ရှုတ်ချပကြောင်း သဘောထားထုတ်ပြန်ချက်များ အသီးသီးထုတ်ပြန်ခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။  
 သတင်းစဉ်

## ဗုဒ္ဓဘာသာဂလ္လာဏထုဝအသင်း YMBA(ဗဟို)က ပြင်းထန်စွာ ကန့်ကွက်ရှုတ်ချကြောင်း ကြေညာချက်

၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီ ၂၂ ရက်  
 မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းရှိ ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်များ ယုံကြည်ကိုးကွယ်သည့် ဘုရား၊ စေတီ၊ ပုထိုးများနှင့် ဘာသာရေးဆိုင်ရာ အဆောက်အအုံများကို လက်နက်ကိုင် အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူအဖွဲ့များက ဝှံ့ဖျက်ခြင်း၊ ပစ်ခတ်ဖျက်ဆီးခြင်း၊ လက်နက်ကြီးများဖြင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်ခြင်း၊ ဖြိုဖျက်ဆီးခြင်းများအား လျှော့ဆန်စွာ ပြုလုပ်လျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရှိရပါသည်။ ထို့ပြင် TNLA အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများက ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)၊ နှစ်ဆန်မြို့အဝင်ရှိ တောင်ကုန်းပေါ်၌ ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်များ တည်ထားကိုးကွယ်ထားသည့် စေတီတော်အား ဇန်နဝါရီလ ၁၀ ရက်၊ ၂၀ ရက်အထိ ဘက်ပုန်းဖြင့် ဖြိုဖျက်ဆီးခဲ့ပြီး ဌာပနာထားသည့် ပစ္စည်းများကို ယူဆောင်သွားခဲ့ကြောင်း သိရှိရပါသည်။  
 ယခုကဲ့သို့ လက်နက်ကိုင် အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူအဖွဲ့များက ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်များကို စော်ကားနေသည့် လုပ်ရပ်များအတွက် များစွာ စိတ်မကောင်းဖြစ်ရပါကြောင်း၊ ဗုဒ္ဓဘာသာနာကို ညှိုးနွမ်းအောင် လုပ်ဆောင်ခဲ့သည့် အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အစည်းများကို ဗုဒ္ဓဘာသာဂလ္လာဏထုဝအသင်း YMBA(ဗဟို)က လုံးဝလက်မခံပါကြောင်းနှင့် ပြင်းထန်စွာကန့်ကွက်ရှုတ်ချပါကြောင်း သဘောထားထုတ်ပြန် ကြေညာအပ်ပါသည်။  
 ဗုဒ္ဓဘာသာဂလ္လာဏထုဝအသင်း YMBA (ဗဟို)

## ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဘာသာပေါင်းစုံချစ်ကြည်ညိုညွတ်ရေးအဖွဲ့(ဗဟို) သဘောထားထုတ်ပြန်ချက်

၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ (၂၂) ရက်  
 လက်နက်ကိုင် အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူအဖွဲ့များအနေဖြင့် ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်များ ကိုးကွယ်ရာ ဘုရား၊ စေတီ၊ ပုထိုးများ၊ ဗုဒ္ဓ ဆင်းတုတော်များအား ရိုင်းစိုင်းစွာ ဖြိုဖျက်ဖျက်ဆီးလျက်ရှိပြီး ယခု အခါ၌လည်း TNLA အကြမ်းဖက် သောင်းကျန်းသူအဖွဲ့က ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)၊ နှစ်ဆန်မြို့အဝင်ရှိ တောင်ကုန်းပေါ်၌ တည်ထားကိုးကွယ်ထားသည့် စေတီတော်အား ဘက်ပုန်းဖြင့် ဖြိုဖျက်ဆီးကာ စေတီအတွင်း၌ ဌာပနာထားသည့် ပစ္စည်းများကို ယူဆောင်သွားခဲ့ကြောင်း သိရှိရပါသည်။  
 ယခုကဲ့သို့ ဗုဒ္ဓဘာသာဝင် နိုင်ငံသားတိုင်း၏ လွတ်လပ်စွာ ကိုးကွယ်ယုံကြည်မှုဆိုင်ရာ ဘာသာ၊ ဘာသာနာအပေါ် မှီခိုနိုင်ခြင်းမရှိစေရန်နှင့် ပြင်းထန်စွာ အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများ၏ လုပ်ဆောင်ချက်များအပေါ် ဘာသာပေါင်းစုံ ချစ်ကြည်ညိုညွတ်ရေးအဖွဲ့ (ဗဟို) မှ ပြင်းထန်စွာ ကန့်ကွက်ရှုတ်ချပါကြောင်း သဘောထားထုတ်ပြန်အပ်ပါသည်။  
 ဘာသာပေါင်းစုံချစ်ကြည်ညိုညွတ်ရေးအဖွဲ့ (ဗဟို) အလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့

## မြန်မာနိုင်ငံ ဝေပေါက်ခရစ်ယာန်မဟာမိတ်အဖွဲ့ချုပ် သဘောထားထုတ်ပြန်ချက်

၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ (၂၂) ရက်  
 အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူအဖွဲ့များ အနေဖြင့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ်အချို့ရှိ ဘုရား၊ စေတီ၊ ပုထိုးများ၊ ဘာသာရေးဆိုင်ရာ အဆောက်အအုံများ၊ ဘုရားရှိခိုးကျောင်းများကို ပစ်ခတ်ဖျက်ဆီးခြင်းများ ပြုလုပ်ခြင်းနှင့် ဘုရားစေတီများကို အကာအကွယ်ယူပြီး ခံစစ်ခံခန်းများ ပြုလုပ်ကာ အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များ လုပ်ဆောင်ခြင်း စသည့်တို့ကို ကျူးလွန်လျက်ရှိသည်။  
 ထိုသို့ ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်များ ယုံကြည်ကိုးကွယ်ရာ ဘာသာ၊ ဘာသာနာကို ယုတ်မာရိုင်းစိုင်းစွာ စော်ကားဖျက်ဆီးနေသည့် အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူအဖွဲ့များ၏ လုပ်ရပ်များသည် မည်သို့မျှ လက်ခံနိုင်ဖွယ်ရာမရှိသည့်အတွက် မြန်မာနိုင်ငံ ဝေပေါက်ခရစ်ယာန်မဟာမိတ်အဖွဲ့ချုပ်က လုံးဝလက်မခံနိုင်ပါကြောင်းနှင့် ပြင်းထန်စွာကန့်ကွက်ရှုတ်ချပါကြောင်း သဘောထားထုတ်ပြန်ကြေညာအပ်ပါသည်။  
 မြန်မာနိုင်ငံဝေပေါက်ခရစ်ယာန်မဟာမိတ်အဖွဲ့ချုပ်

## ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံမက်သဒစ်အသင်းတော် (အောက်မြန်မာပြည်)သဘောထားထုတ်ပြန်ချက်

၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီ ၂၂ ရက်  
 ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်များ ကိုးကွယ်နေသည့် ဘုရား၊ စေတီ၊ ပုထိုးများနှင့် ဗုဒ္ဓဆင်းတုတော်များအား ဖြိုဖျက်ဆီးနေသည့်ကဲ့သို့ စိတ်မကောင်းစွာ မြင်းထွက်ခြားသိမ်းနေရပြီး ယခုကဲ့သို့ ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်တို့၏ ကိုးကွယ်ယုံကြည်မှုဆိုင်ရာ ဘာသာ၊ ဘာသာနာတို့အား ယုတ်မာရိုင်းစိုင်းစွာ စော်ကားနေသည့် လက်နက်ကိုင်အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူအဖွဲ့များကို ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံမက်သဒစ်အသင်းတော် (အောက်မြန်မာပြည်) မှ လုံးဝလက်မခံနိုင်ပါကြောင်းနှင့် ပြင်းထန်စွာကန့်ကွက်ရှုတ်ချပါကြောင်း သဘောထားထုတ်ပြန်ကြေညာအပ်ပါသည်။  
 ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံမက်သဒစ်အသင်းတော် (အောက်မြန်မာပြည်)

## မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာအစ္စလာမ်ဘာသာရေးအဖွဲ့ကြီး သဘောထားထုတ်ပြန်ချက်

၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီ ၂၂ ရက်  
 ၁။ ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)၊ နှစ်ဆန်မြို့အဝင်ရှိ တောင်ကုန်းပေါ်၌ တည်ထားကိုးကွယ်ထားသည့် စေတီတစ်ဆူအား ဘက်ပုန်းဖြင့် ဖြိုဖျက်ဆီးပြီး စေတီအတွင်း ဌာပနာထားသည့် ရတနာပစ္စည်းများကို TNLA အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူအဖွဲ့က ယူဆောင်သွားခဲ့ကြောင်း စိတ်မကောင်းစွာ ကြားသိရပါသည်။  
 ၂။ ထိုသို့ လုပ်ဆောင်ခဲ့သည့် TNLA အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူအဖွဲ့အား မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ အစ္စလာမ်ဘာသာရေးအဖွဲ့ကြီးက ပြင်းထန်စွာ ကန့်ကွက်ရှုတ်ချပါကြောင်း သဘောထားထုတ်ပြန်အပ်ပါသည်။  
 မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာအစ္စလာမ်ဘာသာရေးအဖွဲ့ကြီး

## လွတ်မြောက်ခြင်းအသင်းတော်(ရန်ကုန်) သဘောထားထုတ်ပြန်ချက်

၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီ ၂၂ ရက်  
 TNLA အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူအဖွဲ့များက နှစ်ဆန်မြို့အဝင်ရှိ စေတီတစ်ဆူအား ဖြိုဖျက်ဆီးပြီး ဌာပနာများ ထည့်သွင်းပူဇော်ထားသည့် ရတနာများ ယူဆောင်သွားသည်ဟု စိတ်နှလုံး မချမ်းမြေ့ဖွယ် ကြားသိရပါကြောင်းနှင့် ယခုကဲ့သို့ ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်များအား ပြောင်ပြောင်တင်းတင်းစော်ကားမှုများအပေါ် လွတ်မြောက်ခြင်းအသင်းတော် (ရန်ကုန်) က လုံးဝလက်မခံနိုင်ပါကြောင်းနှင့် ပြင်းထန်စွာကန့်ကွက်ရှုတ်ချပါကြောင်း သဘောထားထုတ်ပြန်ကြေညာအပ်ပါသည်။  
 လွတ်မြောက်ခြင်းအသင်းတော်(ရန်ကုန်)

## မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာတစ်လိမ္မော်ဗောင်ဒေအရှင်း (ဗဟို) သဘောထားထုတ်ပြန်ချက်

၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီ ၂၂ ရက်  
 ၁။ ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်များကိုးကွယ်သည့် ဘုရားစေတီများအား ဖြိုဖျက်ဆီးခြင်း၊ ဌာပနာထည့်သွင်းပူဇော်ထားသည့် ရတနာများ ယူဆောင်ခြင်း၊ ဘာသာရေးဆိုင်ရာ အဆောက်အအုံများအား ပစ်ခတ်ခြင်းများ လုပ်ဆောင်လျက်ရှိသည်ကို စိတ်မကောင်းဖွယ်ရာမြင်တွေ့ ကြားသိနေရပါသည်။  
 ၂။ ယခုကဲ့သို့ ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်များ၏ ယုံကြည်ကိုးကွယ်ရာ ဘာသာ၊ ဘာသာနာကို လှောင်ပြောင်စော်ကားခြင်းနှင့် သာသနာ့ဖျက်ဆီးခြင်းများအပေါ် မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ တစ်လိမ္မော်ဗောင်ဒေအရှင်း(ဗဟို)က အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အစည်းများအား ပြင်းထန်စွာရှုတ်ချပါကြောင်း သဘောထားထုတ်ပြန်ကြေညာအပ်ပါသည်။  
 မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ တစ်လိမ္မော်ဗောင်ဒေအရှင်း(ဗဟို)

## မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာဟိန္ဒူကာသာရေး ဗဟိုအဖွဲ့ချုပ်၏ သဘောထားထုတ်ပြန်ချက်

၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၂၂ ရက်  
 ၁။ အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများအနေဖြင့် ဗုဒ္ဓဘာသာဝင် တို့၏ ဘုရား၊ စေတီ၊ ပုထိုးများ၊ ဘာသာရေးဆိုင်ရာ အဆောက်အအုံများ၊ ဘုရားရှိခိုးကျောင်းများကို ဝှံ့ဖျက်၊ ပစ်ခတ်ဖျက်ဆီးခြင်း၊ လက်နက်ကြီးများဖြင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်ခြင်း၊ ဘုရားစေတီများကို အကာအကွယ်

ယူပြီး ခံစစ်ခံခန်းများပြုလုပ်ကာ အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များ လုပ်ဆောင်ခြင်း စသည့်တို့ကို ကျူးလွန်လျက်ရှိသည်။  
 ၂။ ထိုသို့ အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများ၏ ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်များ ယုံကြည်ကိုးကွယ်ရာ ဘာသာ၊ ဘာသာနာကို ယုတ်မာရိုင်းစိုင်းစွာ စော်ကားဖျက်ဆီးနေသည့် လုပ်ရပ်များသည် မည်သို့မျှလက်ခံ နိုင်ဖွယ်ရာမရှိသည့်အတွက် မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ လိမ္မော်ဘာသာရေးဗဟိုအဖွဲ့ချုပ်က ပြင်းထန်စွာ ကန့်ကွက်ရှုတ်ချပါကြောင်း သဘောထားထုတ်ပြန်အပ်ပါသည်။  
 မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာဟိန္ဒူဘာသာရေးဗဟိုအဖွဲ့ချုပ်





# အသင်းအဖွဲ့များနှင့် ပုဂ္ဂလိကလုပ်ငန်းရှင်များကိုယ်တိုင်ပူးပေါင်းပါဝင်သော စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ရေထွက်ပစ္စည်းအခြေခံစက်မှုလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၂

စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ရေထွက်ပစ္စည်းအခြေခံစက်မှုလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဦးမင်းနောင်၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်နှင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ်၊ ငါးလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ်၊ မြန်မာနိုင်ငံဆီကုန်သွင်းနှင့် ဆီလုပ်ငန်းရှင်များအသင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ စားသောက်ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းတိုးတက်ရေးအဖွဲ့များအသင်းနှင့် လုပ်ငန်းရှင်များ တက်ရောက်ကြသည်။



များ၌ ကုန်ချောများ ထုတ်လုပ်တင်ပို့နိုင်ရေး အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရာတွင် လက်ရှိရင်းဆိုင်တွေကြုံရသည့် အခက်အခဲများ သိရှိနိုင်ရန်၊ အလားအလာကောင်းသော (MSMEs) လုပ်ငန်းများကို ရှာဖွေဖော်ထုတ်ရန်နှင့် စိုက်ပျိုးရေးအခြေခံ စက်မှုကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေရန်အတွက် အဖွဲ့အစည်းနှင့် မူဝါဒပိုင်းအားကောင်းလစေရန်ရည်ရွယ်ချက် (၃)ရပ်ဖြင့် ယနေ့ဆွေးနွေးပွဲကို

ကျင်းပရခြင်းဖြစ်ကြောင်း။ ပံ့ပိုးပေးရမည့်လုပ်ငန်းများဆွေးနွေးရန် ပြည်တွင်း စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ရေထွက်ပစ္စည်း အခြေခံစက်မှုလုပ်ငန်းများ၏ လက်ရှိ ဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေများ၊ အားနည်းချက်၊ အားသာချက်များစိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ရေထွက်ပစ္စည်း အခြေခံစက်မှုလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေရေးအတွက် အစီရံ

ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍတို့မှ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရမည့်နည်းလမ်းများ၊ ကာလတို၊ ကာလရှည် ဆောင်ရွက်ရန်လုပ်ငန်းများ နိုင်ငံတော်က ပံ့ပိုးပေးရမည့်လုပ်ငန်းများနှင့် မူဝါဒများကို သက်ဆိုင်ရာဌာနများ၊ အဖွဲ့အစည်းများအကြား အသေးစိတ် အဖြေရှာဖွေ ဖော်ထုတ်ဆွေးနွေးသွားကြရန် တိုက်တွန်းပါကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။ ကဏ္ဍများအလိုက် ဆွေးနွေးတင်ပြ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ရေထွက်

ပစ္စည်း အခြေခံစက်မှုလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲတွင် ဦးစီးဌာနအလိုက် တာဝန်ရှိသူများက သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍများအလိုက် ဆွေးနွေးတင်ပြခြင်း၊ ဌာနအသင်းအဖွဲ့နှင့် ပုဂ္ဂလိကတာဝန်ရှိသူများက အုပ်စုအလိုက် ဆွေးနွေးခြင်း၊ အုပ်စု ရစ်ဖူ၏ ကိုယ်စားလှယ်များက ဆွေးနွေးချက် ရလဒ်များကို ပြန်လည်တင်ပြခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။

ဆွေးနွေးပြောကြားဆက်လက်၍ ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာတင်ထွဋ်က အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲနှင့် ပတ်သက်၍ သုံးသပ်တင်ပြပြီး ရေလုပ်ငန်းစဉ်များ ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်ကြီးက ဆွေးနွေးပွဲ တက်ရောက်လာကြသူများကို ဂုဏ်ပြုဖွတ်တမ်းလွှာများ ပေးအပ်ပြီး စိုက်ပျိုးရေးနှင့် ရေထွက်ပစ္စည်းအဖွဲ့ချုပ်အဖွဲ့အစည်းကို ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

### မြန်မာနိုင်ငံစာရေးဆရာအသင်း၏ သဘောထားထုတ်ပြန်ချက်

၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၂၂ ရက်

လက်နက်ကိုင်အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းမှုအဖွဲ့များသည် ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်များကို ကွယ်လွန်သည့် ဘုရား၊ ဓေတီ၊ ပုထိုးများ၊ ဆင်းတုတော်များကို ဖျက်ဆီးစီးကောင်းနေကြခြင်းကို တစ်နိုင်လုံးက ကန့်ကွက်ရှုတ်ချနေသည့်ကြားက အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းမှုအဖွဲ့သည် ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)၊ နမ့်ဆန်မြို့အဝင်ရှိ တောင်ကုန်းပေါ်၌ တည်ထားကိုးကွယ်ထားသည့် ဓေတီတစ်ဆူအား တက်ဟိုမြင့်ဖြိုးဖျူဖျက်ဆီးကာ ဓေတီအတွင်းဌာပနာထားသည့်ပစ္စည်းများအား ယူဆောင်သွားကြောင်း သိရှိရသည်။

ထိုသို့ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်များ၏ ယုံကြည်ကိုးကွယ်နေသည့် ဓေတီ၊ ပုထိုး၊ ဗုဒ္ဓဆင်းတုတော်များကို ဖျက်ဆီးသည့်လုပ်ရပ်များသည် ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်အားလုံး၏ ကိုးကွယ်ယုံကြည်မှုကို ရိုင်းပျစော်ကားသည့် လုပ်ရပ်ဖြစ်သဖြင့် ၎င်းအကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းမှုအဖွဲ့များအား မြန်မာနိုင်ငံစာရေးဆရာအသင်းက ကန့်ကွက်ရှုတ်ချပါကြောင်း၊ သဘောထားထုတ်ပြန်အပ်ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံစာရေးဆရာအသင်း

### မြန်မာနိုင်ငံရုပ်ရှင်အစည်းအရုံး၏ သဘောထားထုတ်ပြန်ချက်

၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၂၂ ရက်

၁။ ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း နမ့်ဆန်မြို့အဝင်တောင်ကုန်းပေါ်မှ ဓေတီတစ်ဆူကို "ဘက်ဟိုး" ဖြင့် ဖြိုဖျက်ဆီး၍ ဌာပနာများကို TNLA အဖွဲ့က ယူဆောင်သွားကြောင်း ကြားသိရပါသည်။

၂။ ယခုကဲ့သို့ မြန်မာ့ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ် မြန်မာတို့ ကိုးကွယ်ရာဘာသာတရားကို လောဘရုဏ်ကြီးမားစွာ ဖျက်လိုဖျက်ဆီးပြုလုပ်သည့် အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အစည်းများကို မြန်မာနိုင်ငံရုပ်ရှင်အစည်းအရုံးက ပြင်းထန်စွာရှုတ်ချပါကြောင်း၊ သဘောထားထုတ်ပြန်အပ်ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံရုပ်ရှင်အစည်းအရုံး

### မြန်မာနိုင်ငံဂီတအစည်းအရုံး (ပဟို) ၏ သဘောထားထုတ်ပြန်ချက်

၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၂၂ ရက်

အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းမှုများက တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အချို့ရှိ ဘုရား၊ ဓေတီ၊ ပုထိုးများ၊ ဘာသာရေးဆိုင်ရာ အဆောက်အအုံများ၊ ဘုရားရှိခိုးကျောင်းများကို ဗုံးဖျက်ပစ်ချုတ်ခိုက်ခြင်း၊ လက်နက်ကြီးများဖြင့် ဖိတ်တိုက်ခိုက်ခြင်း၊ ဘုရား၊ ဓေတီများအား အကာအကွယ်ယူ၍ ခံစစ်ခန်းများပြုလုပ်ကာ အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များလုပ်ဆောင်ခြင်း စသည့်တို့ကို ကျူးလွန်လျက်ရှိရာ ယခုအခါ TNLA အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းမှုအဖွဲ့က ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)၊ နမ့်ဆန်မြို့အဝင်ရှိ တောင်ကုန်းပေါ်၌ တည်ထားကိုးကွယ်ထားသည့် ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်များ အထုတ်အမြတ်ထားရာ ဓေတီတော်အား ဖြိုဖျက်ဆီးခဲ့ပြီး ဓေတီတော်အတွင်း ဌာပနာပစ္စည်းများကိုလည်း ယူဆောင်သွားခဲ့ကြောင်း သိရပါသည်။

ထိုသို့အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းမှုများ၏ ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်များ ယုံကြည်ကိုးကွယ်ရာ ဘာသာသဘာဝကို ယုတ်မာရိုင်းစိုင်းစွာ စော်ကားဖျက်ဆီးနေသည့်လုပ်ရပ်များမှာ မည်သို့မျှ လက်ခံနိုင်မည်မဟုတ်မရှိသည့်အတွက် မြန်မာနိုင်ငံဂီတအစည်းအရုံး(ပဟို)က ပြင်းထန်စွာ ကန့်ကွက်ရှုတ်ချပါကြောင်း၊ သဘောထားထုတ်ပြန်အပ်ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံဂီတအစည်းအရုံး (ပဟို)

### မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဥပဒေချုပ်ရုံး၏ နှစ်ပတ်လည်နေ့ ကျင်းပ

မန္တလေး ဇန်နဝါရီ ၂၂

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဥပဒေချုပ်ရုံးသစ် ဖွင့်လှစ်ခြင်း (၂)နှစ် အမှတ်အခမ်းအနားကို ဇန်နဝါရီ ၂၀ ရက်တွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဥပဒေချုပ်ရုံး၌ ကျင်းပရာ နံနက်ပိုင်းတွင် ဘုရားအနောက်စာတင်ခြင်း၊ ဆွမ်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းခြင်း၊ ပရိတ်တရားတော်နာယုခြင်း တို့ ဆောင်ရွက်ကြသည်။

ဦးစွာ တိုင်းဒေသကြီး ဥပဒေချုပ် ဦးမြင့်အောင်တိုင်းဒေသကြီး ဥပဒေချုပ်၊ ဦးအေးသိန်းတို့က နှစ်ပတ်လည်နေ့ အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနားကို ပဲကြိုး

ပြတ် ဖွင့်လှစ်သည်။ ဆက်လက်၍ တိုင်းဒေသကြီး ဥပဒေချုပ် ဦးမြင့်အောင်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး ဥပဒေချုပ်ရုံး ဦးအေးသိန်းတို့က မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဥပဒေချုပ်ရုံး နှစ်ပတ်လည်နေ့အခမ်းအနား ကျင်းပရခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ဥပဒေရေးရာဝန်ကြီးဌာနက ဖွင့်လှစ်သည့် အလယ်အလတ်အဆင့် ဥပဒေအရာရှိများ မွမ်းမံသင်တန်း အမှတ်စဉ်(၁/၂၀၂၃) နိုင်ငံဝန်ထမ်း တက္ကသိုလ် (အထက်မြန်မာပြည်) တွင်ဖွင့်လှစ်သည့်အလယ်အလတ် အမှတ် အခမ်းအနားကို ပဲကြိုး

သင်တန်းအမှတ်စဉ်(၉)နှင့် တိုင်းဒေသကြီး ဥပဒေချုပ်ရုံးက ဖွင့်လှစ်သည့် အခြေခံစာရေးဝန်ထမ်းရုံးလုပ်ငန်းသင်တန်း အမှတ်စဉ်(၁/၂၀၂၃) ၌ ထူးချွန်ဆုရရှိသူ ငါးဦးတို့အား ဂုဏ်ပြုဖွတ်တမ်းလွှာများ ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း၊ ယင်းနောက် အခမ်းအနားသို့ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဥပဒေချုပ်ရုံး တိုင်းဒေသကြီး ဥပဒေချုပ်ရုံး အဆင့်ဆင့်မှ အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများ စုဝေးပါင်း ၁၀၀ တက်ရောက်ကြကြောင်း သိရသည်။

မြန်မာ့အလင်း



ပြည့်ဝဆီများကို တတ်နိုင်သမျှ လျှော့စား၍ အသွင်ပြောင်းဆီများ စားသုံးခြင်းကို လုံးဝရှောင်ကြဉ်ပါ



### ဂျပန် လစွမ်းလေ့လာရေးယာဉ် ပါဝါမပိတ်မီ လပေါ်သို့ဆင်းသက်စဉ်အတွင်း အချက်အလက်နှင့်ဓာတ်ပုံများကိုအောင်မြင်စွာပေးပို့နိုင်ခဲ့

တိုကျို ဇန်နဝါရီ ၂၂  
ဂျပန်အာကာသအေဂျင်စီတာဝန်ရှိသူများသည် ဇန်နဝါရီ ၂၀ ရက်က လပေါ်သို့ အောင်မြင်စွာ ဆင်းသက်နိုင်ခဲ့သော အာကာသစွမ်းလေ့လာရေးယာဉ်၏ ပါဝါကို ဆိုလာဘက်ထရီချွတ်ပေးမှုကြောင့် ပိတ်လိုက်ကြောင်း ပြောသည်။



ယခုအခါတွင် ဂျပန်အာကာသ စွမ်းလေ့လာရေးအေဂျင်စီ တာဝန်ရှိသူများသည် လစွမ်းလေ့လာရေးယာဉ်(အက်စီအယ်အိုင်အမ်)၏ ဘက်ထရီကို ပြန်လည်အသုံးပြုနိုင်ရန် လုပ်ဆောင်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ဇန်နဝါရီ ၂၀ ရက်တွင် လပေါ်သို့ အာကာသယာဉ် အောင်မြင်စွာ ဆင်းသက်နိုင်ကြောင်း တာဝန်ရှိသူများက ထုတ်ပြန်ကြေညာထားသည်။

ဆိုလာဘက်ထရီ၏ ကျန်ရှိသော လျှပ်စစ်ဓာတ်အားမှာ ၁၀ ရာခိုင်နှုန်းခန့်သာ ကျန်ရှိသေးသောကြောင့် ၎င်းတို့၏ မြေပြင်ထိန်းချုပ်မှုသည် အာကာသစွမ်းလေ့လာရေးယာဉ်၏ စွမ်းအင်ထုတ်လွှတ်ရေးစနစ်နှင့် အဆက်အသွယ်ဖြတ်တောက်လိုက်ကြောင်း ဇန်နဝါရီ ၂၂ ရက်တွင် တာဝန်ရှိသူများက ပြောသည်။ ထိုကဲ့သို့ဖြတ်တောက်လိုက်ခြင်းမှာ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပြန်လည်ရရှိရေး ၎င်းတို့ကြိုးပမ်းအားထုတ်စဉ်အတွင်း မူမမှန်သော တစ်စုံတစ်ခု ဖြစ်ပေါ်ခြင်းမှ ကာကွယ်တားဆီးရန်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကနဦးအစီအစဉ်အရ လဆင်းယာဉ်၏ ဆိုလာဘက်ထရီသည် လပေါ်သို့ ဆင်းသက်ပြီးနောက်

အောင်မြင်စွာ ဆင်းသက်နိုင်ခဲ့သည် ငါးနိုင်ငံခြောက်အဖြစ် မှတ်တမ်းတင်ခဲ့သည်။ သို့သော်လည်း လဆင်းယာဉ်၏ ဆိုလာစွမ်းအင်ထုတ်လွှတ်မှုစနစ်မှာ အလုပ်မလုပ်ကြောင်း ပြောသည်။

အောင်မြင်စွာ ဆင်းသက်နိုင်ခဲ့သည် ငါးနိုင်ငံခြောက်အဖြစ် မှတ်တမ်းတင်ခဲ့သည်။ သို့သော်လည်း လဆင်းယာဉ်၏ ဆိုလာစွမ်းအင်ထုတ်လွှတ်မှုစနစ်မှာ အလုပ်မလုပ်ကြောင်း ပြောသည်။



### သြစတြေးလျနိုင်ငံ ဆစ်ဒနီမြို့လေဆိပ်သို့ ၂၀၂၃ ဒီဇင်ဘာလအတွင်း ခရီးသည် ၃ ဒသမ ၅၈ သန်း ဝင်ရောက်

ဆစ်ဒနီ ဇန်နဝါရီ ၂၂  
သြစတြေးလျနိုင်ငံ ဆစ်ဒနီလေဆိပ်သို့ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလတွင် ဂိတ်မှတစ်ဆင့် ဖြတ်သန်းသွားသည့် ခရီးသည် ၃ ဒသမ ၅၈ သန်းရှိရာ ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလ ခရီးသည် ဝင်ရောက်မှုထက် ၁၅ ဒသမ ၈ ရာခိုင်နှုန်း တိုးလာကြောင်း လေဆိပ်၏ အစီရင်ခံစာတွင် ဖော်ပြထားသည်။

ပြည်တွင်းနှင့် ဒေသတွင်း ခရီးသည်သွားလာမှုမှာ လွန်ခဲ့သည့်တစ်နှစ်က ၂ ဒသမ ၈၈ သန်းရှိရာမှ ပြီးခဲ့သည့်နှစ် ဒီဇင်ဘာလအတွင်း ၇ ဒသမ ၆ ရာခိုင်နှုန်း တိုးလာကြောင်း သိရသည်။

၂၀၂၃ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလတွင် ဆစ်ဒနီလေဆိပ်မှတစ်ဆင့် သွားလာသည့် ထိပ်တန်းခရီးသည် နှစ်ဦးစာ သြစတြေးလျ၊ တရုတ်၊ နယူးဇီလန်၊ အမေရိကန်၊ ဗြိတိန်၊ အိန္ဒိယနှင့် တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံတို့ ပါဝင်ကြောင်း သိရသည်။

သြစတြေးလျနိုင်ငံ ဆစ်ဒနီလေဆိပ်သို့ ၂၀၂၃ ခုနှစ်တွင် ထိုင်နိုဆွန်၊ လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ ဝန်ဆောင်မှုအသစ်များ တိုးလာရန် မျှော်လင့်မိကြောင်း ဆစ်ဒနီလေဆိပ်မှ စီမံခန့်ခွဲရေးမှူးက ပြောကြားသည်။ ဆင်ဟွာ

### လျှင်ဒတ်မာသင့်ဒေသအပါအဝင် ဂျပန်နိုင်ငံတစ်ဝန်း ဆီးနှင်းများ ထူထပ်စွာကျဆင်းနိုင်ကြောင်း သတိပေး

တိုကျို ဇန်နဝါရီ ၂၂  
အင်အားပြင်းလျင်လွှတ်ခတ်ခဲ့သော လျှင်ဒတ်မာသင့်ဒေသများနှင့် ဂျပန်နိုင်ငံအတွင်း အခြားဒေသများအပြားတွင် ဆီးနှင်းထူထပ်စွာ ကျဆင်းနိုင်မှုနှင့် ပတ်သက်ပြီး ဂျပန်အစာပိုင်းများက သတိပေးထားကြောင်း နိုင်ငံတကာသတင်းတစ်ရပ်တွင် ဖော်ပြထားသည်။

မိုးလေဝသအေဂျင်စီနှင့် မြေယာ အဆောက်အအုံနှင့် သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးဝန်ကြီးဌာနတို့သည် ဇန်နဝါရီ ၂၂ ရက်တွင် အရေးပေါ်ကြေညာချက်တစ်ရပ် ထုတ်ပြန်ထားသည်။ ဇန်နဝါရီ ၂၃ ရက်မှ ၂၅ ရက်

အထိ ဆီးနှင်းကျဆင်းနိုင်ကြောင်း မိုးလေဝသအေဂျင်စီက ခန့်မှန်းထားသည်။ အဓိကအားဖြင့် ဂျပန်နိုင်ငံအရှေ့ပိုင်းနှင့် အနောက်ပိုင်း ဂျပန်ပင်လယ်ဘက်ခြမ်းတွင် သိသာထင်ရှားသည့် ဆီးနှင်းများ ကျဆင်းနိုင်ကြောင်း သတိပေးထားသည်။ နှင်းတိုင်းတောင်များ ဖြစ်ထွန်းလာခြင်းကြောင့် လျင်လျင်မြန်မြန်ပွားသော ဟိုကူရိုဂျီဒေသတွင် ဆီးနှင်းများ ထူထပ်စွာ ကျဆင်းနိုင်သည့်အပြင် မြောက်ပိုင်း ကန်စိုင်းနှင့် ချူဂိုဂျီဒေသတို့တွင်လည်း ဇန်နဝါရီ ၂၂ ရက်တွင် အရေးပေါ်ကြေညာချက်တစ်ရပ် ထုတ်ပြန်ထားသည်။ ဇန်နဝါရီ ၂၃ ရက်မှ ၂၅ ရက်



### ဂါဇာတောင်ပိုင်း၌ အစွရေ၏ဗုံးကြဲတိုက်ခိုက်မှုကြောင့် ပါလက်စတိုင်း ၅၀ ထက်မနည်း သေဆုံး

ဂါဇာ ဇန်နဝါရီ ၂၂  
ဂါဇာတောင်ပိုင်း တောင်ပိုင်းခန်းယူနစ်မြို့၌ ဇန်နဝါရီ ၂၂ ရက်တွင် အစွရေက ဆက်လက်ဗုံးကြဲတိုက်ခိုက်မှုကြောင့် ၅၀ ထက်မနည်းသေဆုံးကြောင်း တရားဝင်ပါလက်စတိုင်း သတင်းအေဂျင်စီ ၁၀၀၀ အောက်ဖမ်းအက်စ်အေ ဖော်ပြထားသည်။

ထောင်နှင့်ချီသည့် ပါလက်စတိုင်း ရွှေ့ပြောင်းသူများ နေထိုင်ကြောင်း မျက်မြင်သက်သေများက ပြောသည်။

လွန်ခဲ့သည့် ၂၄ နာရီအတွင်း အစွရေတိုက်ခိုက်မှု တိုက်ခိုက်မှု

ကြောင့် ပါလက်စတိုင်း ၁၉၀ သေဆုံးပြီး အခြား ၃၄၀ ဒဏ်ရာရရှိကြောင်း ဝန်ကြီးဌာန သတင်းပြောကြားခဲ့သည်။

ဂါဇာတောင်ပိုင်း၌ အစွရေတိုက်ခိုက်မှု တိုက်ခိုက်မှု

ကြောင့် ပါလက်စတိုင်းနိုင်ငံသား သေဆုံးသူ စုစုပေါင်း ၂၅၂၅၅ ဦး ရှိပြီဖြစ်ကြောင်း ဂါဇာအခြေစိုက် ကျန်းမာရေး ဝန်ကြီးဌာနက ဇန်နဝါရီ ၂၂ ရက်တွင် ပြောကြားသည်။ ဆင်ဟွာ

### သီရိလင်္ကာနိုင်ငံ၌ ပစ်ခတ်မှုဖြစ်ပွားသဖြင့် ငါးဦးသေဆုံး

တိုလ်တို ဇန်နဝါရီ ၂၂  
သီရိလင်္ကာနိုင်ငံတောင်ပိုင်း ဘယ်လီယာတာမြို့၌ ဇန်နဝါရီ ၂၂ ရက် နံနက်ပိုင်းက ပစ်ခတ်မှုဖြစ်ပွားသဖြင့် ငါးဦးသေဆုံးကြောင်း ရဲတပ်ဖွဲ့က ပြောကြားသည်။

သီရိလင်္ကာနိုင်ငံ အမြန်လမ်းဘက်ဘက်ဘယ်လီယာတာမြို့အနီး၌ ပစ်ခတ်မှုဖြစ်ပွားခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပစ်ခတ်မှုကြောင့် အခင်းဖြစ်ပွားရာ နေရာတွင် လေးဦးသေဆုံးပြီး အခြားတစ်ဦးမှာ ဆေးရုံ၌ သေဆုံးသွားကြောင်း ရဲတပ်ဖွဲ့ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ နီဟယ်ဘာဒူဝါက ပြောသည်။

ဒေသစောင့်ချိန် နံနက် ၇ နာရီ ၄၅ မိနစ်ခန့်ကျင်က ယာဉ်တစ်စီးဖြင့် သွားနေသည့် အမည်မသိအုပ်စုတစ်စုက ဂျစ်ကားအတွင်းရှိ အခြားအုပ်စုကို ပစ်ခတ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ၎င်းက ပြောသည်။ အဆိုပါပစ်ခတ်မှုမှာ ရာဇဝတ်ရိုက်ခတ်မှုအဖွဲ့ဝင်များက လုပ်ဆောင်ခြင်းဖြစ်သည်ဟု ရဲတပ်ဖွဲ့က သံသယရှိကြောင်း သီရိလင်္ကာနိုင်ငံသည့် မူးယစ်ဆေးကင်းရေးဝန်ထမ်းမှ နှင့် ရာဇဝတ်မှုဆိုင်ရာကိစ္စများ တားဆီးရန်နှင့် ရှေးဟောင်း ပြုခဲ့သည့် ဒီဇင်ဘာ ၇ ရက်မှစကာ လုပ်ဆောင်ခဲ့ရာ ပြီးခဲ့သည့် သီတင်းပတ်က လူပေါင်း ၄၀၀၀ ကျော်ကို ဖမ်းဆီးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဆင်ဟွာ



ခန်းယူနစ်မြို့၏ အနောက်ဘက်ဒေသများတွင် ပါလက်စတိုင်း စစ်သွေးကြွများနှင့် အစွရေတပ်ဖွဲ့တို့ ပြင်းထန်သည့် တိုက်ပွဲများ ဖြစ်ပွားနေချိန်တွင် အစွရေတိုက်ခတ်မှုများ အသုံးပြု၍ တိုက်ခိုက်ခဲ့ကြောင်း ထိုဒေသတွင်





# ဟိုပုံးမြို့နယ် စံဖူးကျေးရွာရှိ မီးဘေးသင့်ပြည်သူများအား ထောက်ပံ့ငွေနှင့် လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၂

ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) ဟိုပုံးမြို့နယ်၌ တရားမဝင်လက်ဖက်/ခဲယမ်းများ သယ်ဆောင်ရန်ကြောင်း အကြမ်းဖက်မှုကို မလိုလားသော ပြည်သူတစ်ဦး၏ သတင်းပေးပို့ချက်အရ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် PNLO ယူနီဖောင်း ဝတ်ဆင်ထားသူများ လိုက်ပါလာသော မော်တော်ယာဉ် ငါးစီးကို တွေ့ရှိရသဖြင့် လိုအပ်သည့် စစ်ဆေးမှုများပြုလုပ်ရာ PNLO ယူနီဖောင်းဝတ်ဆင်ထားသူ တစ်ဦးက သေနတ် စတင်ပစ်ခတ်မှုအောင်မြင်စွာ လာသည့်အတွက် ပစ်ခတ်မှုအနည်းငယ်ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး PNLO အဖွဲ့က ၎င်းတို့ယာဉ်တန်းမှ ယာဉ်များကို စီးနင်းထွက်ခွာခဲ့သဖြင့် ယာဉ်များပေါ်ရှိ ခဲယမ်းများ ပျံ့နှံ့ခဲ့သဖြင့် မြေပြင်ပေါ်ရှိ စံဖူးကျေးရွာရှိ လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများပါစွဲ၍ စံဖူးကျေးရွာရှိ လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများကို ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့ပြီး ဇန်နဝါရီ ၂၂ ရက် မီးလောင်ပျက်စီးခဲ့သည့်သတင်းကို ထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ အဆိုပါ မီးလောင်ပျက်စီးခဲ့သည့်နေရာသို့ ပြည်သူ့ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအောင်စော၊ အရှေ့ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် ဒုတိယတိုင်းမှူး ဗိုလ်မှူးချုပ် ဝင်းစောစိုနှင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက ယနေ့ဇန်နဝါရီ ၂၂ ရက်



တွင် မီးဘေးသင့်ပြည်သူများအား ဆန်း လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများ၊ အိမ်ဆောက်ပစ္စည်းများနှင့် ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့ပြီး ဇန်နဝါရီ ၂၂ ရက် မီးလောင်ပျက်စီးခဲ့သည့်သတင်းကို ထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ အဆိုပါ မီးလောင်ပျက်စီးခဲ့သည့်နေရာသို့ ပြည်သူ့ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအောင်စော၊ အရှေ့ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် ဒုတိယတိုင်းမှူး ဗိုလ်မှူးချုပ် ဝင်းစောစိုနှင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက ယနေ့ဇန်နဝါရီ ၂၂ ရက်

တွင် မီးဘေးသင့်ပြည်သူများအား ဆန်း လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများ၊ အိမ်ဆောက်ပစ္စည်းများနှင့် ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့ပြီး ဇန်နဝါရီ ၂၂ ရက် မီးလောင်ပျက်စီးခဲ့သည့်သတင်းကို ထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ အဆိုပါ မီးလောင်ပျက်စီးခဲ့သည့်နေရာသို့ ပြည်သူ့ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအောင်စော၊ အရှေ့ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် ဒုတိယတိုင်းမှူး ဗိုလ်မှူးချုပ် ဝင်းစောစိုနှင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက ယနေ့ဇန်နဝါရီ ၂၂ ရက်

များအား ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ အိမ်ထောင်စုတစ်စုလျှင် ငွေကျပ် ၅ သိန်းနှင့်အပြိုင် အိမ်ထောင်စု ၂၇ စုအတွက် ငွေကျပ်သိန်းပေါင်း ၁၃၅ သိန်းကို လှူဒါန်းကောင်း၊ ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာနမှ ထောက်ပံ့သည့် အိမ်ထောင်စု တစ်စုလျှင် ငွေကျပ် ၂ သိန်းနှင့်အပြိုင် ငွေကျပ် ၅၄ သိန်းနှင့် လူသုံးကုန်ပစ္စည်း ၂၂ မျိုးပါ Family Case ၅၄ ပုံတိုက်လည်းကောင်း၊ ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာနမှ ထောက်ပံ့သည့် ဆန်နိက္ခာမိုးငွေ တစ်လစာအတွက် လူတစ်ဦးလျှင် ငွေကျပ် ၅၀၀၀ နှုန်းဖြင့် လွှဲငွေရ စေ ဦးအတွက် ထောက်ပံ့ငွေ ကျပ် ၈၈၅၀၀၀ ကို လည်းကောင်း တာဝန်ရှိသူများကို ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့ပြီး လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများဖြစ်သည့်စောဗင်ခြင်အဝတ်အိမ်ရာဝင်း၊ ခေါင်းဆုံး၊ အဖွဲ့စည်း၊ Smart အင်္ကျီစသော သူဝယ် သွပ်စည်း၊ ပစ္စည်း ၂၂ မျိုးပါပုံစံများကို စံဖူးကျေးရွာသို့ပေးအပ်ခဲ့ပြီး တစ်ကိုယ်ရေသုံးပစ္စည်းများကို ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့သည်။(အပေါ်ပုံ) ယင်းနောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက မီးရှမ်းသည့်ရာတွင် ဝိုင်းရံနူးကျင့်ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြသည့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များအား ထောက်ပံ့ငွေများ ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

◆ ကျော့မှ ဝေးလင်းအောင်သည် အား/ကာသိပ္ပံမှ ပေါ်ထွက်လာသူဖြစ်ပြီး ၂၀၂၂ နှင့် ၂၀၂၃ ရာသီတွင် ဒဂုံစတားအသင်းတွင် ကစားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ညီညီအောင်မှာ ရန်ကုန်ယူနိုက်တက် လူငယ်အသင်းတွင် ကစားခဲ့သူဖြစ်ပြီး ဧရာဝတီယူနိုက်တက်အသင်းတွင် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်မှ ၂၀၂၃ ခုနှစ်အထိ ပါဝင်ကစားပြီးနောက် ရန်ကုန်ယူနိုက်တက် စီနီယာအသင်းက ပြန်လည်အိမ်သွားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ရန်ကုန်အသင်းသည် ယင်းကစားသမား နှစ်ဦးမတိုင်မီ ဝိုးသမားပြိုင်ပွဲဖြူအောင်ကို အိမ်ယူထားသည့် ရှမ်းယူနိုက်တက် အသင်းသည် ရာသီသစ်အတွက် ဒုတိယခြောက် ကစားသမားအိမ်ယူအဖြစ် တိုက်စစ်မှူး ကောင်းမြတ်သူကို အိမ်ယူခဲ့သည်။ ကောင်းမြတ်သူသည် ပရော်ဖက်ရှင်နယ်ကစားသမားဘဝကို ဧရာဝတီယူနိုက်တက်အသင်းတွင် စတင်ခဲ့ပြီး ယင်းနောက် လာအိုကလပ်

Young Elephant အသင်းသို့ ပြောင်းရွှေ့ကစားခဲ့သည်။ ပြီးခဲ့သည့် ၂၀၂၃ ရာသီကလပ်တွင် မြန်မာနေရှင်နယ်လိဂ်ကလပ် မဟာသွေးယူနိုက်တက်အသင်းသို့ ပြောင်းရွှေ့ခဲ့ပြီး စာချုပ်သက်တမ်းကုန်ဆုံးချိန်တွင် ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းသို့ ပြောင်းရွှေ့ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ရှမ်းယူနိုက်တက် အသင်းသည် ကောင်းမြတ်သူ မတိုင်မီက တိုက်စစ်မှူး စအောင်မြတ်ကိုအားအိမ်ယူထားသည်။ ရဲရင့်လွယ် စတင်ပုံ-UFC

ဆော်ဒီအရေချေအသင်းဘက်သို့ ပြောင်းရွှေ့ခဲ့သည့် အတွက် များစွာနှစ်နာခဲ့ရပြီး လက်ကွန်ပွဲချိန်များကို နှစ်ယောက်လျှင်ဆက်လက် ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ရသည်။ ထိုနောက်တွင် ဆော်ဒီအရေချေအသင်းက ပွဲချိန်တစ်လျှောက် တစ်ဖက်သတ်မိအားပေးကစားကာ ဂိုးကန်သွင်းခဲ့သည့်အတွက် ရမှတ်ရရှိထားခြင်းမရှိဘဲ နောက်တစ်ဆင့်တက်လှမ်းအောင်စော

## ထူးခြားသည့် ညအပူချိန်များ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၂

ထူးခြားသည့် ညအပူချိန်များမှာ ကျောက်မဲမြို့တွင် ၃ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်၊ နန္ဒစိန်မြို့(ရှမ်းပြည်နယ်တောင်ပိုင်း)၊ ဟံဟိုးမြို့ လျှင်လင်မြို့၊ မိုးဒဲလင်မြို့၊ ဟားခါးမြို့နှင့် ပြင်ဦးလွင်မြို့မှာပင်လယ်ပြင်အခြေအနေမှာ လှိုင်းအနည်းငယ်မှ

လှိုင်းအသင့်အတင့်ရှိမည်။ လှိုင်းအမြင့်မှာ မြန်မာ့ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလှန်ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် လေးပေမှ ခုနစ်ပေခန့် ရှိနိုင်သည်။

မိုး/ခလ

## ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့အတွက် ရည်ညွှန်းလက်ကားဈေးနှုန်းများနှင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေနေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် မြို့တော်များအတွက် ရည်ညွှန်းလက်စီမံဈေးနှုန်းများ

၂၃-၁-၂၀၂၄

ကျပ်/လီတာ

မြို့နယ်	ရက်စွဲ	ဈေးနှုန်း	ရက်စွဲ	ဈေးနှုန်း	ရက်စွဲ	ဈေးနှုန်း
ရန်ကုန်	၂၃	၂၅၀	၂၃	၂၅၀	၂၃	၂၅၀
မန္တလေး	၂၃	၂၅၀	၂၃	၂၅၀	၂၃	၂၅၀
ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ	၂၃	၂၅၀	၂၃	၂၅၀	၂၃	၂၅၀

ကျပ်/လီတာ မှတ်ချက်။ (၁) MOPS ဈေးနှုန်းပေါ်တွင် အခြေခံတွက်ချက်ထားခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

Fuel (လက်ကားဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး
92 Ron	၂၄၆၆	၂၅၄၈
95 Ron	၂၅၀၄	၂၅၈၆
HSD (500 ppm)	၂၃၁၆	၂၃၉၂
HSD (50 ppm)	၂၃၇၆	၂၄၅၂
HSD (10 ppm)	၂၃၈၈	၂၄၆၆

(၂) သုံးစွဲသူ မိဘပြည်သူများအနေဖြင့် စက်သုံးဆီများ ဝယ်ယူသုံးစွဲရာတွင် ကျေးဇူးပြု၍ ကော်မတီ၏ အောက်ဖော်ပြပါ ဖုန်းနံပါတ်များသို့ လုံခြုံစိတ်ချရစွာဖြင့် သတင်းပေးတိုင်ကြားနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်။

၀၆၇- ၄၁၁၃၁၇၊ ၀၉-၂၅၄၆၂၅၄၇၇  
၀၆၇- ၄၁၂၈၂၊ ၀၉-၇၇၇၂၉၃၆၂

စက်သုံးဆီတင်သွင်းသို့လျော့ငြိမ်းမြှင့်တင်မှုကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ

### ကိုဗစ် - ၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု လူနာသည် ၆၄ ဦး တွေ့ရှိ

(၂၂-၁-၂၀၂၄) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုခြင်းလုပ်ငန်းများကို စဉ်ဆက်မပြတ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ (၁၄-၁-၂၀၂၄) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီမှ (၂၁-၁-၂၀၂၄) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီအထိ ရက်သတ္တပတ်အတွင်း ဓာတ်ခွဲနမူနာ စုစုပေါင်း (၁၇,၁၁၇) ခုအား စစ်ဆေးပြီးနောက် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသည် (၆၄) ဦး တွေ့ရှိပါသည်။ ထိုကြောင့် ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှု ရာခိုင်နှုန်းမှာ (၀.၄၅) ရာခိုင်နှုန်း ဖြစ်ပါသည်။ အစီအစဉ် ကာလအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြင့် သေဆုံးသူ မရှိပါ။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များကို ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ အတင်အနက်စာမျက်နှာ [moh.gov.mm](http://moh.gov.mm) တွင် တင်ပြထားပါသည်။

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန

# Green City ၏ ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး ဖိုရမ် (အပိုင်း-၁)

မိုး (အလှ)

အာဆီယံ-တရုတ် လုပ်ငန်းခွင်ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု ဖိုရမ်ကို ဒေသတွင်း စည်ပင်ပြတ်စုံပြီးတိုက်ရုံ ပို့မိဘေးကင်းသည့် လူမှုဘဝများ ဖန်တီးပေးနိုင်ရေး၊ လုပ်ငန်းခွင်ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး အခန်းကဏ္ဍတွင် အားကောင်းနိုင်စေရန်အတွက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများဖြစ်စေရန်နှင့် အသိအမြင်၊ အတွေ့အကြုံများ ဖလှယ်နိုင်စေရန်အတွက် လမ်းကြောင်းတစ်စလမ်းပေါ်ထွက်လာစေရန် ရည်ရွယ်၍ ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့ရာ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ အရေးပေါ်အခြေအနေ စီမံခန့်ခွဲရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ဖိတ်ကြားချက်အရ မြန်မာနိုင်ငံမှ ကိုယ်စားလှယ်သုံးဦး တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

ထိုဖိုရမ်ကို ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၄ ရက်တွင် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ နန်နင်းမြို့၌ ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ နန်နင်းမြို့သည် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ၏ တောင်ပိုင်းတွင် ရှိပြီး ကွမ်ရှင်းကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ၏ မြို့တော်လည်းဖြစ်သည်။ စီမံခန့်ခွဲမှုပြည်ဆောင် အပူပိုင်းဒေသသစ်ပင်များ ပေါများသည့်အတွက် နန်နင်းမြို့ကို အစိမ်းရောင်မြို့တော် (Green City) ဟုလည်း ခေါ်ဆိုကြသည်။ တရုတ်နိုင်ငံသည် မြန်မာနိုင်ငံနှင့် နယ်နိမိတ်ချင်းထိစပ်နေသည့် နိုင်ငံဖြစ်သော်လည်း တစ်ကြိမ်တစ်ခါမျှ မရောက်ဖူးသေးသည့်အတွက် တွေ့ကြုံရမည့်အရာများ၊ လေ့လာခွင့်ရရှိမည့်နည်းပညာများနှင့် ပတ်သက်၍ စိတ်လှုပ်ရှားနေမိသည်။

ကျွန်တော်တို့၏ ခရီးစဉ်က ဒီဇင်ဘာ ၄ ရက်တွင် ဖိုရမ်နှင့် ပြုပြင်ဆင်ခြင်တက်ရောက်ရမည့်ဖြစ်ပြီး ဒီဇင်ဘာ ၅ ရက်တွင် သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကျရောက်မှုနှင့် ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး ဆောင်ရွက်နေသည့် နေရာများသို့ သွားရောက်လေ့လာရမည်ဖြစ်သည်။ ခရီးသွားလာခြင်းအပေါ်အင်သုံးညအိပ် လေးရက် သွားရောက်ခဲ့ရသည့် ခရီးစဉ်ဖြစ်ပေသည်။

**ခရီးအစ**  
ကျွန်တော်တို့သည် ၂၀၂၃ ခုနှစ်



ဖိုရမ်တက်ရောက်ခဲ့သည့် ကိုယ်စားလှယ်များ၏ မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။

ဒီဇင်ဘာ ၃ ရက် မြန်မာစံတော်ချိန် ၀၇:၂၅ နာရီတွင် ရန်ကင်းအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်မှ ထွက်ခွာခဲ့ရာ လေယာဉ်မောင်းချိန် တစ်နာရီခန့်သာ ကြားဖြတ်ပြီး ထိုင်းနိုင်ငံ သုဝဏ္ဏဘူမိ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ်သို့ ဒေသစံတော်ချိန် ၀၉:၁၅ နာရီတွင် ရောက်ရှိခဲ့ကြသည်။ ထိုမှတစ်ဆင့် ထိုင်းနိုင်ငံ၏ ဒေသစံတော်ချိန် ၁၃:၀၀ နာရီတွင် China Southern Airline ဖြင့် ပြန်လည်ထွက်ခွာခဲ့ရာ လေယာဉ်မောင်းချိန် နှစ်နာရီခန့် ကြားဖြတ်ပြီး တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ Wuxu အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ်သို့ ဒေသစံတော်ချိန် ၁၆:၃၀ နာရီတွင် ရောက်ရှိခဲ့ကြသည်။

ထိုင်းနိုင်ငံမှ ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့နှင့် အတူတကွ ရောက်ရှိခဲ့ပြီး မြန်မာ့ကိုယ်စားလှယ်တို့သည်လည်း ကျွန်တော်တို့အဖွဲ့နှင့် လေယာဉ်တူညီသည့်အတွက် အတူတကွရောက်ရှိကြသည်။ လေဆိပ်ပြင်ပသို့ ထွက်ခွာခဲ့ရာ ဆောင်းရာသီဖြစ်သည့်အခါ အေးမြလျက်ရှိပြီး လွန်ခဲ့သည့်ရက်မှစ၍ မိုးရွာသည့်အတွက် ညပိုင်းတွင် အပူချိန် ၁၃ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်အထိရှိပြီး အအေးခတ်ပိုလာကြောင်း စကားပြန်ဝန်ထမ်းက ရှင်းဖြေ၍ သိရသည်။ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ Wuxu အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ်တွင် အရေးပေါ်စီမံခန့်ခွဲရေး ဝန်ကြီးဌာနမှ

Liyoun Resort ၏ စည်ခန်းမသို့ သွားကြသည်။ ၁၈:၀၀ နာရီတွင် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ အရေးပေါ်စီမံခန့်ခွဲရေး ဝန်ကြီးဌာနမှ ဒုတိယဝန်ကြီး Mr. SONG Yuanming၊ ကွမ်ရှင်းဒေသ အာဏာပိုင်အဖိုးရ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ Mr. XU Yongke တို့က ဖိုရမ်တက်ရောက်ရန် လာကြသည့် အာဆီယံ ၁၀ နိုင်ငံတို့မှ ကိုယ်စားလှယ်များနှင့်တွေ့ဆုံ၍ ကြိုဆိုနှုတ်ခွန်းဆက်စကား ပြောကြားခဲ့ပြီး ညစာဖြင့် တည်းခင်းစည်ခံခဲ့သည်။

**ဖိုရမ်တက်ရောက်ခြင်း**  
နောက်တစ်ရက် နံနက် ၈ နာရီတွင် ကျွန်တော်တို့အဖွဲ့သည် ဖိုရမ်ကျင်းပပြုလုပ်မည့် Nanning International Convention Exhibition Center သို့ သွားရောက်ခဲ့ကြပါသည်။ အာဆီယံ-တရုတ် လုပ်ငန်းခွင် ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု ဖိုရမ်နှင့်ပူးပေါင်းအားကောင်းမှုကို ၀၉:၀၀ နာရီတွင် စတင်ကျင်းပခဲ့သည်။

ဖိုရမ်သို့ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ အရေးပေါ်စီမံခန့်ခွဲရေး ဝန်ကြီးဌာနမှ ဒုတိယ ဝန်ကြီး Mr. SONG Yuanming၊ ကွမ်ရှင်းဒေသ အာဏာပိုင်အဖိုးရ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ Mr. XU Yongke၊ ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ အလုပ်သမားနှင့် အလုပ်အကိုင်ဝန်ကြီးဌာနမှ Undersecretary Mr. Atty. Benjo Santos M. Benavidez၊ အာဆီယံ လုပ်ငန်းခွင် ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးနှင့် ကျွန်ုပ်တို့အဖွဲ့အား အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံမှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ အာဆီယံအတွင်း ရှေးရှေးချစ်ရုံမှ ကိုယ်စားလှယ်၊ တရုတ်နိုင်ငံနှင့် မွန်ဂိုလီးယားနိုင်ငံဆိုင်ရာ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အလုပ်သမားရေးရာအဖွဲ့မှ ကိုယ်စားလှယ်နှင့် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံမှ လုပ်ငန်းရှင်များ စုစုပေါင်း တက်ရောက်သူ ၃၀၀ ခန့်ရှိသည်။ ခန့်မှန်းအတွင်း အာဆီယံနိုင်ငံများ၏ အထင်ကရနေရာများကို ချိတ်ဆွဲထားပြီး ခမ်းနားစွာ စာမျက်နှာ ၁၇ သို့

တရုတ်နိုင်ငံအနေဖြင့် ရပ်ဝန်းနှင့် ပိုးလမ်းမ စီမံကိန်းကို အစပြုခဲ့သည့်မှာ ၁၀ နှစ်မြောက်နှစ်ပတ်လည်ရှိပြီဖြစ်ပြီး ရပ်ဝန်းနှင့် ပိုးလမ်းမ စီမံကိန်းတွင် ပါဝင်သည့် နိုင်ငံများနှင့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာသော ဆိုးကျိုးများ လျော့ချရေး၊ လုပ်ငန်းခွင်ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးနှင့် အရေးပေါ်ကယ်ဆယ်ရေး နယ်ပယ်သုံးခုအတွက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မည့် လမ်းကြောင်းတစ်ရပ်ကို ရေးဆွဲထားပြီးဖြစ်သည်။ ထိုလမ်းကြောင်းမှတစ်ဆင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကိုမြှင့်တင်၍ ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးလုပ်ငန်းများကို တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်သွားရန် ဆန္ဒရှိသည်ကို တွေ့ရှိရပေသည်။



ကွမ်ရှင်း ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ နန်နင်းမြို့။



ဖိုရမ်နှင့် ပြုပြင်ကျင်းပခဲ့သည့် International Convention and Exhibition Center



# ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ဆရာဝန်ကြီးများက ပုသိမ်မြို့နေပြည်သူများအား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုပေး

ပုသိမ် ဇန်နဝါရီ ၂၂  
ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန အစီအစဉ်ဖြင့် ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး အထူးကုဆေးရုံကြီးခွဲတင်(၅၀၀) ရန်ကုန်ကလေးဆေးရုံကြီးတို့မှ ပါမောက္ခ/အထူးကုဆရာဝန်ကြီးများပါဝင်သည့် အထူးဆေးကုသရေးအဖွဲ့သည် ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး ပုသိမ်မြို့မှ အထူးကုဆရာဝန်ကြီးများနှင့်အတူ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ဒေသခံပြည်သူများအား ပုသိမ်မြို့ခွဲတင်(၅၀၀) ဆုံ ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၌ ဇန်နဝါရီ ၂၀ ရက်မှ ၂၃ ရက်အထိ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ရာ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအောင်မောင်ဝင်းနှင့် ဝန်ကြီးဖျားက ဇန်နဝါရီ ၂၁ ရက်တွင် သွားရောက်ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့သည်။

တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်သည် ဆေးလာဇာဇာကုသသည့်လူနာများနှင့် ရင်းရင်းနှီးနှီးတွေ့ဆုံ၍ အားပေးစကားပြောကြားပြီး စားသောက်ဖွယ်ရာ

များ ထောက်ပံ့လှူဒါန်းကာ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများက လူနာများစာရင်း ရေးသွင်းနေမှုများကို စစ်ဆေးရာ ကာကွယ်ဆေးတိုးနှံပေးနေမှုများ အထူးကုဆရာဝန်ကြီးများက ဆေးဝါးကုသပေးနေမှုများကို ကြည့်ရှုအားပေး၍ အထူးကုဆရာဝန်ကြီးများအား ဒေသထွက်အမှတ်တရ လက်ဆောင်ပစ္စည်းများ ပေးအပ်ခဲ့သည်။

အထူးကုဆေးကုသရေးအဖွဲ့တွင် နှလုံး၊ ဆီးချိုနှင့်ပေါက်ဖုန်း၊ ကလေးကင်ဆာ၊ ကလေးဦးနှောက်နှင့်အာရုံကြော၊ အသည်း၊ အစာအိမ်နှင့် အူလမ်းကြောင်း၊ ရင်ခေါင်း၊ ဦးနှောက်နှင့်အာရုံကြော၊ ဦးနှောက်နှင့် အာရုံကြောခွဲစိတ်ပါမောက္ခများ၊ အထူးကုဆရာဝန်ကြီးများ ပါဝင်ကြပြီး ဆေးကုသပေးခဲ့ရာတွင် လူနာစုစုပေါင်း ၁၁၀၉ ဦးအား ကြည့်ရှုကုသပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တိုင်းဒေသကြီး(ပြန်/ဆက်)



## သရက်မြို့၌ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ အောင်ချက်မြင့်မားရေးဆွေးနွေး

သရက် ဇန်နဝါရီ ၂၂  
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး သရက်မြို့၌ ၂၀၂၄ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ အောင်ချက်မြင့်မားရေး တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲကို အမှတ်(၁) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း စီရင်စာမေးပွဲနှင့် ဇန်နဝါရီ ၂၀ ရက်ကတည်းက စတင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့၊ ဥက္ကဋ္ဌနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့၊ ဥက္ကဋ္ဌနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ၊ မိုင်းမြို့နယ် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ဆရာ ဆရာမများ

ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ ဆွေးနွေးပွဲတွင် မိုင်းအုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ဦးမြတ်ထွန်းဦးက ၂၀၂၄ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ Grade-12 အောင်ချက် ပိုမိုမြင့်မားလာစေရေးအတွက် မိုင်းနှင့်မြို့နယ် ပညာရေးမှူးများ၏ ကြိုးကြပ်မှုဖြင့် သက်ဆိုင်ရာ အထက်တန်း၊ အထက်တန်းကျောင်း(၉)နှင့် ကိုယ်ပိုင်အထက်တန်းကျောင်းများ၏ ကျောင်းအုပ်ကြီးများ၊ ဘာသာပြင်ဆရာ

ဆရာမများက ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေကြောင်း သိရသဖြင့် ဝမ်းမြောက်ကြောင်း အမှာစကားပြောကြားပြီး မိုင်းစီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ အဖွဲ့ဝင် (၁) ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီး သက်နိုင်ထွန်းက လုံခြုံရေးကိစ္စများနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ထို့နောက် မိုင်းပညာရေးမှူး ဆရာကြီး ဦးကျော်ဦးက ပညာရေးဆိုင်ရာ ညွှန်ကြားချက်များကို ရှင်းလင်းဖွဲ့ကြားပြီး မြို့နယ်ပညာရေးမှူး ဦးအောင်ကျော်ဦးက စာမေးပွဲလုပ်ငန်းဆိုင်ရာများ စီစဉ်ထောက်ပံ့ရှင်းလင်းဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

စေတီထက်(သရက်)

စာမျက်နှာ ၁၆ မှ  
ပြင်ဆင်ထားသည်ကို တွေ့ရသည်။ ဖိုရမ်ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား၊ ပြခန်းများ လေ့လာကြည့်ရှုခြင်းနှင့် ဆွေးနွေးပွဲများ ပူးတွဲ အပိုင်းသုံးပိုင်းခွဲ၍ စီစဉ်ဆောင်ရွက်ထားသည်ကို တွေ့ရသည်။

ဖိုရမ်ဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားအစတွင် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် အာဆီယံနိုင်ငံများမှ ကိုယ်စားလှယ်များက မှတ်တမ်းတင်ပေးခဲ့ရာ ကျားကြည့်သည်။ ထို့နောက် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ အရေးပေါ်မိန့်ခွဲရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ဒုတိယဝန်ကြီး Mr. SONG Yuanming၊ တွစ်တိုဒေသအာဆီယံအစိုးရ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ Mr. XU Yongke၊ ASEAN-OSHNET ညှိနှိုင်းရေးအဖွဲ့ အလှည့်ကျဥက္ကဋ္ဌ တာဝန်ထမ်းဆောင်နေသည့် ဖိုလစ်ပိုင်နိုင်ငံ အလုပ်သမားနှင့် အလုပ်အကိုင်ဝန်ကြီးဌာနမှ Undersecretary Mr. Atty. Benjo Santos M. Benavidez အာဆီယံလူမှု-ယဉ်ကျေးရေးအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့မှ ဒုတိယ အထွေထွေအတွင်းရေးမှူး Mr. Ekka-hab Phanthavong တို့က အဖွင့်အမှာစကားများ ပြောကြားခဲ့ကြသည်။

တာဝန်ရှိသူများ၏ အမှာစကားများတွင် သတင်းအချက်အလက်များတွင် ပါဝင်ပြီး ကျွန်တော်အနေဖြင့် လေ့လာသိရှိရမည့်အရာကို အနည်းဆုံး ဖြစ်ပေါ်လာပါသည်။ တရုတ်နိုင်ငံနှင့် အာဆီယံနိုင်ငံများအကြားတွင် လူနာပိုင်းသည် ၁၀ နှစ်မှစ၍ စီးပွားရေးနှင့် ကုန်သွယ်မှုကဏ္ဍများတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ တရုတ်နိုင်ငံနှင့် အာဆီယံနိုင်ငံများအကြား ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းသည့် ကုန်သွယ်မှုလုပ်ငန်းစဉ်များတွင် ကော်မရှင်ဖြူရောင်တည်တံ့သည့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု ဖြစ်စေလိုသည်။



လုပ်ငန်းခွင်အတွင်း လှည့်လည်စစ်ဆေးမှတ်တမ်းရယူနိုင်သည့် Robot

အတွက် ယခုကဲ့သို့ ဖိုရမ်ကျင်းပခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

တရုတ်နိုင်ငံအနေဖြင့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်အပါအဝင် အရေးပေါ်အခြေအနေများကို ကြိုတင်တားဆီးကာကွယ်ရေး လုပ်ငန်းစဉ်များအား ထိရောက်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအရေးပေါ်အခြေအနေ စီမံခန့်ခွဲရေးဝန်ကြီးဌာနကဲ့သို့ စည်ညီ လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေသည်ကို တွေ့ရှိရသည်။ ထိုသို့ ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို ဆောင်ရွက်ရာတွင် လူထုပတ်ပြုစနစ်ဖြင့် ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး ဦးစားပေးနည်းလမ်းဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်ကို လေ့လာသိရှိရပါသည်။

ထို့ပြင် တရုတ်နိုင်ငံအနေဖြင့် ရပ်ဝန်းနှင့် ပိုင်းလမ်း စီမံကိန်းကို အခြေခံသည့် လမ်းဆုံစီမံကိန်းနှင့် ရပ်ဝန်းနှင့်

ဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ကြသည်။ အဆိုပါနိုင်ငံများ၏ ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး ကျန်းမာရေးနှင့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေများက တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေများနှင့် ပတ်သက်သည့် သတင်းအချက်အလက်များ များစွာရရှိနိုင်ပါသည်။

ပြခန်းများ လှည့်လည်ကြည့်ရှုခြင်း ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားပြီးနောက် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ အရေးပေါ်စီမံခန့်ခွဲရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ဒုတိယဝန်ကြီး Mr. SONG Yuanming နှင့် တက်ရောက်လာသူများသည် ဖိုရမ်နှင့်အတူ ပူးတွဲကျင်းပသည့် China-ASEAN Emergency Equipment and Technology

Exhibition တွင် ပြသထားသည့် ပြခန်းများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှု လေ့လာခဲ့ကြသည်။

ကျွန်တော်တို့ အဖွဲ့သည်လည်း ပြခန်းများအတွင်း ခင်းကျင်းပြသထားသည့် အရေးပေါ်အခြေအနေများတွင် အသုံးပြုသည့် စက်ပစ္စည်းကိရိယာများ၊ နည်းပညာအသုံးပြု ကိရိယာများ၊ ကာကွယ်ရေးကိရိယာများ တည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်းခွင်များတွင် အသုံးပြုသည့် အဆင့်မြင့်နည်းပညာအသုံးပြု စက်ပစ္စည်းကိရိယာများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှု၍ သိရှိလိုသည်များ မေးမြန်းခဲ့ကြသည်။ နည်းပညာတိုးတက်နေမှုသည် အလွန်အဆင့်မြင့်၍ စက်ကိရိယာများ၏ လုပ်နိုင်စွမ်းအားသည် အံ့မခန်းဖွယ်ဖြစ်သည်ကို တွေ့ရှိရပါသည်။

အကြီးစား စက်ယန္တရားကြီးများကို ခန့်မပြင်ပင်ပင် ပြသထားသည်။ ပြခန်းအသုံးပိုင်းတွင် ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းများအပါအဝင် လုပ်ငန်းခွင်များကို စစ်ဆေး၍ မှတ်တမ်းတင်ရာတွင် အသုံးပြုသည့် အရန်းအမျိုးမျိုး၊ ရွေ့လျားစက်ကိရိယာများ (Robots) ဂြိုဟ်တုစနစ်အသုံးပြုသည့် စကားပြောစက်ကိရိယာများ တည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်းများတွင် အသုံးပြုသည့် ယာဉ်ယန္တရားများနှင့် ဒရုန်းများ၊ ကာကွယ်ရေးကိရိယာများ တို့ကို လေ့လာတွေ့ရှိရသည်။

ဘေးအန္တရာယ် ကင်းရှင်းရေးအတွက် စစ်ဆေးရေးလုပ်ငန်းများနှင့် အန္တရာယ် ကျရှောင်ရာ ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် နည်းပညာအသုံးပြုသည့် ပစ္စည်းကိရိယာများ အသုံးပြုဆောင်ရွက်နိုင်သည့်အတွက် လုပ်ငန်းများ ထိရောက်မြန်ဆန်ပြီး ဆုံးရှုံးမှုအနည်းဆုံးဖြစ်နိုင်မည်ဟု ဖွဲ့စည်းလုပ်ငန်းစဉ်သည်။

(ဆက်လက်ဖော်ပြမည်)





ပလေးရှားနိုင်ငံရောက် မြန်မာနိုင်ငံသားတစ်ဦး

ခြောက်လုံးထိပေါက်၍ မြန်မာကျွန်းပွင့် သိန်း၁၀၀၀ ကျော်ကထူး

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၂၂

ပလေးရှားနိုင်ငံရောက်မြန်မာနိုင်ငံသားတစ်ဦးသည် ခြောက်လုံးထိပေါက်၍ မြန်မာကျွန်းပွင့် သိန်း ၁၀၀၀ ကျော် ကထူးခဲ့ကြောင်း ပလေးရှားရောက် မြန်မာလုပ်သားများ၏ အခက်အခဲများကို ကူညီဆောင်ရွက်ပေးနေသည့် နှလုံးလှပရဟိတလှပသံဃာ့ သွေးလျှော်ရုံအဖွဲ့ (ကွာလာလစ်ပူ-မလေးရှား) မှ သိရသည်။

မြန်မာနိုင်ငံရှိ မြင်းခြံမြို့နယ်မှ မြန်မာနိုင်ငံသားတစ်ဦးက မြန်မာ့ဌေးကျပ်သိန်း ၁၀၀၀ ကျော်နှင့်ညီမျှသော ရင်ခံစား ၁၅၀၀၀၀ ကထူးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

“ကူညီထုတ်ပေးဖို့ဆိုပြီး ကျွန်တော်တို့အဖွဲ့ကို အကူအညီတောင်းခံခဲ့တာကြောင့် သွားရောက်ထုတ်ယူထားခါ အားလုံးအဆင်ပြေခဲ့ပါတယ်” ဟု နှလုံးလှပရဟိတလှပသံဃာ့ သွေးလျှော်ရုံအဖွဲ့ (ကွာလာလစ်ပူ-မလေးရှား) က သုံးစွဲသူတို့၏စာမျက်နှာတွင် အသိပေး ရေးသားထားသည်။

ထိုနောက် တစ်လအတွင်း နှလုံးလှပအဖွဲ့အား ပရဟိတတည်မှုများ လုပ်ဆောင်ပေးနိုင်ရန် ရင်းစံ ၅၅၉၅ ကို လှူဒါန်းပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ယင်းကဲ့သို့ လှူဒါန်းပေးခဲ့၍ နှလုံးလှပအဖွဲ့က အလှူအထွက် ကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်း ရေးသားထားသည်။

တရားစွဲမှု

ယာဉ်ပေါ်တွင် စက္ကူရိပ်ဖာများနှင့် ဘီယာဖာများ၏ ဆောက်၍ ဖုံးအုပ်သို့က်သယ်ဆောင်လာသည့် ဒေသကာလတန်ဖိုးငွေကျပ် ၃၀ ဘီလီယံ တန်ဖိုးရှိ အိုင်ကပ် (မက်သီအမတ်တစ်ဦး) ကိုလေ့ ၂၀၀၀ (၂ တန်) သိမ်းဆည်းရခံခဲ့ရသည်။ စစ်ဆေးဖော်ထုတ်ချက်အရ ယင်းငွေဖွဲ့နံ့လှုပ် ၃ နာရီတွင် သိမ်းဆည်းရခံ အိုင်ကပ် (မက်သီအမတ်တစ်ဦး) များ သယ်ဆောင်ခဲ့သည့် ဝန်ထမ်းလမ်း(ခ)ကိုလ်လင်းအား ရပ်စောက်တို့ကိုကတ်တွင် ဆက်လက်ဖမ်းဆီးခံရခဲ့ပြီး သိမ်းဆည်းရခံ အိုင်ကပ် (မက်သီအမတ်တစ်ဦး) များကို ရုပ်ပြည်နယ်မှ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးသို့ သယ်ဆောင်ကာ ထိုမှတစ်ဆင့် ပင်လယ်ရေကြောင်းဖြင့် ပြည်ပသို့ သယ်ဆောင်ရောင်းချခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရှိရပြီးဖြစ်ပြီး ရင်းစံတို့အား ဥပဒေအရ အရေးယူထားကြပြီး ကွင်းဆက်ဖြစ်မှု ကျူးလွန်သူများကို ဆက်လက် စစ်ဆေးဖော်ထုတ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

မြန်မာ့ပထမဆုံး ဘူမိဗညာဉ်အတွက် ပဏာမခြေလှမ်းတစ်ခုဖြစ်သည့် Popa Mountain National Geopark ဆိုင်းဘုတ်ဖွင့်ပွဲကို လာမည့်လကုန်ရက်အထိ ပြုလုပ်ရန်စီစဉ်ထား

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၂၂

မြန်မာ့ပထမဆုံး ဘူမိဗညာဉ်အတွက် ပဏာမခြေလှမ်းတစ်ခုဖြစ်သည့် Popa Mountain National Geopark ဆိုင်းဘုတ်ဖွင့်ပွဲကို လာမည့်လကုန်ရက်အထိ ပြုလုပ်ရန်စီစဉ်ထားကြောင်း သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာနမှ သိရသည်။

ပုပ္ပားတောင် အမျိုးသားဗညာဉ်ရှိ ကျင်းပပြုလုပ်မည့် အထက်ပိုင်း ဆိုင်းဘုတ်ဖွင့်ပွဲကို လာမည့်အစောပိုင်းရက်အတွင်း ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်သည်။

မြန်မာနိုင်ငံအလယ်ပိုင်း၏ အိုင်အေစီမြစ်ဖြား ခရီးသွားများ စိတ်ဝင်စားရာ ပုပ္ပားတောင်ဒေသတွင် အမျိုးသားဘူမိဗညာဉ်အဖြစ် ဆောင်ရွက်ခြင်းကို သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး ဝန်ကြီးဌာနနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ဘူမိဗညာဉ်အသင်းတို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် နေခြင်းဖြစ်ပြီး ကမ္ဘာ့အဆင့် ယူနက်စကစ်စာရင်းပင် ဘူမိဗညာဉ်အထိ

အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သွားရန် ရည်မှန်းထားခြင်းဖြစ်သည်။

“ယူနက်စကစ်တို့ ဘာတို့ကို တင်ဖို့ ကမ္ဘာ့အဆင့်အထိတော့ ရည်မှန်းထားပါတယ်။ သူ့အတွက် လမ်းပြပေးဖို့ကူ ဖို့ရမယ်။ တစ်နေရာရောက်သွားပြီဆိုရင် နေရာပြဆိုရင်ဘုတ်ရိုက်ရမယ်။ စေ့ညံ့ကြိုကောင်းတာ ရိုက်ရမယ် စတဲ့ ပြဿနာများကို ဘာတို့ကအပေါ်မှာတည်း ပြုလုပ်သွားမှာပါ” ဟု သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောသည်။

ဘူမိဗညာဉ်သတ်မှတ်လိုက်ပါက ထိန်းသိမ်းရန်အတွက် ကန့်သတ်မှုများ ရှိလာမည်ဖြစ်သော်လည်း ခရီးသွားများ စည်ကာလာမည်အပြင် ဒေသခံများအတွက်လည်း အလုပ်အကိုင်ကောင်းမွန်ပြီး လူမှုစီးပွားဝင် ပြင်ဆင်လာမည်ဖြစ်ကြောင်းလည်း သိရသည်။

ထက်ဦးမောင်

ရွှေကျိုမြို့နယ်အတွင်းရှိ နိုင်ငံဝန်ထမ်းဟောင်းများ ပင်စင်ထုတ်ယူရာနေရာ၌ အာဟာရဒါနုများ ဝေးလွန်းခြင်းနှင့် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများဆောင်ရွက်ပေး

ရွှေကျို ဇန်နဝါရီ ၂၂

ကချင်ပြည်နယ် ဗန်းမော်ခရိုင်ရှိ ရွှေကျိုမြို့နယ်အတွင်းရှိ နိုင်ငံဝန်ထမ်းဟောင်းများ ပင်စင်ထုတ်ယူရာနေရာ၌ မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့၏ စီမံဆောင်ရွက်မှုဖြင့် အာဟာရဒါနုများအလှူပေးခြင်းနှင့် ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုများ ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ပင်စင်ထုတ်ယူရာ မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်ရေ၌ ဆောင်ရွက်နေကြောင်း သိရသည်။

ဌာနဆိုင်ရာအသီးသီးတွင် နိုင်ငံတာဝန်များကို ကျေပွန်စွာ ထမ်းဆောင်၍ ပင်စင်အမျိုးမျိုးဖြင့် ပင်စင်ထုတ်ယူရန် လာရောက်ကြသည့် နိုင်ငံဝန်ထမ်းဟောင်းများ ပင်စင်ထုတ်ယူရန် စောင့်ဆိုင်းနေကြသည့် မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်ရေ၌ မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့၊ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမြတ်ထွန်းနှင့် အဖွဲ့ဝင် မြို့နယ်ဒါနုဖြန့်ဖြူးဦးစီးအဖွဲ့ ဦးအောင်ကြီးတို့ အစီအစဉ်ဖြင့် အာဟာရဒါနုများ ပေးအပ်ခြင်းဖြင့် မြို့နယ်အတွင်းတွင် မြို့နယ်အတွင်း ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများ ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းဖြင့် မြို့နယ်အတွင်းတွင် မြို့နယ်အတွင်းတွင် မြို့နယ်အတွင်းတွင် လိုအပ်သည့် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများ ဆောင်ရွက်ပေးခြင်း

သွေးတိုး၊ ဆီးချိုကျဆေး စသည့် လိုအပ်သည့်ဆေးဝါးများအား အခမဲ့ ထောက်ပံ့ပေးပေးပါသည်။

ထိုသို့ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုပေးရာတွင် ဆေးရုံသို့တက်ရောက် ဆေးကုသရန် လိုအပ်ချက်ရှိပါက ဆေးရုံသို့ဆောင်၍ အခမဲ့ဆေးဝါး ကုစောင့်ရှောက်မှုများကို ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည် ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ရွှေကျိုမြို့နယ်အတွင်း ပင်စင်ထုတ်ယူသူ ပင်စင်ထုတ်ယူခံရ ဥပဌာန်းခြင်းလစဉ် ၂၁ ရက်မှ စတင်ထုတ်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ် (မြန်မာ့/ဆက်)



ဦး သတ်ပြု

ကျောက်ရိတ်မြို့ စစ်ရှောင်အိမ် ၅၀ ကျော် ထပ်မံဖိလောင်း တပ်မတော်က မိမ့်ဖျက်ဆီးဟု မဟုတ်မမှန်သတင်းများကို လူမှုကွန်ရက်တွင် ရေးသားဖြန့်ဝေလျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၂  
ကျောက်ရိတ်မြို့နယ် ကျောက်ရိတ်မြို့ အနောက်(၅)ကွက်ရှိ စစ်ရှောင်ပြည်သူများ၏ နေအိမ် ၅၀ ထက်မနည်းရှိ ဇန်နဝါရီ ၂၁ ရက် ညနေပိုင်းတွင် တော်လှန်ရေးပူးပေါင်းတပ်ဖွဲ့ တပ်ဖွဲ့များဖြင့်ဖမ်းချက် တပ်မတော်က နေအိမ်မိမ့်ဖျက်ဆီးမှုများအား ဝင်ရောက် ဖျက်ဆီးခဲ့သည်ဟု မဟုတ်မမှန်သတင်းများကို လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာတွင် ရေးသားဖြန့်ဝေနေသည်ကို တွေ့ရှိရသည်။  
အဆိုပါ သတင်းနှင့် ပတ်သက်၍ သက်ဆိုင်ရာ နယ်မြေ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦး၏ ပြောကြားချက်နှင့် ဒေသပြည်သူများမှ သိရှိရသော သတင်းများအရ ဇန်နဝါရီ ၂၁ ရက် မွန်လွဲ ၃ နာရီခွဲခန့်တွင် ဝန်ထမ်းတပ်ဖွဲ့ဖြင့် ဖြောင့်တက် ၃ ဖာလုံခန့် အကွာ (၅) ကွက်ရှိ ရှိနေသည့် အိမ်များကို ပျက်စီးသွင်းသွင်းဖျက်ဆီးမှုများ ပြုလုပ်ခြင်းဖြစ်ပြီး အိမ်မိမ့်ဖျက်ဆီးမှုများအား မိမ့်ဆက်လက်လောင်ကျွမ်းခဲ့သဖြင့် နေအိမ် အလုံး ၅၀ ခန့် ဖိလောင်းပျက်စီးခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။



ထိုသို့ အကြမ်းဖက်သတ်မှုများက ဒေသပြည်သူများ၏ နေအိမ်၊ အဆောက်အအုံများ၊ ဘာသာရေးဆိုင်ရာ အဆောက်အအုံများကို အကာအကွယ်ယူအသုံးပြု၍ အကြမ်းဖက်ပစ်ခတ် တိုက်ခိုက်မှုများ လုပ်ဆောင်လျက်ရှိသည်ကို အကြမ်းဖက်အားပေး ပြည်ပကုန်သွယ်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးအတွက် သတင်းအမှားများကို ပြန့်ပွားလျက်ရှိပြီး ရေးသားဖြန့်ဝေလျက်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပဲခူးမြို့ရှိ ပြင်စည်ရွေးအား ဖျက်သိမ်းခံရနေကြောင်း သတင်းတု သတင်းများကို လူမှုကွန်ရက်တွင် မဟုတ်မမှန် ရေးသား ဖြန့်ဝေလျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၂  
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပဲခူးမြို့ရှိ ပြင်စည်ရွေးအား ဇန်နဝါရီ ၂၁ ရက်ကစ၍ ဖျက်သိမ်းရန် ပဲခူးမြို့ စည်ပင်ဝန် ပြောကြားခဲ့ပြီး လမ်းနှင့် မလွတ်သော နေရာ အဆောက်အအုံများ ဖျက်ပစ်ရခြင်း တရားမဝင် ပြည်ပကုန်သွယ်ခြင်းနှင့် DVBS မှ သတင်းတု သတင်းများများကို လူမှုကွန်ရက်ပေါ်တွင် မဟုတ်မမှန် ရေးသားဖြန့်ဝေနေသည်ကို တွေ့ရှိရသည်။



အဆိုပါ အကြောင်းအရာနှင့် ပတ်သက်၍ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးမှ အုပ်ချုပ်ရေးဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦး၏ ပြောကြားချက်အရ ပြင်စည်ရွေးအားရှိ ကြီးကြို တည်ဆောက်ပေးထားသည့် ပြင်စည်ရွေးအားနှင့် အချို့သောရွေးအားချာသားများ မမှန်ပြောင်းအဆောက်အအုံများ ဆောက်လုပ်၍ ရွေးရောင်းဈေးများ ဆက်လက် လုပ်ဆောင်နေသော်လည်း မူလလမ်း အကွယ်ပေး၀၀ လမ်းမကြီးပေး ကျေးကျွေးအဆောက်အအုံများကြောင့် လမ်းအကွယ် ပေး ၃၀ ခန့်သာ ကျန်ရှိလျက်ရှိသည်။ အဆိုပါလမ်းမကြီးပေး အခြေခံရေးရာနှင့် လမ်းမကြီးနှင့် အနောက်မြို့ရွာဝင် လမ်းမကြီးကို အဓိကဆက်သွယ်ထားသည့် လမ်းမကြီးဖြစ်သည့်အတွက် ကျေးကျွေးမကြောင့်

မြို့သူနဲ့ရင်း သာယာလှပမှု ကျန်းမာရေးနှင့် ညီညွတ်စွာမျှမျှ အဖွဲ့အစည်း ထိခိုက်လျက်ရှိပြီး ယာဉ်များ သွားလာမှု ပိတ်ဆို့ခြင်းများကြောင့် လူမှုစီးပွား အကျယ်ပေး ၁၀၀ လမ်းမကြီးအဖြစ် အသုံးပြုနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရှိရသည်။  
တရားမဝင် ပြည်ပကုန်သွယ်မှုများသည် မြို့ရွာများ တည်ငြိမ်အေးချမ်းလျက်ရှိမှုကို ဖျက်ပြားစေရန်နှင့် ပြည်သူများ စိုးရိမ်ထိတ်လန့်မှုများဖြစ်စေပြီး ရေပူအတွက် လူမှုကွန်ရက် စာမျက်နှာများအား အသုံးပြု၍ သတင်းတု သတင်းများများကို ရည်ရွယ်ချက်ရှိရှိ ရေးသားဖြန့်ဝေနေခြင်းလည်း လမ်းမကြီးကို အဓိကဆက်သွယ်ထားသည့် လမ်းမကြီးဖြစ်သည့်အတွက် ကျေးကျွေးမကြောင့်

သတင်းစဉ်

သက်တမ်းအလိုက် လူငယ်တံခွန်စိုက် စစ်တုရင်ချွန်ပိယံရစ်ပြိုင်ပွဲ ကစားသမား ၁၀၀ ခန့် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၂၂ မြန်မာနိုင်ငံစစ်တုရင်အဖွဲ့ချုပ်က ကြီးမား၍ Master Braim Chess Academy က ကျင်းပသော သက်တမ်းအလိုက် လူငယ် တံခွန်စိုက်စစ်တုရင်ချွန်ပိယံရစ် (Myanmar National Age Group Chess Championship) ပြိုင်ပွဲများကို ဇန်နဝါရီ ၁၀ ရက်မှ ၂၀ ရက်အထိ ရန်ကုန်မြို့ ကနီတော်ကြီးရိပ်ဖွဲ့နဲ့ အိမ်ရာ ဒိုတီလမ်းရှိ KBTC Private Smart School ငါးလွှာ၌ ကျင်းပရာ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ အားကစားသမားများ၊ KBTC Private Smart School မှ ကျောင်းသား



ကျောင်းသူများ စုစုပေါင်း ၁၀၀ ခန့် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ကြသည်။

အဆိုပါ စစ်တုရင်ပြိုင်ပွဲများအပြီး ဆုပေးပွဲကို ကျင်းပရာ အသက် ၈ နှစ်၊ ၁၀ နှစ်၊ ၁၂ နှစ်၊ ၁၄ နှစ်၊ ၁၆ နှစ်၊ ၁၈ နှစ်၊ ၂၀ နှစ်တို့ ပြိုင်ပွဲ၌ ပထမ၊ ဒုတိယ၊ တတိယဆု ရရှိကြသူများနှင့် အသက်အငယ်ဆုံးဆု အားကစားသမားများအား မြန်မာနိုင်ငံ စစ်တုရင်အဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမောင်မောင်လှက Master Braim Chess Academy မှ CEO ဒေါက်တာတင်အောင်၊ မြိုင်ပွဲ ကျင်းပရေးတာဝန်ခံ IM ဝင်းဇော်ထွန်း၊ KBTC Private Smart School မှ တာဝန်ရှိသူများက ဆုတံဆိပ်များနဲ့မြှင့်ကြသည်။

ဒီပြိုင်ပွဲက တစ်နှစ်ကိုတစ်ကြိမ် ကျင်းပတဲ့ပြိုင်ပွဲဖြစ်ပြီး လူငယ် လက်ရွေးစင်ကစားသမားများ ရွေးတာဖြစ်ပါတယ်။ ပြိုင်ပွဲက အမြင့်ဆုံးပြိုင်ပွဲဖြစ်တဲ့အတွက် ပထမရရှိတဲ့ကစားသမားတွေကို နိုင်ငံတကာပြိုင်ပွဲတွေ စေလွှတ်သွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒုတိယနဲ့ တတိယက အရန်ထားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဟု Master Braim Chess Academy မှ ပြိုင်ပွဲကျင်းပရေးတာဝန်ခံက ပြောသည်။

ယင်းသက်တမ်းအလိုက် လူငယ်တံခွန်စိုက် စစ်တုရင် ချွန်ပိယံရစ် အသက်မကန့်ပြိုင်ပွဲများကို မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးတွင် မတ်လ၌ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ အဘကဦး

ယနေ့ဈေးကွက်ပေါက်ဈေးများ
၂၂ - ၁ - ၂၀၂၄
ဇန်နဝါရီ (လက်လီဈေးနှုန်းများ)
စက်သုံးဆီ (ရန်ကုန်) (မန္တလေး)
ဒီဇယ်(တစ်လီတာ) ၂၄၀၀ ကျပ် ၂၄၈၀ ကျပ်
ပရီမီယံဒီဇယ်(တစ်လီတာ) ၂၄၅၀ ကျပ် ၂၅၂၀ ကျပ်
အောက်တိုနိုင်း ၉၂ ၂၅၅၀ ကျပ် ၂၆၃၀ ကျပ်
အောက်တိုနိုင်း ၉၅ ၂၇၀၀ ကျပ် ၂၇၇၀ ကျပ်
(Moon Sun ဇန်နဝါရီဆီအစောင့်ဆီစိုမှ ရလှပသည့်)

အိမ်ပြင်ပစ္စည်းသော မီးများကို နေ့အလင်းရောင်ရှိချိန်တွင် ပိတ်ထားခြင်းဖြင့် လျှပ်စစ်ကို ချွေတာပါ

ကမ္ဘော့ ချယ်ရီ
မောင်တင်ဂျင်
FRIDAY NIGHT LIVE SHOW
ရိုင်းအောင်မောင်မိုး၊ ရိုင်းဆိုင်စံးပွ၊ ရိုင်းဂီတ၊ ရိုင်းဟန်မဟာ၊ ယီင်းလှမောင်၊ နန်းဆိုင်စံးလှနု
Live On MRTV HD

မြန်မာ့အလင်း
စာတည်းဖုန်းချုပ် - အောင်နိုင်ဦး
အထွေထွေစာတည်းဖုန်း - မြင့်နိုင်
သတင်းထောက်ဖုန်း - ဝင်းရတနာ
စာတည်းစာ - ကြည်ဝင်း၊ ဝင်းကျော်
တာဝန်ပေးခြင်းစာတည်း - မြူစီစီနီနီ၊ တင်လင်းအောင်
အကြောင်း - ကျော်သူဝင်း၊ ဦးဦး၊ တင်မောင်လွင်
သတင်းထောက်များ - ဟိန်နီထက်စံး၊ မောင်ထွန်း(၂)
အသံထုတ် - ဇော်နိုင်အောင်၊ ဝင်းမြင့်ထွန်း
သတင်းထောက်များ - ဇော်ပိုင်
သတင်းထောက် - တင်နီ
လူစာတင်သူ - အိအိဝင်း၊ နီနီ
စာဖြင့် - အေးအေးမိုးဝင်းနှင့် အဖွဲ့
စာမျက်နှာပုံစံညှိမှုနှင့် နိဒါန်း - သန်းထွန်းအောင်နှင့် အဖွဲ့
အီပေမန် အွန်လိုင်း - သက်လွင်ဦးနှင့် အဖွဲ့
ထုတ်ဝေခြင်းအမှတ် - (၀၁၀၉၃)
ပုံနှိပ်ခြင်းအမှတ် - (၀၀၈၇၇)
mmalin.mpt@gmail.com
www.facebook.com/MYANMALINNEWS

အမှန်တကယ် ကြည့်ဖို့ အချိန်နဲ့သာ တိကျစွာဖြင့် ကြည့်ရမိ
မြို့ပြစိုက်ပျိုးရေးနှင့် မြေစိုစွန်းမှုဌာန
မြို့ပြစိုက်ပျိုးရေးနှင့် မြေစိုစွန်းမှုဌာန
မြို့ပြစိုက်ပျိုးရေးနှင့် မြေစိုစွန်းမှုဌာန
မြို့ပြစိုက်ပျိုးရေးနှင့် မြေစိုစွန်းမှုဌာန

ကျော်ငြာစာ
မြို့ပြစိုက်ပျိုးရေးနှင့် မြေစိုစွန်းမှုဌာန
ကျော်ငြာစာ
မြို့ပြစိုက်ပျိုးရေးနှင့် မြေစိုစွန်းမှုဌာန
ကျော်ငြာစာ
မြို့ပြစိုက်ပျိုးရေးနှင့် မြေစိုစွန်းမှုဌာန
ကျော်ငြာစာ
မြို့ပြစိုက်ပျိုးရေးနှင့် မြေစိုစွန်းမှုဌာန

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက်
ကုမ္ပဏီအမည် အမှတ်အမှား (ကျပ်) အပိတ်ဈေး (ကျပ်) ရှယ်ယာစာရင်းရေ ရှယ်ယာတန်ဖိုး (ကျပ်)
FMI ၈၀၀၀ ၈၇၀၀ ၂၉၉၉ ၂၅၇၄၄၃၀၀
MTSH ၂၉၀၀ ၂၉၀၀ ၁၄၄၆ ၃၃၀၁၈၅၀
MCB ၇၉၀၀ ၇၉၀၀ ၅ ၃၉၅၀၀
FPB ၁၅၅၀ ၁၆၀၀ ၆၇၀ ၁၀၄၅၅၀၀
TMH ၂၄၀၀ ၂၄၀၀ ၁၀ ၂၄၀၀
EFR ၁၉၅၀ ၂၀၀၀ ၂၇၅ ၅၃၇၅၀
AHPG ၄၇၀၀ ၄၇၀၀ ၂၂ ၁၀၃၃၀
MAEPC ၁၇၀၀ ၁၇၀၀ ၁၇၅၀ ၄၂၇၅၀











































❖ မွေးမှီန့်ပျောက်ကွယ်သွားပါက နိုင်ငံနှင့် လူမျိုးအပေါ် အထင်ကြီးလေးစားမှု လျော့နည်းပြီး အမျိုးသားရေးအားမာန်များ ခန်းခြောက်လာမည်ဖြစ်...

❖ အမျိုးသားရေးအားမာန်ခန်းခြောက်လာသည်နှင့်အမျှ နိုင်ငံ၏ အချုပ်အခြာအာဏာကို နှောင့်ယှက်ထိပါးလာကြမည်ဖြစ်...

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၏ ၂၀၂၃ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလ ၂၄ ရက်နေ့တွင် ပြုလုပ်သော (၂၄)ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက် အမှာစကားပြောကြားမှုမှ ကောက်နုတ်ချက်)

### နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် (၉) ရပ်

- ၁။ နိုင်ငံရေး
  - (က) စစ်မှန်၍ စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီနဲ့ဒီမိုကရေစီစနစ်နိုင်ငံရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး။
  - (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA) ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
  - (ဂ) ပြည်သူလူထု၏ လူမှုစီးပွားဘဝ လုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
- ၂။ စီးပွားရေး
  - (က) တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စာရေးရာကွပ်ကဲရေးတို့အတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးပြင်သော စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကို ဆော်မိန့်ညှိစနစ်များဖြင့် တိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
  - (ခ) တိုးတက်ကောင်းမွန်လာသည့် စီးပွားရေးမောင်းနှင်အားကို ဖန်တီးပြုပြင်ဆင်ဆင်မှုများကို အားပေးဆောင်ရွက်ရေး။
  - (ဂ) ပြည်တွင်းစားသုံးဆီ ဖွယ်ရေးအတွက် ဆီထွက်သီးနှံစိုက်ပျိုးမှုကို အားပေးမြှင့်တင်ပြီး ပန်းတိုင်ရည်မှန်းချက်အတိုင်း ထွက်ရှိအောင် ဆောင်ရွက်၍ နိုင်ငံအတွင်း ဖွယ်မှုမှသည် ပြည်ပသို့တင်ပို့နိုင်သည့်အထိ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။
- ၃။ လူမှုရေး
  - (က) တစ်နိုင်ငံလုံး အသိပညာ၊ အတတ်ပညာ မြှင့်တင်တိုးတက်စေရေး ကုန်ထုတ်လုပ်မှု အထောက်အကူပြု ပညာရှင်များ ထွန်းကားလာစေရေးအတွက် လူတိုင်းလက်လှမ်းမီသည့် ဘက်စုံပညာရေးစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေး။
  - (ခ) တစ်မျိုးသားလုံး သက်ရှည်ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးအတွက် ပြည်ပညာအားလုံး အကျင့်မည် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍနှင့် ဆိုင်ကောင်းကဏ္ဍ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။
  - (ဂ) နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ၌ လူငယ်များအနေဖြင့် အိတ်ကစွမ်းအားပေးအဖြစ် ပါဝင်နိုင်ရေး ဗလငါးတန်နှင့် ပြည်ပသို့လူငယ်များဖြစ်စေရန် လူငယ်ကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။



### ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း) နောင်ချိုမြို့နယ်၌ ငွေကျပ် ၃၀ ဘီလီယံတန်ဖိုးရှိ အိုက်စီ (မက်သ်အဖက်တမင်း) ကိုလီ ၂၀၀၀ (၂ တန်) ဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၂  
ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း) နောင်ချိုမြို့နယ်၌ ငွေကျပ် ၃၀ ဘီလီယံတန်ဖိုးရှိ အိုက်စီ (မက်သ်အဖက်တမင်း) ကိုလီ ၂၀၀၀ (၂ တန်) ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့မှ သိရသည်။  
ဖူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနှိမ်နင်းရေးရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်သော ဖူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ဇန်နဝါရီ ၂၁ ရက် နံနက် ၇ နာရီခွဲတွင် ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း) နောင်ချိုမြို့နယ် မက်သ်ကျေးရွာအနီးတွင် ရပ်စောက်မှ နောင်ချို၌ နိုင်ငံ့ မောင်းနှင်ပြီး ချစ်ခင်လှိုင်ကိုပါလည် FUSO ၁၂ တိုး ဖော်တော်ယာဉ်ကို သတင်းအချက်အလက်စာမျက်နှာ ၁၈ ကော်လံ ၁-၄

### ရှမ်းယူနိုက်တက်နှင့် ရန်ကုန်ယူနိုက်တက်အသင်းများ ကစားသမားသစ်များ ဆက်လက်ခေါ်ယူ



ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၂၂  
မြန်မာနေရှင်နယ်လိဂ် ကလပ်အသင်းများဖြစ်သည့် ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းနှင့် ရန်ကုန်ယူနိုက်တက်အသင်းသည် ပြည်တွင်းကစားသမားသစ်များ ဆက်လက်ခေါ်ယူခဲ့သည်။  
ရန်ကုန်ယူနိုက်တက်အသင်းသည် ဒုတိယနှင့် တတိယမြောက် ကစားသမားခေါ်ယူမှုအဖြစ် ဒဂုံစတားအသင်းမှ မြန်မာ့လက်ရွေးစင်ကွင်းလယ်ကစားသမား ဝေလင်းအောင်နှင့် ဧရာဝတီအသင်းမှ တောင်ပံတိုက်စစ် ကစားသမား ညိုညိုအောင်တို့ကို ခေါ်ယူခဲ့သည်။  
စာမျက်နှာ ၁၅ ကော်လံ ၁ ❖

### အာရှဖလားပြိုင်ပွဲ အုပ်စု (စ) အုပ်စုပွဲစဉ် (၂) တွင် နှစ်ယောက်လျော့ ကာဂျစ်စတန်ကို ဆော်ဒီအာရေဗျ အနိုင်ရ

အာရှဖလားပြိုင်ပွဲ အုပ်စု(စ) အုပ်စုပွဲစဉ် (၂) မှ ကာဂျစ်စတန်နှင့် ဆော်ဒီအာရေဗျအသင်းပွဲစဉ်ကို ဇန်နဝါရီ ၂၂ ရက် နံနက်ပိုင်းကာယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ရာ ဆော်ဒီအာရေဗျအသင်းက နှစ်ဂိုးပြတ်နိုင်ပွဲရရှိပြီး နောက်တစ်ဆင့်သို့ တက်လှမ်းနိုင်ခဲ့ပြီ ဖြစ်သည်။  
ကာဂျစ်စတန် အသင်းမှ အမ်မာတော့စ် ပွဲချိန် ၉ မိနစ်တွင် တိုက်ခိုက်အနိုင်ကတိပြုထုတ်ပယ်ခဲ့

